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Skansen zaprasza | Muzyka w tle

Zagra Weronika Mońka 
i jej przyjaciele
W najbliższą niedzielę, 
12 lipca w godzinach 
16.30-17.30 w skansenie 
w Maurzycach usłyszeć 
będzie można muzykę graną 
na żywo przez skrzypaczkę 
Weronikę Mońkę 
i gitarzystę Michała Chwałę. 

Tak rozpocznie się cykl „Zna-
ne i lubiane – pod strzechą zagra-
ne”, który trwać będzie przez całe 
wakacje, zawsze w niedziele, o tej 
samej porze – z wyjątkiem dnia, 
w którym może będzie się odby-
wać większa impreza w sierpniu 
– choć to nie jest jeszcze przesą-
dzone, czy zostanie taka zorgani-
zowana. 

Jak nam powiedział wicestaro-
sta Piotr Malczyk mówi, nie bę-
dzie to typowy koncert, ale mu-
zyka w tle – przy której można 
odpoczywać i spędzić miło czas. 
Znana łowicka skrzypaczka go-
ścić będzie w skansenie co ty-
dzień, za każdym razem towarzy-
szyć jej będą zaproszeni przez nią 
przyjaciele. Co ciekawe – podczas 
tych występów nie będzie wyko-
nywać muzyki ludowej, z którą 
może być kojarzona, lecz współ-

czesną muzykę, we własnych 
aranżacjach, folkową, ale również 
jazzową i klasyczną. – To może 
być dla turystów ciekawe połącze-
nie: łowickiej tradycji ze współ-
czesną muzyką – mówi wicesta-
rosta, zachęcając do odwiedzenia 
skansenu w Maurzycach. 

Weronika Mońka powiedziała 
nam, że te występy będą dla niej 
wyzwaniem, ponieważ program 
każdego koncertu będzie inny 
i teraz nad tym pracuje. Podczas 
pierwszego usłyszeć będzie moż-
na usłyszeć instrumentalne prze-
boje muzyki rozrywkowej. mwk

o innych cyklicznych kon-
certach na lato – na str. 7
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na ostatniej
prostej 
przed wyborami. str. 3

ciągłe uczucie głodu
– czyli jak żyć
z tak niezwykłą chorobą. str. 16

RzUT oKIeM | uRoDZinoWy hEJnAŁ Z RAtusZoWEJ WiEży

z okazji 884. rocznicy 
pierwszej pisanej wzmianki 

o Łowiczu, 7 lipca w południe, 
siedemnastoletni Maciej 

Czapnik stojąc na balkonie pod
wieżą ratusza odegrał na trąbce 
hejnał miasta, który na co dzień 

jest odtwarzany z głośników. 
na balkonie towarzyszyli mu 

w księżackich strojach Martyna 
Kuś-Rudnicka i Rafał Ziarnik, 

Księżanka Roku 2015 i Księżak 
Roku 2019. Wysłuchało go 

kilkadziesiąt osób zebranych 
na parkingu. Wcześniej na 

ulicach miasta burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński rozdawał 

mieszkańcom cukierki i wręczał 
plakietki z herbem miasta. Ratusz 

chce w ten sposób co roku 
honorować jubileusz. Zapowiada 

też, że w przyszłym roku po 
odegraniu hejnału na starym 
Rynku pojawi się tort, jak na 

prawdziwe urodziny przystało. tb

Gospodarka | Łowickie kłopoty na Dalekim Wschodzie

Chińczycy ukradli
Łowiczankę
Zhe Jiang Meng Ba Xing Mao Yi Gu Fen You 
Xian Gong Si. Nie rozumiecie? Nic dziwnego. 
Nawet gdybyście umieli po chińsku, to i tak 
niewiele by wam to powiedziało. Bo jest to 
po prostu nazwa fi rmy. Ale taka, która w Łowiczu 
na pewno nie będzie budzić dobrych skojarzeń.

Jej właściciele bowiem zareje-
strowali w chińskim urzędzie zna-
ków patentowych markę Łowickie 
– zarówno nazwę jak i charakte-
rystyczne logo Łowiczanki. Ło-
wicka fi rma nie zapewniła sobie 
ochrony marki rejestrując zawcza-
su w chińskim urzędzie nazwy ani 
logo, a uczyniła to wspomniana 
fi rma z długą nazwą. Czy miała 
prawo? W myśl chińskich prze-
pisów tak. Jak twierdzi wczoraj-
sza Rzeczpospolita, która sprawę 
opisuje, obowiązuje tam zasada, 
że właścicielem znaku towarowe-
go staje się ten, kto go jako pierw-
szy zarejestruje. Rozwinął się tam 
więc proceder masowej rejestracji 
znaków towarowych w złej wie-
rze, tylko po to, by potem odsprze-
dać je właścicielom z dużym zy-
skiem. Trudnią się tym często 

nawet osoby, które miały stycz-
ność z marką przy okazji kontak-
tów handlowych. 

Łowicka mleczarnia sprzedaje 
swoje produkty na chińskim ryn-
ku od kilku lat i wielkość sprzeda-
ży na tym rynku jest ogromna. Jak 
nam powiedział wiceprezes OSM 

Łowicz Łukasz Siewierski, na 
eksport idzie obecnie około 30% 
całej produkcji, a ogromna więk-
szość eksportu trafi a właśnie na 
rynek azjatycki, przede wszystkim 
właśnie chiński – eksport na ryn-
ki UE jest, wbrew wszelkim pozo-
rom, dużo mniejszy.

Zarządowi spółdzielni znana 
jest publikacja Rzeczpospolitej. 
Nie uzyskaliśmy w OSM odpo-
wiedzi na pytania, dlaczego fi r-
ma nie zastrzegła w odpowiedni 
sposób swego znaku. Wiceprezes 
spółdzielni d.s. handlu i marketin-
gu Andrzej Chomyszczak przeka-
zał nam tylko swoje oświadcze-
nie, w którym czytamy: Rynek 
chiński jest ważnym kierunkiem 
eksportu i zależy nam na udanej 
współpracy z tamtejszymi kon-
trahentami, z którymi do tej pory 
współpraca przebiega pomyśl-
nie. Natomiast Zarząd Okręgowej 
Spółdzielni Mleczarskiej w Ło-
wiczu w związku z ujawnionym 
procederem naruszania praw inte-
lektualno-majątkowych marki Ło-
wicz, informuje, że podjął działa-
nia zmierzające do zaniechania 
działań nieuczciwych podmiotów 

działających na terenie Chin i za-
bezpieczenia interesów własnych.

Podjęte procedury wyjaśniające 
nie będą przekazywane do wiedzy 
publicznej.

Skądinąd wiadomo, że pro-
cedury mogą być różne: moż-
na wnieść sprzeciw do rejestra-
cji znaku pod obcym wpisem, 
ale tego można dokonać tylko w 
ciągu trzech miesięcy po wpisie, 
można podjąć próbę administra-
cyjnego unieważnienia takiego 
wpisu, a w końcu można nego-
cjować z chińskim „właścicie-
lem” naszego znaku. Oni sami 
zresztą z taką inicjatywą często 
wychodzą.

OSM Łowicz nie jest jedynym 
z potentatów branży mleczarskiej 
w Polsce, który nie zdołał sku-
tecznie i na czas zastrzec swej 
marki. Jak pisze Rzeczpospoli-
ta, wśród dotkniętych procede-
rem są nawet najwięksi: Mlekpol 
(„Łaciate”) i Mlekowita, a z in-
nych branż spożywczych obecny 
także w Łowiczu Maspex (maka-
rony Lubella).

A wcześniej z takimi przypad-
kami mieli do czynienia najwięksi 
na świecie. Rzeczpospolita przy-
wołuje przykład, że Apple za od-
zyskanie prawa do nazwy iPad, 
którą ktoś sprytny zarejestrował 
dla fi rmy z branży skórzanej, za-
płacił... 60 milionów dolarów.  wal

Klewków | Kolizja na rogatkach Łowicza 

TIR zatrzymał się w rowie 
– Kierowca osobówki przede 

mną skręcał w lewo. Po wypad-
ku mówił, że kierunkowskaz miał 
włączony, ale ja go nie zauważy-
łem. Odbiłem w ostatniej chwili 
w prawo, ale i tak go uderzyłem 
w tył, a w efekcie wpadłem do 
rowu – zrelacjonował nam koli-
zję drogową kierowca samochodu 
ciężarowego z naczepą. 

Do zdarzenia doszło w środę, 
8 lipca około po godzinie 10. na 

drodze krajowej nr 92 w okolicach 
Klewkowa – na granicy z Łowi-
czem. Obydwa pojazdy jechały 
w stronę Zdun. 

Droga nie została zablokowana, 
ponieważ TIR wpadł do przydroż-
nego rowu i nie tarasował drogi, 
zaś osobowy Volkswagen zjechał 
na pobocze kilkanaście metrów 
dalej. Ciężarówka jechała z pustą 
naczepą. Kierowcy nie odnieśli 
żadnych urazów.  mak

Kierowca ciężarówki próbował w ostatnim momencie odbić 
w prawo i dlatego auto wpadło do przydrożnego rowu.
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wędrowcy chodzą
i jeżdżą 
przez Łowicz. str. 12

Ile warte jest to logo, 
wiedzą dobrze na Przemysłowej.
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Bezpieczeństwo

Łyszkowice | Pożar przydomowego garażu 

Zapaliło się od starego pieca
Blisko trzy godziny trwała, 

w środę 8 lipca, poranna akcja ra-
towniczo-gaśnicza przy ul. Rey-
monta w Łyszkowicach. Palił się 
garaż przy domu, a w nim samo-
chód Mitshubishi. Strażacy mu-
sieli sprowadzić z piętra budynku 
kobietę z 7-letnim dzieckiem. 

Pożar został zauważony około 
godziny 4.30. Gdy strażacy do-
jechali na miejsce okazało się, że 
ogniem jest objęty garaż, w któ-
rym znajduje się samochód. Dwie 
osoby były już na zewnątrz bu-
dynku, a na balkonie na pierw-
szym piętrze stała wystraszona 
kobieta z 7-letnim dzieckiem. Po-
nieważ pomieszczenia domu były 
już zadymione, zostali oni sprowa-
dzeni przez strażaków po drabinie 
przystawionej do balkonu. 

W tym czasie dwóch innych 
strażaków ubranych w aparaty 
ochrony dróg oddechowych z po-
mocą „szybkiego natarcia” we-
szło do garażu wejściem od środka 
mieszkania i rozpoczęło gaszenie. 
– Początkowo nasze działania sku-
piły się na opanowaniu płomieni, 

a także na schładzaniu samocho-
du osobowego znajdującego się 
w środku. Następnie została wy-
ważona klapa garażowa, przez 
którą został wyprowadzony po-
jazd – relacjonują strażacy z Łysz-
kowic. Matka z dzieckiem zosta-
ły oddane pod opiekę zespołowi 

ratownictwa medycznego. Przy-
czyną pożaru prawdopodobnie 
był stary piec, który znajdował 
się w tym pomieszczeniu. Po ak-
cji gaśniczej pomieszczenia zosta-
ły oddymione. Na miejscu inter-
weniowali strażacy z Łyszkowic, 
Czatolina i JRG Łowicz.  mak 

NASI DzIeNNIKARze Do WASzeJ DySPozyCJI 
oD 8.30 Do 15.30
telefon redakcyjny 534 013 271 
e-mail: tomasz.bartos@lowiczanin.info
toMaSz BartoS

Łowicz | sprawa wypadku na ul. Warszawskiej 

Dlaczego Jacek S. 
nie odsiaduje wyroku? 
Gdy 18 lutego br. Sąd Okręgowy w Łodzi 
utrzymał w mocy wyrok skazujący Jacka S. na 
rok bezwzględnego więzienia za spowodowanie 
pod wpływem alkoholu, w styczniu 2018 roku, 
wypadku samochodowego na ul. Warszawskiej 
w Łowiczu, w którym poszkodowany został 
Piotr J., wydawało się, że sprawca trafi  za kratki. 

Tymczasem z redakcją Nowe-
go Łowiczanina skontaktował 
się zbulwersowany ojciec Piotra 
J., który nie może się pogodzić 
z tym, że sprawca wypadku, w na-
stępstwie którego jego syn został 
kaleką, nie odsiaduje kary pozba-
wienia wolności, mimo że taka 
została orzeczona. 

Przypomnijmy, że 27 stycznia 
2018 roku na ul. Warszawskiej 
w Łowiczu Jacek S., będąc w sta-
nie nietrzeźwości (pierwsze bada-
nie z wynikiem 0,78 mg/l; dru-
gie badanie – 1,03 mg/l alkoholu 
w wydychanym powietrzu), pro-
wadził samochód marki BMW, 
przy czym na prostym odcinku 

drogi stracił panowanie nad pojaz-
dem, doprowadzając do zderzenia 
z Oplem Zafi rą, w wyniku czego 
nieumyślnie spowodował u jedne-
go z pasażerów – Piotra J. – liczne 
obrażenia ciała, z których najpo-
ważniejszym był krwiak nad lewą 
półkulą mózgu. 

Okazuje się, że przed Sądem 
Rejonowym w Łowiczu toczy 
się obecnie postępowanie wyko-
nawcze wobec skazanego Jacka 
S. – Obrońca skazanego złożył 
wniosek o odroczenie wykonania 
kary pozbawienia wolności, zaś 
skazany wniosek o wstrzyma-
nie wykonania orzeczenia – in-
formuje nas Damian Krakowiak, 
rzecznik prasowy ds. karnych 

Sądu Okręgowego w Łodzi. Po-
stanowieniem z dnia 7 maja Sąd 
Rejonowy w Łowiczu wstrzy-
mał wykonanie wyroku do cza-
su prawomocnego rozpoznania 
wniosku w przedmiocie odrocze-
nia wykonania kary pozbawie-
nia wolności. Termin posiedzenia 
w tej sprawie został zaplanowany 
na 14 lipca. 

Ponadto do Sądu Okręgowego 
w Łodzi wpłynął wniosek skaza-
nego Jacka S. o udzielenie zezwo-
lenia na odbywanie kary pozba-
wienia wolności poza zakładem 
karnym w systemie dozoru elek-
tronicznego. Sprawa oczekuje 
na wyznaczenie terminu posie-
dzenia.  aa

z policji | Kradzieże z samochodów

Po co złodziejowi nasze 
tablice rejestracyjne?

Zatrzymany 12 maja kierow-
ca, który nie zapłacił za tankowa-
nie na stacji (o sprawie pisaliśmy 
obszernie), miał na swoim Audi 
kradzione tablice rejestracyjne, 
a w samochodzie jeszcze kilka 
innych takich. Wykorzystywanie 
skradzionych tablic w dokonywa-
niu kolejnych wykroczeń i prze-
stępstw nie jest procederem rzad-
kim.

Kradzież tablic rejestracyjnych 
jest wykroczeniem, za które gro-
zi kara aresztu, ograniczenia wol-
ności albo grzywny. Do Komen-
dy Powiatowej Policji w Łowiczu 
tylko w tym roku kalendarzo-
wym wpłynęło 14 zgłoszeń o ta-
kich kradzieżach rejestracyjnych. 
– Skradzione tablice rejestracyjne 
są niejednokrotnie montowane do 
innych pojazdów i wykorzystywa-
ne do celów przestępczych, m.in. 
kradzieży paliw ze stacji benzyno-
wych – przestrzega rzecznik pra-
sowa tej komendy, kom. Urszula 
Szymczak.

Jeśli więc tylko zobaczymy, 
że tablice z naszego samocho-
du zostały wyłamane i nie ma ich 
w pobliżu, nie warto zwlekać, tyl-
ko od razu złożyć zawiadomienie 
w komendzie – to nic nie kosztuje, 
trwa około pół godziny. Pozwoli 
nam to oszczędzić nieprzyjemno-
ści i wyjaśnień, na wypadek, gdy-
by okazało się, że z wykorzysta-
niem naszych tablic ktoś popełnił 
przestępstwo. 

Koszty fi nansowe zaczynają 
się dopiero w starostwie powia-
towym, w wydziale komunikacji, 
ale tego nie unikniemy. W przy-
padku gdy wszystko wskazuje na 
kradzież, warto wyrobić nowe ta-
blice, z nowym numerem, co, nie-
stety – coś za coś – wiąże się też 
z koniecznością wyrobienia nowe-

go dowodu rejestracyjnego i nowej 
nalepki na szybę.

Zdarza się czasami, że tabli-
ca z samochodu odpadnie sama, 
bo jest słabo przymocowana, lub 
pod wpływem kolizji, nawet drob-
nej (nieraz wystarczy wjechać 
w dziurę). Niewiele trzeba, by pę-
kła lub obluzowała się ramka mo-
cująca. Jeśli zginęła tylko jedna 
i nie ma żadnych przesłanek, 
że została skradziona, wtedy nie 
mamy podstaw do zgłaszania kra-
dzieży, zamiast do komendy mo-
żemy się udać od razu do wydzia-
łu komunikacji, a zamiast tablicy 
z nowym numerem, złożyć wnio-
sek o wtórnik (nie dotyczy to ta-
blic starego typu, które i tak trzeba 
wymienić na nowe).

Koszt nowych tablic jest różny, 
ze względu na różne ich rodza-
je, które są w użyciu. Najczęściej 
jest to 80 zł za jedną tablicę, 160 zł 
za komplet, chociaż – jeśli mamy 
gruby portfel i fantazję – możemy 
sobie sprawić dowolny napis na 
rejestracji za ok. 1.000 zł. Dowód 
rejestracyjny to koszt 54 złotych, 
a za nalepkę zapłacimy kolejne 
kilkanaście. Trzeba też pamiętać, 
że jazda bez chociażby jednej ta-
blicy grozi mandatem.   tm

W przypadku kiedy przy 
samochodzie bez tablic 
znajdziemy połamane fragmenty 
ramek, a tablic nie będzie nigdzie 
w pobliżu, powinniśmy w pierwszej 
kolejności udać się na policję. 
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Łowicz | sanepid nie ukarze uczestników

Pielgrzymi mogą spać spokojnie
Dyrektor Powiatowej Stacji Sa-

nitarno-Epidemiologicznej w Ło-
wiczu Sławomir Mucha podjął 
decyzję o odstąpieniu od ukarania 
uczestników 365. Łowickiej Pie-
szej Pielgrzymki na Jasną Górę, 
tzw. „Jaskółki”, która 25 maja wy-
ruszyła z Łowicza – pomimo obo-
wiązującego zakazu zgromadzeń. 

Za udział w niej każdemu z pątni-
ków groziła surowa kara grzywny, 
wynosząca od 5.000 do 30.000 zł.

Sanepid prowadził postępowa-
nie wobec 43 uczestników, spisa-
nych w Słupi przez funkcjonariu-
szy Komendy Miejskiej Policji 
w Skierniewicach. Osoby te zo-
stały pouczone o tym, że złama-

ły zakaz zgromadzeń i zostały 
zobowiązane do powrotu do do-
mów.

W toku postępowania prowa-
dzonego przez PSSE mieli oni 
udowodnić, że dostosowali się 
do pouczenia. Zostały zebrane 
od nich oświadczenia o tym, 
że wrócili do domów. Dodatkowo 
pielgrzymi musieli do 1 lipca do-
starczyć, podpisane przez świad-
ka, oświadczenia o tym, że fak-
tycznie tak było.  mwk

Gmina Bolimów
Walka 
z barszczem

Strażacy ze wszystkich pięciu 
jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu gminy Boli-
mów w porozumieniu z urzędem 
gminy brali udział w piątek 4 lip-
ca, w okolicach Kolonii Woli Szy-
dłowieckiej w akcji usuwania 
barszczu Sosnowskiego – rośliny 
silnie toksycznej i niebezpiecznej 
dla ludzkiego zdrowia. Została 
ona usunięta z powierzchni blisko 
0,5 ha. Wcześniej kilka krzaków 
z pobocza drogi powiatowej z Bo-
limowa do Miedniewic usunęła 
sekcja obsługi gospodarki komu-
nalnej UG w Bolimowie.  tb

Bednary | Kierowca stracił panowanie 

Zderzyły się na prostej drodze 
Dwa Fiaty Punto i Fiorino zde-

rzyły się we wtorek 7 lipca przed 
godz. 8 rano na prostym odcin-
ku drogi powiatowej pomiędzy 
Bednarami a Kompiną – nieopo-
dal kapliczki niedaleko Bednar. 
21-letni kierowca Fiata Punto zo-
stał zabrany przez zespół ratow-
nictwa medycznego na badania 
do szpitala w Skierniewicach. Był 

przytomny, nie odniósł poważniej-
szych obrażeń i tego samego dnia 
opuścił szpital. Na miejscu inter-
weniowały dwa zastępy JRG Ło-
wicz oraz OSP Bednary. Kiedy 
trwała już akcja, obydwaj uczest-
nicy zdarzenia byli przytomni 
i poza samochodami. 

Policjanci ustalili, że samocho-
dy jechały w przeciwnych kierun-

kach. 21-letni kierowca Punto stra-
cił panowanie i doprowadził do 
kolizji. Kierowcy byli trzeźwi. mak

Samochody zostały poważnie 
uszkodzone. 
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Strażacy weszli do pomieszczeń w aparatach ochrony górnych dróg 
oddechowych.
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Przed wyborami: 
czego uczy historia

Potrzeba 
spokojnego 
namysłu 

To też był 12 lipca. Tego dnia 
1666 roku wojska królewskie po-
deszły pod bród na Noteci, roko-
szanie obsadzili wzgórza po dru-
giej stronie rzeki. Następnego 
dnia, w bitwie znanej jako bitwa 
pod Mątwami (dziś część Ino-
wrocławia), rokoszanie Jerzego 
Lubomirskiego najpierw pokona-
li wojska króla Jana Kazimierza,  
a potem wyrżnęli wszystkich 
wziętych do niewoli jeńców: po-
nad 3 tysiące wiernych Rzeczypo-
spolitej żołnierzy, weteranów wo-
jen ze Szwedami i Moskwą. 

Król Jan Kazimierz dążył do 
wzmocnienia władzy królew-
skiej (pomysł elekcji vivente rege, 
czyli jeszcze za życia dotychcza-
sowego władcy), by odbudować 
kraj po klęsce szwedzkiego po-
topu i zapewnić mu przetrwanie 
wśród rosnących w siłę europej-
skich monarchii. Przywódca roko-
szu marszałek Jerzy Lubomirski 
był tych reform przeciwnikiem, 
wzmocnienie władzy centralnej 
uznawał za zagrożenie dla wolno-
ści szlacheckich – i pozycji takich 
magnackich rodów jak jego, z któ-
rymi był powiązany. Miał też oso-
biste urazy do króla. 

Był znakomicie wykształcony, 
ustosunkowany, władał wieloma 
językami, bywał w krajach całej 
Europy. W trakcie rokoszu wyje-
chał organizować swe siły wpraw-
dzie nie do Brukseli, ale w opar-
ciu o stolice w Wiedniu, Berlinie 
i Sztokholmie. I za tamtejsze pie-
niądze.

Jednocześnie był odważny, 
śmiały, dobrze dowodził w woj-
nach z sąsiadami, w czasie poto-
pu, kilka lat przed Mątwami, po-
został wierny królowi. W swych 
włościach był tolerancyjny, ota-
czał opieką Żydów i mieszczan. 
Nie był „wcielonym złem”, histo-
rycy spierają się o jego postać.

A jednak: stwierdził, że „ma 
dość” i uruchomił proces jawne-
go buntu przeciw władzy, by nie 
stała się zbyt silna. Nie zawahał 
się iść po pomoc do obcych stolic, 
podburzyć pół Polski i dorzynać 
przeciwników. Po ugodzie zawar-
tej dwa tygodnie po rzezi musiał 
uchodzić z kraju, ale reformy za-
blokował, do vivente rege nigdy 
nie doszło, po Mątwach Polska 
już nigdy nie była silna.

Porównania mają swe grani-
ce: dziś konkurencja dla urzędu-
jącego prezydenta nie organizuje 
rokoszu, działa w ramach prawa, 
idzie do wyborów. Ale podobień-
stwa nie da się ukryć: postulatem 
jest ograniczenie mocy sprawczej 
rządu. I podobne są rozpalone 
emocje. Oby więc historia się nie 
powtórzyła. Oby veto, jedyny real-
ny instrument władzy prezydenta, 
nie stało się tym, czym dla I Rze-
czypospolitej było liberum veto. 
Polska potrzebuje władzy central-
nej, która zgodnie współpracuje ze 
sobą. Wewnętrzne wojny zawsze 
ją wykańczały. 

Wojciech Waligórski

Przed wyborami 
Jak głosowaliśmy 
w poprzednich 
latach
To już siódme wybory 
prezydenckie w historii 
Polski po odzyskaniu 
niepodległości w 1989 roku. 
Przypominamy  
jak głosowali mieszkańcy 
Łowicza w każdej  
z tych elekcji.

 9 grudnia 1990 r. – II tura
miasto Łowicz:
Tymiński Stanisław – 29,1%
Wałęsa Lech – 70,9%

 19 listopada 1995 r.  
– II tura

miasto Łowicz:
Kwaśniewski Aleksander  

– 58,2%
Wałęsa Lech – 41,8%
(w całym kraju było: Kwa-

śniewski 51,72%, Wałęsa 48,28%)

 8 października 2000 r. 
– I tura (nie było II tury)

miasto Łowicz:
Kwaśniewski Aleksander  

– 59,95% (w skali powiatu łowic-
kiego 47,38%)

Olechowski Andrzej – 16,48%
Krzaklewski Marian – 11,34%
Kalinowski Jarosław – 5,24% 

(w skali powiatu 23,71%!)

 23 października 2005 r.  
– II tura

miasto Łowicz:
Kaczyński Lech – 55,47%  

(w całym powiecie 70,34%)
Tusk Donald – 44,53% (w po-

wiecie 29,66%)

 4 lipca 2010 r. – II tura
miasto Łowicz
Komorowski Bronisław – 

51,51% (w skali powiatu 37,24%)
Kaczyński Jarosław – 48,42% 

(w całym powiecie 62,76%)

 24 maja 2015 r. – II tura
miasto Łowicz
Duda Andrzej – 52,05% (w ca-

łym powiecie 62,32%)
Komorowski Bronisław  

– 47,95% (w całym powiecie 
37,68%)

Łowicz | Barwy kampanii przed drugą turą wyborów prezydenckich 

Wojewoda na targowisku
– Trzaskowski jednak nie przyjechał do Łowicza, 
ale my jesteśmy obecni dzisiaj silną grupą na 
targowisku. Rozdajemy ulotki, zachęcamy do 
głosowania – usłyszeliśmy od działaczy łowickich 
struktur PiS, którzy w sobotę, 4 lipca, m.in. 
przy wsparciu wojewody łódzkiego Tobiasza 
Bocheńskiego i posła Piotra Polaka, prowadzili 
kampanię prezydencką na targowisku w Łowiczu. 

Mobilizację przed drugą turą 
wyborów było w łowickich struk-
turach PiS widać gołym okiem. 
Chociażby po tym, że w sobotę 
od rana na łowickim targowisku 
rozdawało ulotki wyborcze około 
15 działaczy PiS, w tym – oprócz 
wspomnianego wyżej wojewody 
Bocheńskiego – również staro-
sta Marcin Kosiorek i radny Sej-
miku Wojewódzkiego Waldemar 
Wojciechowski. – Rano miałem  
4 tysiące ulotek i już nie została 
mi nawet jedna. To ostatnia sobota 

kampanii (w następną sobotę bę-
dzie obowiązywała cisza wybor-
cza – przyp. red.), więc trzeba in-
tensywnie działać – powiedział 
nam Marcin Kosiorek. – Wszyst-
kie ręce na pokład – komentował 
inny działacz z Łowicza. 

Reakcje osób na targowisku, 
którym proponowano ulotki, 
były raczej stonowane. Zdarzało 
się, że niektórzy mówili wprost,  
że „to nie mój kandydat” i po 
prostu nie brali ulotek. W chwili, 
gdy fotografowaliśmy i filmowali-

śmy działaczy rozdających ulotki, 
część osób nie brała ulotek, bo... 
już takie miała, np. dostali w in-
nym miejscu na targowisku. 

Za to w internecie – zarówno  
na naszym portalu www.lowicza-

nin.info, ale też i na naszym pro-
filu na Facebooku – w komenta-
rzach wręcz zawrzało. Na stronie 
było ich ponad sto, kolejnych po-
nad 60 na Facebooku.  mak

Wojewodę łódzkiego Tobiasza Bocheńskiego zastaliśmy na 
targowisku w Łowiczu z radnym sejmiku Waldemarem Wojciechowskim. 
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Łowicz | Przed ii turą wyborów prezydenckich

Krzywonos: Trzaskowski to mój prezydent
– Rafał będzie dobrym 
prezydentem Polski. To 
normalny człowiek, który 
ma normalną rodzinę. 
Na każdy temat można 
z nim porozmawiać. 
Będzie nam przynosił 
chlubę. Nie będziemy się 
go wstydzić. Ja zawsze 
będę mogła powiedzieć: 
To jest mój prezydent – 
powiedziała nam wczoraj, 
8 lipca posłanka na Sejm 
RP Henryka Krzywonos, 
która odwiedziła Łowicz 
przed II turą wyborów 
prezydenckich. 

W rozmowie z naszym repor-
terem powiedziała, że przyjecha-
ła do Łowicza, bo jest „Tydzień 

dla Rafała” i chciała wyrazić swo-
je poparcie dla niego. Mówiła, że 
Rafał Trzaskowski jest cudownym 

człowiekiem. Gdy był posłem na 
Sejm, często z nim rozmawiała. 
Była też pierwszą osobą, która na-
mawiała go do tego, żeby został 
prezydentem Warszawy 

Znana działaczka „Solidar-
ności”, uczestniczka wydarzeń 
sierpniowych w Gdańsku, po-
mimo problemów zdrowotnych, 
wyszła ze szpitala na przepust-
kę, ponieważ uznała, że jej obo-
wiązkiem jest mówić o tym, że 
nie o taką Polskę walczyła, jaka 
jest ona pod rządami PiS. Dlate-
go wyraża swoje zdanie. Uważa, 
że w tych wyborach każdy powi-
nien zagłosować na swojego kan-
dydata. 

Towarzyszący posłance sena-
tor Artur Dunin podkreśla, że pani 
Henryka Krzywonos jest człowie-
kiem prawdziwej, pierwszej „Soli-
darności”.  str. 8

Henryka Krzywonos na Nowym Rynku w Łowiczu w otoczeniu  
(od lewej): Jacka Kłosa, Krzysztofa Kalińskiego i Artura Dunina. 
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Łowicz | Pięć osób, w tym trzech lekarzy ze szpitala na kwarantannie 

Wirusa przyniosła pacjentka
Pięć osób spośród personelu łowickiego szpitala, 
w tym trzech lekarzy z oddziału chirurgicznego, 
przebywa (lub przebywało) na kwarantannie w 
związku z koronawirusem, którym mogli zarazić 
się od jednej z pacjentek. 

W chwili zamykania tego nu-
meru NŁ dwie ratowniczki me-
dyczne otrzymały już wyniki ba-
dań i były one negatywne – czyli 
stwierdzały brak wirusa w organi-
zmie. – Czekamy z niecierpliwo-
ścią na pozostałe wyniki i mamy 
nadzieję, że też będą negatywne. 
Na tę chwilę lekarze pozostają 
jeszcze na kwarantannie – powie-
działa nam dyrektor szpitala Ur-
szula Kapusta-Tymoszczuk. 

Jak nas zapewniła dyrektor Ur-
szula Kapusta-Tymoszczuk szpital 
działał i cały czas działa normal-
nie. Nie było potrzeby zamykania 
oddziałów, czy też wstrzymywa-
nia przyjęć do szpitala. 

Do kontaktu personelu szpital-
nego z pacjentką, u której stwier-
dzono koronawirusa, doszło na 
początku ubiegłego tygodnia. – 
Zgłosiła się do szpitala pacjentka 
w średnim wieku, nie był to wcze-
śniej planowany zabieg – powie-
działa nam dyrektor Kapusta-Ty-
moszczuk. Nic nie wskazywało, 
żeby była chora na koronawiru-
sa, nie miała objawów charaktery-
stycznych dla zakażenia wirusem 
SARS-nCov-2. Po stwierdzeniu 
u niej zakażenia została przewie-
ziona do szpitala jednoimiennego  
w Zgierzu. Kwarantannie zaś pod-
dane zostały osoby z tzw. kontaktu 
bezpośredniego. 

– Personel miał bardzo krótki 
kontakt z pacjentką, ale mimo to 
postanowiliśmy, wspólnie z Sa-
nepidem, wysłać profilaktycznie 
pięć osób na kwarantannę. To nie 
oznacza, że mają oni pozytywne 
wyniki badań i są chorzy. Czują 
się dobrze, nie mają żadnych ob-
jawów. Nasze działania mają cha-
rakter profilaktyczny – zapewniała 
nas dyrektor. 

– Będziemy musieli przywyk-
nąć do tego, że do takich zdarzeń 
będzie czasami dochodziło. Nie-

stety dla szpitala to jest dodat-
kowe utrudnienie organizacyjne  
i dodatkowy koszt, np. związany 
ze strojami zabezpieczającymi – 
powiedział nam wicestarosta Piotr 
Malczyk. 

Na początku tego tygodnia – 
zgodnie z procedurami po kilku 
dniach od kontaktu z osobą cho-
rą – od osób przebywających na 
kwarantannie zostały pobrane wy-

mazy do badań. – Liczymy na to, 
że wyniki badań pod kątem koro-
nawirusa będą u wszystkich nega-
tywne, tzw. będą zdrowi – mówiła 
nam z nadzieją dyrektor. Pierwsze 
dobre wiadomości dotyczące wy-
ników badań napłynęły w ostatni 
wtorek w godzinach popołudnio-
wych. 

Na kogo jest w takich sytu-
acjach nakładana kwarantanna? 

Na osoby zdrowe, które miały 
styczność z osobami zakażonymi 
lub podejrzanymi o zakażenie ko-
ronawirusem. 

– Niestety, takie sytuacje mogą 
się zdarzać. Na przykład w ubie-
głym tygodniu dwie osoby, które 
zgłosiły się do naszego szpitala na 
planowane zabiegi, też były „po-
zytywne” – mówi dyrektor.  

Marcin Kucharski

Gmina Łowicz | filia to coś więcej niż agencja

Poczta Polska wróciła do Bochenia
Z początkiem lipca w jednym z pomieszczeń sąsiadujących 
z Gminną Biblioteką Publiczną w Bocheniu otwarta została 
filia Urzędu Poczty Polskiej nr 1 przy ul. 3 Maja w Łowiczu. 
Oznacza to powrót po wielu latach nieobecności urzędu 
pocztowego do tej miejscowości.

Jak wyjaśniła nam sekretarz 
gminy Łowicz Beata Orzeł, do 
niedawna okoliczni mieszkańcy 

mogli skorzystać z usług pocz-
towych w agencji, która działała  
w sklepie w Ostrowie. Kontynu-

owaniem świadczenia tych usług 
jednak nie było zainteresowania. 
Dlatego gmina postanowiła wy-
nająć pomieszczenie biblioteki, 
z przeznaczeniem na działalność 
pocztową. Zainteresowanie wyra-
ziła Poczta Polska, która obecnie 
realizuje politykę, aby w każdej 
wiejskiej gminie działała placów-
ka pocztowa.

Otwarta filia w Bocheniu,  
w odróżnieniu od agencji, świad-
czy wszystkie te usługi, które ofe-
rują urzędy pocztowe w Łowiczu, 
czyli nadawanie i odbiór przesy-
łek pocztowych, listów i paczek, 
wysyłanie i odbiór przekazów 
pieniężnych, czy możliwość do-
konania zakupu asortymentu 
dostępnego w Urzędach Poczto-
wych. 

Filia działa od poniedziałku do 
czwartku w godz. 9.00-15.30 a w 
piątek w godz. 13.30 – 20.00.  tb

Gmina Łowicz | stwierdzono poprawę

Woda w Zabostowie Dużym 
bez zastrzeżeń

Woda z wodociągu w Popowie 
nadaje się do spożycia – oceniła  
pod koniec czerwca Powiatowa 
Stacja Epidemiologiczno-Sanitar-
na w Łowiczu.

Przypomnijmy, że 2 czerwca 
stacja wydała komunikat, stwier-
dzający, że w pobranych z sie-
ci próbkach wody z wodociągu, 
który zasila nie tylko Zabostów 
Duży, ale także Zabostów Mały, 
Strzelcew i Popów, znajduje się 

podwyższona ilość mikroorgani-
zmów. 

Stacja okresowo dopuściła 
wodę do spożycia i przygotowa-
nia posiłków oraz do celów higie-
nicznych ale z zastrzeżeniem, że 
nadaje się ona wyłącznie to tego 
celu po dwuminutowym przego-
towaniu. Gmina Łowicz zaraz po 
wydaniu komunikatu rozpoczę-
ła chlorowanie i płukanie sieci, co 
jak widać przyniosło efekt.  tb

Bobrowniki | Przerwa w dostawie wody

To nie była awaria
W sobotę 4 lipca pomiędzy 

godziną 14.00 a 15.00 doszło do 
przerwy w dostawie wody dla 
mieszkańców Bobrownik, Dzierz-
gowa, Chyleńca, Michałówka, 
Bełchowa Wsi, części Dzierzgów-
ka (Filipówka) i Arkadii. 

Wójt gminy Nieborów Jarosław 
Papuga zapytany przez nas o to 
co się stało, powiedział, że z po-
czątku sądzono, iż doszło do awa-
rii. Wysłany natychmiast na ujęcie 
wody w Bobrownikach konserwa-
tor stwierdził, że pracująca pompa 
nie uległa uszkodzeniu, ale sama 
się wyłączyła. Od razu urucho-
miona została druga, znajdująca 

się na ujęciu, zapewniając dosta-
wę wody. – Stacja nie dostarcza-
ła wody przez około 20 minut 
– powiedział nam wójt, obecnie 
wszystko w hydroforni pracuje 
normalnie. 

Jednocześnie wójt powiedział 
nam, że w ostatnim czasie nie 
ma problemów z dostarczaniem 
wody, mogą jedynie pojawić się 
okresowe spadki ciśnienia w cie-
plejsze dni, wszystkie ujęcia pra-
cują normalnie, dzięki pojawia-
jącym się opadom nie są też zbyt 
obciążone, w tym roku najwięk-
sze pobory wody z sieci były  
w kwietniu.  tb

Będziemy musieli 
przywyknąć do tego, że 
do takich zdarzeń będzie 
czasami dochodziło. 

Urszula  
Kapusta-Tymoszczuk,  

dyrektor szpitala

W łowickim szpitalu wydzielone są wejścia dla pacjentów z „normalnymi” chorobami  
oraz z podejrzeniem koronawirusa. 
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Rondo na Warszawskiej  
jest prawie gotowe. 
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Łowicz 
Kiedy 
pojedziemy 
przez  
to rondo

Po raz kolejny odbiór oznako-
wania nowego ronda na ul. War-
szawskiej i ulic dojazdowych do 
niego zakończył się niepowodze-
niem. Komisja ds bezpieczeństwa 
ruchu drogowego zebrała się w 
ostatni wtorek, 7 lipca. Ronda jed-
nak nie udało się odebrać i ruch 
na nim nie może się jeszcze od-
bywać. 

– Komisja stwierdziła, że wy-
konawca powinien przeprowadzić 
jeszcze drobne prace porządkowe 
w bezpośrednim sąsiedztwie ron-
da. Brakowało też wygrodzenia w 
miejscu, gdzie jest wejście dla pie-
szych od strony osiedla Konopnic-
kiej. Do kolejnej komisji wyko-
nawca ma to uzupełnić. 

Zaplanowana na piątek, 10 lip-
ca na godzinę 10 komisja spotka 
się na rondzie już po raz trzeci. 
Oby ostatni.  mak 
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RzUT oKIeM | noWE BLoKi nA KoRABcE

W ramach rządowego 
programu Mieszkanie 
Plus w Łowiczu przy ulicy 
Krudowskiego zaczęły 
wreszcie powstawać, 
zapowiadane od dawna, trzy 
czterokondygnacyjne budynki. 
Generalnym wykonawcą jest 
spółka ZAB-BuD. 10 czerwca 
przeprowadzona została 
procedura przekazania terenu 
wykonawcy budowy, a prace 
zaczęły się 15 czerwca. Jak 
powiedział nam kierownik robót 
sławomir Mądzelewski, stopień 
zaawansowania prac jest zgodny 
z harmonogramem. obecnie 
wykonywane są fundamenty 
pierwszego bloku. Budowa, 
według planu, ma potrwać 17 
miesięcy. ks

Gmina Nieborów | co dalej z problem, których dotknął mieszkańców Bobrownik

To się musi zmienić
Wójt gminy Nieborów Jarosław Papuga chce rozwiązać problem powtarzających się podtopień po gwałtownych 
opadach deszczu na terenach przyległych do rzeki Skierniewki, szczególnie w miejscowościach Dzierzgów, 
Bobrowniki, Arkadia i Mysłaków. Chce doprowadzić m.in. do konserwacji brzegów i koryta rzeki.

Wójt powiedział nam, że po 
ostatnich podtopieniach, ma-
jących miejsce 24 i 25 czerw-
ca, sytuacja była analizowana  
w Urzędzie Gminy. Wnioski  
z tych rozważań zaowocowały 
skierowaniem pism do Państwo-
wego Gospodarstwa Wodnego 
Wody Polskie, które jest admini-
stratorem rzek w kraju, o podjęcie 
działań mających na celu rozwią-
zanie problemu. 

W czasie ostatniego wystąpie-
nia Skierniewki z brzegów, gmina 
otrzymała wcześniej informację  
o rozpoczęciu spuszczania wody 
ze zbiornika Zadębie w Skiernie-
wicach, który gromadzi wody rze-
ki Skierniewki. 

– Nie wiedzieliśmy, jednak 
ile tej wody zostanie spuszczo-
nej, sami od razu skontaktowali-
śmy się z właścicielami wszyst-
kich spiętrzeń na rzece na terenie 
gminy i wszystkie rozpoczęły jej 
spuszczanie. Wydawało się, że 
przyniesie to efekt, woda opadła, 
ale gdy nadeszła woda ze Skier-
niewic, koryto się wypełniło  
i woda zaczęła się przelewać, było 
jej po prostu zbyt dużo – mówi 
nam wójt Papuga.

Jego zdaniem gospodarowa-
nie zbiornikiem Zadębie jest nie-
prawidłowe. Jego gospodarz mia-
sto Skierniewice, posiada na nim 
i wokół niego infrastrukturę re-
kreacyjną i dlatego zależy mu na 
utrzymywaniu na nim stale jak 

najwyższego stanu wody. W kon-
sekwencji, jak zakłada tak wła-
śnie było w czasie ostatnich ulew: 
zbiornik nie jest w stanie przyjąć 
nadmiaru wody po obfitych opa-
dach. – Dostaliśmy informację ze 
Skierniewic, że spuszczenie wody 

musi nastąpić, ponieważ przekro-
czony został w nim maksymal-
ny jej poziom. Sam zbiornik ma 
25 ha, więc mówimy o kolosalnej 
ilości wody, która trafia do rzeki, 
która nie jest w stanie jej przyjąć – 
opisuje sytuację wójt.

Potrzebna  
kontrola...
Dlatego Jarosław Papuga w pi-

smach do Wód Polskich doma-
ga się kontroli funkcjonowania 
skierniewickiego zbiornika i po-
twierdzenia, czy jest to w pierw-
szej kolejności zbiornik retencyj-
ny czy rekreacyjny. Chce także, 
aby Wody Polskie dokonały kon-
troli oraz przeanalizowały pozwo-
lenia wodno-prawne wszystkich 
urządzeń piętrzących na rzece 
Skierniewce od Skierniewic do 
jej ujścia. Chce też wypracowa-
nia wspólnej metody komunikacji  
o zrzutach wody z Zadębia,  
a przede wszystkim, aby ilość ta 
była określana w przesyłanych 
komunikatach ze Skierniewic lub 
aby wprowadzić zastrzeżenie co 
do ilości jednorazowego zrzutu 
wody ze zbiornika.

... oraz konserwacja
Gmina idzie jeszcze dalej. 

Zwraca się do Wód Polskich  
o podjęcie działań mających na 
celu przeprowadzenie w najbliż-
szym czasie kompleksowej kon-
serwacji koryta Skierniewki od 
jej ujścia, do uregulowanego od-
cinka na terenie Skierniewic. Dziś 
Skierniewka to co prawda uro-
cza, bo niemal dzika nizinna rze-
ka, meandrująca i silnie porośnięta 
na brzegach krzakami i drzewami, 
ale w tym kształcie zupełnie nie 
nadająca się na przyjęcie mas wód 
opadowych i zrzucanych ze zbior-
nika w Skierniewicach. Wójt uwa-
ża, że w grę wchodzi poszerzenie 
i zlikwidowanie przeszkód utrud-
niających przepływ wody. 

Podchodzi jednak do sprawy 
realistycznie i zdaje sobie sprawę, 
że podjęcie tego tematu może być 
czasochłonne, dlatego w pismach 
do Wód Polskich zwraca się o jak 
najszybsze podjęcie prac konser-
wacyjnych na odcinkach 100 m 
w górę i dół mostu w Bobrow-
nikach oraz udrożnienie koryta 
pod mostem, gdzie obecnie woda 
nie może swobodnie przepłynąć,  
w związku z czym dochodzi do 
spiętrzeń. 

Wójt zwrócił się także z ini-
cjatywą przeprowadzenia spo-
tkania wszystkich zainteresowa-
nych stron w celu wypracowania 
wspólnego stanowiska.  tb

REKLAMA

Szacowanie  
Strat
Do wczoraj 8 lipca w urzędzie 
Gminy w nieborowie 
właściciele użytków rolnych, 
które zostały dotknięte 
podtopieniami i gradobiciem 
złożyli około 20 wniosków  
o szacowanie poniesionych  
w wyniku tych zdarzeń strat. 
Jest to pierwszy krok, który 
umożliwi w przyszłości 
ubieganie się o wsparcie 
finansowe, którego ma 
poszkodowanym udzielić rząd. 
Wcześniej jednak stan upraw  
i straty oceni gminna komisja.
oprócz tego gmina wystąpiła 
też z dwoma wnioskami do 
wojewody o odszkodowanie za 
zalane mieszkania w domach 
w Bobrownikach. tb

zalane Bobrowniki po nocnej ulewie, 24 czerwca 2020 r.
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Łowicz i Łaguszew | Dotacje przyznane 

Ponad 2 mln zł na boiska  
i sale gimnastyczne

Dotację 1 mln 284 tys. zł z Re-
gionalnego Programu Operacyj-
nego otrzyma powiat łowicki na 
poprawę infrastruktury edukacyj-
nej i sportowej w podległych mu 
trzech szkołach średnich. 

Pieniądze zostaną wykorzysta-
ne w: I Liceum Ogólnokształcą-
cym w Łowiczu, Zespole Szkół 
Ponadpodstawowych nr 1 przy  
ul. Podrzecznej oraz Zespole 
Szkół Ponadpodstawowych nr 2 
na Blichu. 

We wszystkich tych szkołach 
zaplanowano modernizację i wy-
posażenie pomieszczeń przezna-
czonych na pracownie języko-
we oraz pracownie przedmiotów 

matematyczno-przyrodniczych. 
Ponadto w I LO powstanie no-
woczesne boisko wielofunkcyj-
ne, zakupione zostanie również 
wyposażenie do sali gimnastycz-
nej. Zakupione zostaną urządze-
nia do siłowni na terenie ZSP nr 1  
i nr ZSP 2.

Dotację 732 tys. zł otrzyma 
również Stowarzyszenie na Rzecz 
Rozwoju Oświaty w Gminie Ko-
cierzew Południowy na inwestycje 
w Szkole Podstawowej w Łagu-
szewie. Zostanie ona wykorzysta-
na na budowę boiska wielofunk-
cyjnego, remont i przebudowę 
budynku szkoły oraz zakup wy-
posażenia.  mwk
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Bolimów | inicjatywa zjednała sympatię

W tym tygodniu po raz 
drugi opróżniono serce

W ciągu trzech tygodni od usta-
wienia na bolimowskim rynku 
serca, do którego można wrzucać 
nakrętki od butelek i kartonów, 
Stowarzyszenie Inicjatyw Spo-
łecznych „Zróbmy to” opróżni je 
już po raz drugi. – Bardzo mnie 
cieszy zainteresowanie, jakie ser-
ce wywołało wśród mieszkańców 
Bolimowa i gminy, nawet trochę 
przerosło to moje wyobrażenia. 
Wiele osób mówi mi, że dzięki 
sercu zaczęło gromadzić nakrętki, 
które dotąd po prostu wyrzucało  
– powiedział nam prezes stowa-
rzyszenia Zbigniew Skroński. 

Aktualnie zbierane nakrętki 
są przekazywane na pomoc dla 
Zuzi Dróżd, trzynastolatki spod 
Sochaczewa, u której stwierdzo-
no encefalopatię z odkładaniem 
żelaza w mózgu – NBIA. Wraz  
z postępem nieuleczalnej choro-

by u dziewczynki postępują pro-
blemy ze wzrokiem i rozwija się 
niedowład ruchowy kończyn. Ze-
brane pieniądze zostaną przeka-
zane na rehabilitację i nowatorską 
metodę leczenia. Stowarzyszenie, 
które zajmuje się dysponowaniem 
zebranych nakrętek, jest otwar-
te na współpracę ze wszystkimi 
osobami, które prowadzą zbiórki  
na rzecz osób ciężko chorych  
i wymagających wsparcia.  tb

Gmina Chąśno | Wotum zaufania i absolutorium

Bez zastrzeżeń, bez wątpliwości
W gminie Chąśno radni 
jednogłośnie udzielili 
wójtowi Dariuszowi 
Reczulskiemu absolutorium 
za wykonanie budżetu  
w 2019 roku, jak i wotum 
zaufania. 

Za obiema uchwałami było 14 
radnych, czyli wszyscy obecni 
tego dnia na sesji. 

Teoretycznie wotum zaufania 
powinno być poprzedzone debatą, 
do której jednak nie zgłosił się ża-
den z mieszkańców gminy. Rad-
ni też nie kwapili się do zabrania 
głosu, więc realizacja tego punktu 
porządku obrad ograniczyła się do 
wypowiedzi przewodniczącego 
rady Ireneusza Sołtysiaka. Podkre-
ślił on przede wszystkim bardzo 
dobrą współpracę wójta z radny-
mi, a tym samym z lokalną spo-
łecznością, którą oni reprezentują.

– Układa się to bardzo dobrze, 
zgłaszane przez mieszkańców 
podstawowe potrzeby są realizo-
wane, jeśli nie w danym roku, to 
w następnym – mówił przewod-
niczący. – Budżet mamy taki, 
jaki mamy, ale wyciągamy z nie-
go maksimum. To widać w gmi-
nie, widać w każdym naszym so-
łectwie. Mamy dobre drogi i fajne 
świetlice wiejskie.

Podobnie wyglądało przyjęcie 
absolutorium. Przewodniczący 
stwierdził, że to, co było planowa-
ne w roku budżetowym, udało się 
wykonać. Mówił też, że nie dziwi 
go specjalnie brak zastrzeżeń, bo 
gdyby takie były, to zapewne by-
łyby zgłaszane już na wcześniej-
szych sesjach.

Radny Julian Gawroński po-
wiedział, że wójt w zasadzie re-
alizował projekty wypracowane  
i przyjęte wspólnie z całą radą, 

więc teraz głosowanie przeciw-
ko wójtowi byłoby jak głosowanie 
przeciwko sobie samym.

Nawiązał do tego wójt, dzię-
kując radnym za jednomyślność 
w tych dwóch ważnych dla nie-
go głosowaniach. – Moje absolu-
torium, to państwa absolutorium, 
co roku to podkreślam – mówił. 
– Dziękuję za mądre, przemyśla-
ne decyzje i zdolność do wypraco-
wywania porozumień. Gdyby bu-
dżet był większy, to i potrzeby by 

się znalazły, na pewno jest dużo 
więcej rzeczy, które chcielibyśmy 
zrobić, ale podchodzimy do bu-
dżetu rozsądnie.

Wspomniał też o dobrej pra-
cy pracowników urzędu, o czym 
świadczą wyniki ostatniej kontro-
li RIO za 4 lata, które były bardzo 
dobre. Nawiązał do wzbudza-
jącej chyba największe emocje  
w tej gminie w ostatnim roku 
kwestii – stawek opłat za obsłu-
gę i wywóz odpadów. Powie-
dział, że wszystko wskazuje na to,  
że przyjęta przez gminę stawka 
była optymalnie wyważona, po-
zwoli w całości pokryć koszty, 
które i tak trzeba było ponieść, 
natomiast bez konieczności pod-
noszenia stawki w ciągu roku. 
– W niektórych gminach, tych 
które zdecydowały się na niskie 
składki od mieszkańca, już bra-
kuje pieniędzy na spłatę usługi  
– mówił wójt. – Można podejmo-
wać populistyczne decyzje, ale 
trzeba potem za nie zapłacić. My 
ważymy te odpady i szacujemy 
ich ilość rzetelnie.  tm

Bolimów | Dobre wiadomości do tych, którzy chcą szybko dojechać do autostrady

Rada zgodziła się dokończyć
drogę do Miedniewic
Radni gminy Bolimów podjęli na ostatniej sesji uchwałę, 
w której zgodzili się, aby gmina przejęła od starostwa  
w Skierniewicach zadania związane z przebudową drogi 
powiatowej Bolimów-Miedniewice. Umożliwi to gminie 
ubieganie się o dofinansowanie inwestycji z Funduszu 
Dróg Samorządowych na 2021 rok.

Przypomnijmy, że w paździer-
niku 2019 roku skierniewickie 
starostwo przeprowadziło I etap 
modernizacji tej drogi na odcin-
ku niespełna 3,7 km, pomiędzy 
skrzyżowaniem z drogą wiodą-
cą w kierunku Joachimowa Mo-
gił do wysokości Woli Szydło-
wieckiej. Inwestycja kosztowała 
ponad 5 mln zł, z czego 4 mln 
pochodziło z Funduszu Dróg Sa-
morządowych. Zakres prac objął 
położenie dwóch warstw asfaltu, 
poszerzenie do stałej szerokości 
5,5 m i wykonanie poboczy oraz 
konserwację rowów odwadniają-
cych. Wykonawcą prac było kon-
sorcjum: Przedsiębiorstwa Robót 
Drogowo-Mostowych i Przedsię-
biorstwa Budowy Dróg i Mostów 

„Erbedim” z Piotrkowa Trybunal-
skiego.

Starostwo jednak w tym roku 
nie podjęło kontynuowania in-
westycji na pozostałym odcin-
ku o długości 2,5 km do granicy 
administracyjnej z powiatem ży-
rardowskim ze względu na brak 
wystarczających środków i pilne 
potrzeby inwestycyjne na innych 
drogach. W tym roku powiat zde-
cydował o ubieganiu się o wspar-
cie dla modernizacji 3 km odcinka 
drogi Skierniewice-Celigów.

Uchwała podjęta na sesji gminy 
Bolimów jest wynikiem rozmów 
ze starostwem w Skierniewicach  
i jego propozycją przejęcia inwe-
stycji, co umożliwiłoby gminie 
wystąpienie o środki zewnętrzne  

z Funduszu Dróg Samorządo-
wych. Przypomnijmy, że powiaty 
mogą ubiegać się o wsparcie w ra-
mach funduszu tylko jednej inwe-
stycji zaś gminy – dwóch. 

Zastępca wójta gminy Boli-
mów Patryk Kołosowski powie-
dział nam, że inwestycja, którą 
gmina miałaby przeprowadzić, 
byłaby finansowana z trzech źró-
deł: wspomnianego funduszu,  
z którego może wynieść nawet 
80% oraz z budżetów gminy Bo-
limów i starostwa w równych czę-
ściach, składających się na udział 
we wniosku. Wartość inwestycji 
szacuje się na ok 3 mln zł. Jej re-
alizacja, pod warunkiem otrzy-
mania wsparcia, jest planowana  
na 2021 rok. 

Projekt uchwały o przejęciu za-
dania został wprowadzony do po-
rządku obrad na początku sesji 
Rady Gminy i wywołał dyskusję 
wśród zebranych, część krytycz-
nie podeszła do pomysłu przej-
mowania powiatowego zadania. 
Punkt ten udało się jednak wpro-
wadzić przy dwóch głosach prze-

ciwko, radnych Michała Gref-
kowicza i Jana Muszyńskiego. 
Natomiast sama uchwała została 
przyjęta większością głosów (11), 
przy dwóch przeciwnych: Sławo-
mira Skrzypowskiego i Jana Mu-
szyńskiego, natomiast radna Ma-
rianna Strożek wstrzymała się od 
głosu.

Zastępca wójta Patryk Koło-
sowski powiedział, że remont 
drogi jest dla gminy i jej miesz-
kańców bardzo ważny. Wielu 
codziennie dojeżdża nią do wę-
zła autostradowego Wiskitki, aby 
udać się do pracy. Jej stan jest na-
tomiast bardzo zły. 

Sąsiad także myśli  
o budowie
Jeszcze gorszy jest on na tere-

nie powiatu żyrardowskiego. Dro-
ga nie tylko jest wąska, ale spęka-
na, dziurawa i mocno połatana, 
zwłaszcza na odcinku pomiędzy 
granicą powiatów a Miedniewi-
cami (ok. 2 km). Jak się jednak 
okazuje, powiat żyrardowski my-
śli o modernizacji właśnie tego 

odcinka. Błażej Zawadzki, prze-
wodniczący komisji Rady Po-
wiatu Żyrardowskiego, która  
w swoich kompetencjach ma 
utrzymanie powiatowych dróg, 
powiedział nam, że w ubiegłym 
roku mieszkańcy i radni gminy 
Wiskitki mocno zabiegali o pod-
jęcie tych prac. Wynikiem tego 
jest zarezerwowanie w budżecie 
powiatu około 50 tys. zł na wzno-
wienie dokumentacji projektowej 
modernizacji tej drogi. Prawdo-
podobnie uda się to zrobić jeszcze  
w tym roku, tak aby umożliwić 
złożenie wniosku o dofinansowa-
nie inwestycji z FDS w najbliż-
szych latach. 

Jak dodał, powiat żyrardowski 
ma większość dróg w złym sta-
nie, wśród nich są nawet drogi, 
które dotąd nie mają utwardzonej 
nawierzchni, potrzeby inwestycyj-
ne są więc bardzo duże. Inwesty-
cje trzeba więc szczegółowo ana-
lizować pod kątem wykorzystania 
przez kierowców. 

W przypadku odcinka mie-
dzy Miedniewicami a granicą po-
wiatu, problemem, który wydłu-
ży czas do przystąpienia do prac, 
może być konieczność wykupu 
gruntów pod pas drogowy, bo-
wiem w kilku miejscach wyda-
je się on obecnie zbyt wąski, aby 
droga spełniała normy.  tb

Miejsce, gdzie w ubiegłym roku zakończyły się prace 
modernizacyjne na drodze do Miedniewic. Widoczna jest różnica  
w szerokości obu odcinków.
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Serce stojące na bolimowskim 
rynku po raz drugi się wypełniło.
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planowane w roku 
budżetowym,  
udało się wykonać. 
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Łowicz  
Zagrają przeboje 
muzyki fi lmowej

W niedzielę 12 lipca o godz. 
17.00 odbędzie się pierwszy letni 
koncert przy baszcie Gen. Klic-
kiego. To jedna z atrakcji zaplano-
wanych przez ŁOK w ramach te-
gorocznych Turbowakacji. 

Muzycy Łowickiej Orkiestry 
Kameralnej zaprezentują tym ra-
zem polskie przeboje muzyki fi l-
mowej. Dla melomanów przygo-
towane zostaną miejsca siedzące, 
ale mile widziane będzie rów-
nież zabranie własnych siedzisk. 
– Stwórzmy wspólnie w tym pięk-
nym parku nastrój pikniku – za-
chęcają organizatorzy. 

Koncerty przy baszcie będą 
się odbywały przez całe wakacje. 
19 lipca, wystąpi z autorskim re-
citalem Ewa Smerecka z Łowi-
cza. Wstęp wolny. Jednak liczba 
widzów ograniczona jest do 150 
osób (z powodów epidemicz-
nych). Przed wejściem obowiąz-
kowa jest dezynfekcja rąk.  mak 

Łowicz | Zmagania z koronawirusem

Koniec zespołu wymazowego, 
powstał punkt drive thru

Dzisiaj, tj. 9 lipca na boisku Ze-
społu Szkół Ponadpodstawowych 
nr 2 przy ul. Blich w Łowiczu 
rozpoczyna działalność mobilny 
punkt pobierania wymazów pod 
kątem koronawirusa czyli tzw. dri-
ve thru. Będzie on czynny przez 7 
dni w tygodniu w godz. 9-11. 

W tym czasie będą tu kierowa-
ne osoby przebywające na kwa-
rantannie – czyli te, które miały 
kontakt z osoba zarażoną SARS-
-CoV-2. Od wyników testów zale-
żeć będzie to, czy ich kwarantanna 
będzie mogła być zakończona. Do 
osób przebywających w izolacji 
nadal będą dojeżdżać ambulanse 
Wojewódzkiej Stacji Ratownictwa 
Medycznego w Łodzi.

Powiat łowicki użyczył 
WSRM teren potrzebny do pro-
wadzenia punktu. Umowa zawar-
ta jest do końca wakacji. WSRM 
ustawił tam we wtorek, 7 lipca, 
namiot. 

Wraz z uruchomieniem punktu 
kończy pracę tzw. zespół wyma-
zowy, który powstał na początku 
epidemii z inicjatywy władz po-
wiatu. Dwuosobowy, powiato-
wy zespół dojeżdżał do domów 
osób skierowanych na badanie i na 

miejscu pobierał wymazy, co od-
ciążyło ambulanse WSRM, która 
zajmuje się tym na terenie woje-
wództwa łódzkiego. 

W sumie pobrano w ten sposób 
646 wymazów, a wydatki osobo-
we, jakie powiat na to poniósł wy-
niosły 36.780 zł. Do tego doszły 
koszty paliwa i środków ochrony 
osobistej dla ratownika i kierowcy. 
Koszty pracy zespołu poniosły też 
samorządy powiatu łowickiego 
z wyjątkiem gminy Łyszkowice. 
Na terenie Łowicza pobrano 124 
próbki, przy czym miasto zapłaci-
ło za 100 z nich, podnosząc koszt 
15 tys. zł, za pozostałe zapłacił po-
wiat. 

Gmina Bielawy zawarła umo-
wę na wykonanie 30 wymazów, 
wykorzystała 27, Chąśno – 24 
wymazy, Domaniewice – 4 wy-
mazy, Kiernozia – 28 wymazów, 
Kocierzew Płd. – 12 wymazow, 
gmina Łowicz – 46 wymazów, 
Łyszkowice – 23 wymazy (płacił 
powiat), Nieborów – 64 wymazy, 
Zduny – 39 wymazów.  Na terenie 
DPS Borówek przeprowadzono 
dwa masowe testowania, w sumie 
pobierając 123 próbki, co koszto-
wało powiat 7,4 tys. zł.  mwk  

Gmina Łowicz 

Trwa uaktualnianie 
ewidencji eternitu

Do 12 lipca mieszkańców gminy Łowicz będą 
odwiedzać ankieterzy, których będzie intereso-
wało czy znajduje się na ich posesjach azbest, 
w jakiej postaci i jak dużo go jest – chodzi głów-
nie o płyty eternitowe na poszyciach dachów. 

Sekretarz gminy Beata Orzeł powiedzia-
ła nam, że przeprowadzany spis związany jest 
z koniecznością uaktualnienia ewidencji mate-
riałów zawierających azbest na terenie gminy, 
co z kolei zapewni gminie możliwość sięgnięcia 
po dofi nansowanie z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska w Łodzi na jego odbiór od 
mieszkańców i utylizację. Z pieniędzy tych gmi-
na korzysta z powodzeniem od lat.

Inwentaryzację wyrobów zawierających 
azbest prowadzą ankieterzy fi rmy EkoDialog 
(każdy z nich pojawiając się na posesji powinien 
okazać imienne upoważnienie podpisane przez 
wójta gminy). Mieszkańcy nie muszą zgodzić 
się na wejście ankietera na teren swojej posesji, 
ale gmina apeluje o przekazywanie wymaga-
nych informacji, dodając, aby w związku z ko-
ronawirusem zachować konieczne środki ostroż-
ności.  tb

Łowicz i Dzierzgów | Kolizja i wypadek 
Taksówkarz wymusił pierwszeństwo, a 80-latek był nieostrożny
Do zderzenia trzech samochodów doszło w środę 
8 lipca na ulicy Armii Krajowej przed sklepem 
spożywczym Cymes w sąsiedztwie bloków 
komunalnych. Tego samego dnia nieco wcześniej, 
ok. 12.20 doszło też do wypadku w Dzierzgowie, 
w którym uczestniczył 80-latek.

Jeśli chodzi o zdarzenie 
w Łowiczu, to z ustaleń po-
licjantów wynika, że jadący 
od strony skrzyżowania z uli-
cą Poznańską samochodem 
osobowym Renault Laguna 
69-letni łowicki taksówkarz 
skręcając w lewo – w uliczkę 
osiedlową pomiędzy bloka-
mi, wymusił pierwszeństwo 
na samochodzie Volkswagen 
Bora, którym kierował 25-let-
ni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego. Ten z kolei pojazd 
uderzył w stojący nieopodal 
sklepu samochód Fiat Duca-
to, którego kierowca zamierzał 
włączać się do ruchu. Kierow-
cą tego pojazdu był 31-letni 

mieszkaniec powiatu socha-
czewskiego. Wszyscy uczest-
nicy zdarzenia byli trzeźwi. 

Oprócz kierowcy taksów-
ką jechało małżeństwo miesz-
kające w jednym z bloków w 
tym rejonie miasta. Kobieta 
została zabrana przez zespół 
ratownictwa medycznego do 
szpitala w Skierniewicach na 
badania. Wkrótce okazało się, 
że nie ma potrzeby hospitaliza-
cji. Po wyjaśnieniu okoliczno-
ści zdarzenia policjanci podję-
li decyzję o ukaraniu kierowcy 
Laguny mandatem i punktami. 

W Dzierzgowie w gmi-
nie około godz. 12.20 doszło 
do poważnie wyglądające-

go wypadku, w którym brały 
udział dwa samochody osobo-
we: Citroen Berlingo i Toyota 
Yaris. Kierujący tym drugim 
pojazdem 80-letni mieszka-
niec powiatu z nieustalonych 
przyczyn zjechał na prze-

ciwległy pas ruchu i uderzył 
w zaparkowanego tam Citroena, 
w którym nikogo nie było. 
Z obrażeniami ciała zo-
stał przewieziony do szpitala 
w Skierniewicach. Badanie 
wykazało, że był trzeźwy.  mak 

Planowany przebieg ścieżki rowerowej po wale przeciwpowodziowym 
nad Bzurą pomiędzy Zatorzem a starym Miastem. 
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Łowicz | Rekreacyjnie i bezpiecznie

Ścieżka rowerowa z Zatorza 
na Stare Miasto
Dziś, 9 lipca zostanie otwarty konkurs na wyłonienie 
wykonawcy dokumentacji ścieżki rowerowej 
po wale przeciwpowodziowym wzdłuż Bzury 
od ul. Mostowej do okolic ul. Warszawskiej. 
O przystąpienie do inwestycji zabiegał radny obecnej 
kadencji, obecnie przewodniczący Rady Miejskiej 
Jacek Wiśniewski w imieniu klubu radnych PiS i Niezależni.

– Wykonanie tej ścieżki wyda-
je się doskonałym pomysłem na 
bezpieczne i nie kolizyjne sko-
munikowanie Zatorza z centrum 
miasta, przede wszystkim pod ką-
tem rekreacyjnym, umożliwiają-
cym dojazd z osiedla np. do parku 
Błonie – uważa Wiśniewski. Do-
dał też, że zarówno on jak i jego 
klub chcieliby, aby realizacja in-
westycji odbyła się przy fi nanso-
wym wsparciu z zewnątrz. Koszt 

bowiem jest znaczny, wstępne 
szacunki mówią o 700 tys. zł. Sam 
Wiśniewski deklaruje, że będzie 
aktywnie brał udział w poszuki-
waniu źródła tego dofi nansowa-
nia. Uważa on także, że w przy-
szłości uzupełnieniem tej ścieżki 
winno być połączenie z ciągami 
komunikacyjnymi w parku Bło-
nie, pod mostem w ul. Mostowej.

Ścieżka ma przebiegać po 
wale przeciwpowodziowym od 
ul. Mostowej, zagospodarowa-
nym przejazdem pod mostem 
kolejowym, do ul. Wyzwolenia 
– równoległej do ul. Warszaw-
skiej. Rowerzyści będą mogli do-
jechać ulicą Wyzwolenia na ścież-

kę rowerową na rondzie w ul. 
Warszawskiej i dalej podróżować 
ścieżkami w kierunku wiaduktu 
nad przejazdem w ul. 3 Maja lub 
przy ul. Bolimowską. Jej całko-
wita długość ma wynieść 950 m, 
a szerokość 2,5 m. Jedynym pro-
blemem przy wyłonieniu wyko-
nawcy dokumentacji może być 
zarezerwowanie na realizację zle-
cenia zaledwie 25 tys. zł. Może 

się to okazać kwotą zbyt małą jak 
na projekt.

W sondzie zamieszczonej na 
naszym portalu internetowym 
Łowiczanin.info 80% biorących 
w niej udział (120 osób) poparło 
inwestycję. W opublikowanych 
przez czytelników komentarzach 
nie było komentarzy negatyw-
nych, negujących sens jej powsta-
nia. 

toMaSz
BartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Volkswagen Bora, który uczestniczył w kolizji 
na ul. Armii Krajowej został poważnie uszkodzony. 
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Powiat łowicki | na wiejskie świetlice i miejsca integracji 

Dotacje dla naszych sołectw 
wręczone

17 sołectw z powiatu łowickie-
go otrzyma po 10 tys. zł w ramach 
tzw. grantów sołeckich, przyzna-
wanych przez Urząd Marszał-
kowski w Łodzi. 6 lipca wicemar-
szałek województwa łódzkiego 
Andrzej Górczyński odwiedzał 
poszczególne miejscowości,  
w których wręczane były symbo-
liczne czeki.

Pieniądze będą przeznaczone 
najczęściej na remont lub wypo-
sażenie świetlic wiejskich lub za-
gospodarowania miejsc, które słu-
żyć będą integracji. Przykładem 
takich działań jest Wojewodza  
w gminie Bielawy, którą odwie-
dził nasz reporter. Tam symbo-
liczne czeki odebrali przedstawi-
ciele Wojewodzy i Gaju. Swoją 
pulę mieszkańcy Gaju przeznaczą 
na rozpoczęcie remontu nieuży-
wanego budynku wiejskiej świe-
tlicy, Wojewodza – na wymia-
nę podłogi w budynku, z którego 
mieszkańcy już korzystają. Drew-

niane deski zostaną zastąpione po-
sadzką. 

Nie tylko te miejscowości 
otrzymały wsparcie. W naszym 
powiecie granty w tej samej wy-
sokości otrzymały także: Błędów 
w gminie Chąśno – również na re-
mont wiejskiej świetlicy. 

Z gminy Domaniewice: Rogóź-
no Pierwsze na realizację projek-
tu „Naprzeciw Małym i Dużym” 
oraz Skaratki na „Nasze miejsce 
integracji”. 

Z gminy Kiernozia: Kierno-
zia na projekt „W zdrowym ciele  
– zdrowy duch” oraz Zamiary  
na projekt „Eko-remiza w Zamia-
rach – zdrowie dla lokalnej spo-
łeczności”. 

Z gminy Kocierzew Płd: Osiek, 
Różyce Żurawienic i Wicie  
na wyposażenie świetlic, Wicie 
również na organizację pikniku 
rodzinnego. 

Z gminy Łowicz: Klewków na 
wykonanie ogrodzenia oraz kosza 

do gry w koszykówkę, Zabostów 
Duży – na budowę drewnianego 
ganku przy domu Ludowym. Sta-
re Grudze w gminie Łyszkowice 
na wykonanie grilla w wiejskim 
ogródku. Dzierzgówek w gminie 
Nieborów – na zagospodarowa-
nie otoczenia świetlicy. Z gminy 
Zduny: Bąków Górny na remont 
i zakup wyposażenia do sali edu-

kacyjno-sportowej w Domu Lu-
dowym, Urzecze – na rekreacyjne 
zagospodarowanie centrum wsi  
i Wiskienica Górna – na remont  
i zakup wyposażenia do Domu 
Ludowego. 

Z gminy Bolimów w powiecie 
skierniewickim dotację po 10 tys. 
zł otrzymają Nowe Kęszyce oraz 
Sokołów.  mwk

REKLAMA

Powiat łowicki | fundusz pomógł strażom

Które remizy będą EKO
18 jednostek OSP z wojewódz-

twa łódzkiego, w tym 6 z powia-
tu łowickiego, otrzyma dotacje  
z WFOŚiGW w Łodzi w ramach 
programu EkoRemiza. 

Pieniądze zostaną przeznaczo-
ne na kompleksową termomoder-
nizację strażnic. Do gminy Zdu-
ny trafi aż 829 tys. zł, co stanowi 
90% kosztów planowanych inwe-
stycji. Zostały one przyznane jed-
nostkom: OSP Zduny – ponad 

267 tys. zł, OSP Złaków Kościel-
ny – prawie 240 tys. zł, OSP Wi-
skienica Górna – ponad 162 tys. zł 
i OSP Wiskienica Dolna – ponad 
159 tys. zł. 

Dotację otrzymają również 
OSP Przemysłów w gminie Chą-
śno (73.794 zł – w tym przypadku 
jest to połowa szacowanych kosz-
tów) oraz OSP Osiny w gminie 
Kiernozia (72 tys. zł – to będzie 
45% kosztów).  mwk

Łyszkowice | nietypowa interwencja

Strażacy uwolnili żurawia
W niedzielę, 5 lipca, Ochotni-

cza Straż Pożarna w Łyszkowi-
cach dostała nietypowe wezwanie. 
Wyjechali na pomoc w schwyta-
niu żurawia, który nie mógł wydo-
stać się z ogrodzonej posesji.

Akcja strażaków rozpoczęła się 
o godzinie 11.00. Wezwani przez 
właściciela posesji, udali się na 
miejsce zdarzenia. Oprócz tego, 
że dla samego zwierzęcia taka 
sytuacja była niebezpieczna, żu-
raw stwarzał zagrożenie także dla 
mieszkańców, którzy nie mogli 
poradzić sobie ze schwytaniem go.

Przez niewielką ilość miejsca, 
w którym wylądował, ptak nie był 

w stanie wzbić się ponad ogrodze-
nie. Początkowo druhowie próbo-
wali zbudować niewielką rampę, 
po której żuraw mógłby wyjść. 
Został na nią nakierowany, jednak 
nie był w stanie wejść i odlecieć. 
Bardzo szybko podjęto więc decy-
zję o złapaniu zwierzęcia i wynie-
sieniu z posesji. 

Takie sytuacje nie zdarzają się 
często. Strażacy są wzywani do 
pomocy przy zdejmowaniu ko-
tów z drzew czy ratunku rannych 
dzikich zwierząt, jednak taka in-
terwencja – jak nam powiedziano 
w OSP Łyszkowice, zdarzyła się 
pierwszy raz.  ks

Nietypowa interwencja w Łyszkowicach.
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Łowicz | Wybory prezydenckie

Coraz mniej czasu  
na uzyskanie zaświadczenia

10 lipca kończy się czas na 
otrzymanie zaświadczenia o moż-
liwości głosowania poza miej-
scem zamieszkania.

Druga tura wyborów prezy-
denckich już w niedzielę. Nie 
każdy ma możliwość oddać głos 
w swoim miejscu zameldowania. 
Rozwiązaniem jest uzyskanie za-
świadczenia, które umożliwi nam 
głosowanie w dowolnym miejscu 
na terenie całego kraju. By otrzy-
mać taki dokument, należy udać 

się do urzędu gminy odpowied-
niego dla miejsca zameldowania.

Urząd naszego miasta przed 
pierwszą turą wydał 161 zaświad-
czeń, a przed zbliżającą się, dru-
gą turą, do wtorku tego tygodnia 
– już 342. Czas, by je otrzymać, 
mija w piątek, 10 lipca, o godz. 
15.00. Istotne jest to, że kolejki 
po dokument są długie, a można 
go wydawać tylko w godzinach 
urzędowych. Warto więc wybrać 
się do urzędu jak najwcześniej. ks

Łowicz | Przed ii turą wyborów

Krzywonos: Trzaskowski  
to mój prezydent

dokończenie ze str. 3
– Dzisiaj mamy nową solidar-

ność, bo czujemy, że musimy wal-
czyć o wolną i solidarną Polskę. 
Zachęcam i proszę: zagłosujmy 
12 lipca na Rafała Trzaskowskie-
go! – mówi Dunin. 

Swoje poparcie dla kandyda-
ta Koalicji Obywatelskiej przy-
szło wyrazić kilkanaście osób, 
m.in. burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski (jest obecnie na urlopie wy-
poczynkowym), który podkreślał, 

że jego poparcie to wyraz soli-
darności samorządowej. Był też 
pierwszy burmistrz Łowicza Łu-
kasz Kazłowski, obecny szef PO 
w Łowiczu Jacek Kłos i jego po-
przedniczka Danuta Zakrzewska, 
działacz dawnej Solidarności An-
drzej Jankowski i znany samorzą-
dowiec, ostatni naczelnik miasta 
w PRL, a potem przewodniczący 
Rady Miejskiej i Przewodniczący 
Rady Powiatu Krzysztof Górski. 
 mwk 

Przy symbolicznym czeku dla Starych Grudz w gminie Łyszkowice 
(od prawej): sołtys Andrzej Marat, wicemarszałek Andrzej Górczyński, 
wiceprzewodniczący Andrzej foks i radny sejmiku wojewódzkiego 
Waldemar Wojciechowski oraz mieszkańcy. 
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Drogi powiatowe | PRiD już kładzie asfalt na „chruślance”

Rozpoczął się remont, 
są utrudnienia w ruchu
W ubiegłym tygodniu 
rozpoczął się remont  
drogi powiatowej  
Krępa – Chruślin,  
czyli tzw. Chruślanki, 
który na zlecenie 
powiatu wykonuje 
Przedsiębiorstwo Robót 
Inżynieryjno-Drogowych 
w Łowiczu. Prace 
trwać będą do końca 
października,  
a wraz z nimi zaczęły się 
utrudnienia w ruchu. 

W poniedziałek 6 lipca około 
godz. 9 rano maszyny PRID wi-
dać było w Chruślinie, już przy 
pracy, bo od tej miejscowości roz-
poczęto kładzenie warstwy wy-
równawczej asfaltu, począwszy od 
drogi wojewódzkiej 703 w kierun-

ku Krępy. Wjazd w drogę od stro-
ny Chruślina jest całkowicie za-
mknięty.

Jak nam powiedziała dyrek-
tor PZDiT Anna Gajek-Sarwa, 
wykonawca zdecydował, że bę-

dzie wszystkie prace wykonywał 
odcinkami, aby nie zamykać ca-
łej drogi dla ruchu, a tylko ten jej 
fragment, na którym prowadzone 
są prace. Oznacza to, że w pierw-
szej kolejności wykonany zosta-
nie odcinek Chruślin – Lisiewice  
– najpierw warstwa wyrównaw-
cza, potem ścieralna – ten etap 
trwać będzie do końca tego tygo-
dnia. Następnie odcinek Lisiewi-
ce – Skaratki, na końcu Skaratki  
– Krępa (droga krajowa nr 14). 

Prace na drodze Krępa – Chru-
ślin mogą trwać do końca paź-
dziernika. Po wykonaniu asfal-
tu, co powinno się zakończyć do 
końca sierpnia, wykonywane będą 
pobocza. Jeśli ruch drogą będzie 
wówczas możliwy, to na pewno 
nadal będzie on utrudniony. Dla-
tego podróżując w tych okolicach 
warto być uważnym. 

Przypomnijmy, że remont dro-
gi Krępa – Chruślin realizowa-
ny jest w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych. PZDiT uzyskał  
w przetargu kwotę 2.522.707,52 
zł. Zakres prac uwzględnia wyko-
nanie nowej nakładki na długości 
9.690 m, z czego 1.320 m położo-
ne jest na terenie gminy Bielawy, 
a 8.370 m – na terenie gminy Do-
maniewice.  mwk

REKLAMA

Gmina Łyszkowice | Znów zabrakło porozumienia 

Maseczki okryły się kurzem
Pisaliśmy już na naszych łamach o tym, że wszyscy 
radni, a także jeden prywatny przedsiębiorca, kupili 
maseczki ochronne przed COViD-19 dla mieszkańców 
za równowartość miesięcznych diet. Co się z tymi 
maseczkami stało?

Otóż nic. Od połowy maja 
leżą one (3553 sztuk) spakowa-
ne w Gminnym Ośrodku Kultury  
i Sportu. Wtedy, podczas sesji 
rady gminy 15 maja, wniósł je do 
sali obrad w GOKiS wiceprze-
wodniczący rady Andrzej Foks, 
zostawiając tam. Wbrew woli fun-
datorów nie zostały rozdane.

Sam pomysł wydaje się – chyba 
w powszechnym odczuciu – bar-
dzo ładnym gestem. Fakt, że włą-
czyli się do akcji radni z obu obo-
zów, na jakie wyraźnie podzieliła 
się rada w tej kadencji, mógł się 
nawet wydawać zapowiedzią tego, 
że możliwe jest porozumienie. 
Okazuje się jednak, że zabrakło 

porozumienia z jedną z najważ-
niejszych osób – z wójtem Ada-
mem Rutą.

Jego zdaniem trudno jednak 
mówić o przekazaniu maseczek 
w sytuacji, kiedy nikt z nim tej 
sprawy nie uzgadniał. Zachowa-
nie radnych (szczególnie prze-
wodniczącej Grażyny Rykały, 
która koordynowała to przedsię-
wzięcie) określa mianem niepo-
ważnego i robionego „pod publi-
kę”, tym bardziej, że – jak mówi 
– wcześniej przedstawiał prze-
wodniczącej inną propozycję, 
czyli podzielenie się kosztami już 

zakupionych przez urząd mase-
czek. Urząd bowiem już wcze-
śniej przygotował i zorganizował 
w dwóch transzach rozdawanie 
maseczek. Było to poprzedzo-
ne rozeznaniem co do zapotrze-
bowania, jak i możliwości ich 
rozdysponowania, z wykorzy-
staniem pomocy strażaków czy 
sołtysów poszczególnych miej-
scowości. Krótko mówiąc: zapla-
nowana, skoordynowana akcja. 

– Byłoby rozsądne, gdyby rad-
ni, skoro chcieli wesprzeć miesz-
kańców, partycypowali w kosz-
tach zamówienia, jakie gmina 
poniosła – mówi wójt. – Jeśli 
chcieli to zrobić poprzez urząd 
gminy, wypadałoby wcześniej co-
kolwiek ze mną ustalić, przede 
wszystkim to, w jaki sposób i do 

kogo mają te maseczki trafić, bo 
dla wszystkich mieszkańców by 
nie wystarczyło, a jestem niemal 
przekonany, że pojawiłyby się gło-
sy, jakobym rozdawał je wedle 
własnego uznania. 

Dodaje, że skoro radni chcieli 
wziąć sprawy w swoje ręce, mo-
gli sami podzielić pulę i zorgani-
zować rozdawanie mieszkańcom  
w swoich okręgach, oczywiście 
przy zachowaniu wszelkich wy-
mogów sanitarnych.

Czy w razie – odpukać – na-
wrotu epidemii i wzrostu zapo-
trzebowania, maseczki te będą 
wykorzystane? Raczej nie, bo 
wójt mówi, że nie ma żadnej wie-
dzy na temat pochodzenia i jako-
ści tych produktów, a to jest nie-
zbędne, by rozdawać cokolwiek. 

Przewodnicząca rady Gra-
żyna Rykała mówi nam, iż jest 
zdumiona faktem, że inicjatywa 
przeprowadzona na rzecz miesz-
kańców, poparta także przez rad-
nych współpracujących z wójtem, 
spotkała się z takim odrzuceniem. 
– Myślę, że dla mieszkańców nie 
jest istotne to, czy dostali masecz-
kę od wójta czy od radnych, w tak 
poważnej sprawie jak epidemia 
nie powinno mieć to żadnego zna-
czenia, liczy się zdrowie, a nawet 
życie – mówi.

Najbardziej smutnym w tej 
sprawie jest zupełny brak komu-
nikacji pomiędzy wójtem a prze-
wodniczącą, tym bardziej, że te-
raz, podczas stałych dyżurów 
przewodniczącej w urzędzie, pra-
cują oni w pokojach obok.  tm

Czatolin | tereny inwestycyjne

Na razie droga, w przyszłości 
450 miejsc pracy
Spółka RM Logistyka 1  
z siedzibą w Warszawie  
ma już uzgodnienie 
środowiskowe,  
i stara się o uzyskanie 
pozwolenia na budowę 
zagospodarowania 
centrum logistycznego  
na terenie inwestycyjnym  
w Czatolinie, w gminie 
Łyszkowice. 

Podpisała też z wójtem Ada-
mem Rutą umowę o użyczeniu jej 
drogi gminnej.

Inwestor planuje budowę ma-
gazynów, składów i hurtowni. 
Pierwsze z tych obiektów miałyby 
– według planów – być gotowe już 
pod koniec przyszłego roku. 

Na podstawie porozumienia  
|z władzami gminy, spółka roz-
poczyna przygotowania do prze-
budowy użyczonej drogi, która  
w przyszłości będzie dla niej dro-
gą dojazdową.

Co ważne – według planów in-
westycja ma stworzyć miejsca pra-
cy dla ok. 450 osób. 

– Powstanie tej inwestycji to 
nie tylko miejsca pracy, ale także 
wpływy z podatku od nierucho-
mości do budżetu gminy – pod-
kreśla wójt Ruta.  tm

Wójt Adam Ruta podpisuje 
porozumienie z prezesem 
RM Logistyka 1 Arkadiuszem 
Płocińskim. 
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PRID rozpoczął w tym tygodniu asfaltowanie drogi Krępa – Chruślin, 
zamknięty jest odcinek pomiędzy chruślinem a Lisiewicami. 
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Łowicz | spór o przebudowę kanału Kostka

To jeszcze nie fi nał
To jednak nie koniec urzędowych i sądowych czynności w sprawie przebudowy 
kanału Kostka, czyli inwestycji, jaką na początku 2019 roku przeprowadził 
ZPOW „Agros Nova” w Łowiczu. Do wyjaśnienia są jeszcze wątpliwości, 
spowodowane z pozoru prostą pomyłką Urzędu Miejskiego w Łowiczu.

Zajmująca się przetwórstwem 
owocowo-warzywnym spółka 
konsekwentnie zapewniała, że 
wszystkie pozwolenia i rozstrzy-
gnięcia, na podstawie których zre-
alizowała przebudowę odcinka 
kanału na terenie zakładu, są osta-
teczne i pozytywnie zatwierdzają-
ce całe przedsięwzięcie. W chwili 
obecnej inwestycja ta jest ukoń-
czona i spełnia pierwotne założe-
nia. – Jest dla nas bardzo istotna, 
ponieważ pozwoliła na dalszy roz-
wój zakładu, co z punktu widze-
nia pracowników, jak i naszych 
dostawców jest bardzo ważne – 
mówi Jarosław Samsel, wicepre-
zes zarządu.

Tymczasem jednak 13 marca 
tego roku, kiedy inwestycja była 
już ukończona od przeszło roku, 
zapadło orzeczenie WSA w Ło-
dzi, uchylające istotne dla sprawy 
dwie ściśle ze sobą związane de-
cyzje Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Skierniewicach 
z jesieni 2018 roku. Zaznaczmy 
jednak, że wyrok ten nie jest jesz-
cze prawomocny, strony zostały 
z nim zapoznane dopiero 
w czerwcu.

Gdzie tkwi 
problem?
Powyżej przedstawiliśmy na 

jakim etapie sprawa jest teraz. 
Żeby jednak to zrozumieć, musi-
my cofnąć się w czasie. Przypo-
mnijmy, że sprawa przebudowy 
kanału Kostka, z częściową zmia-
ną jego biegu, od początku wzbu-
dzała niepokój wśród właścicieli 
pobliskich działek, którzy – de-
likatnie mówiąc – nie dowierza-
li zapewnieniom spółki i projek-
tanta, mówiących, że inwestycja 
nie zwiększy ryzyka podtopień 
w czasie ulew, ale właśnie je zmi-
nimalizuje (poprawiając parame-
try kanału).

Sąsiedzi wielokrotnie odwo-
ływali się do różnych instytucji, 
wskazując różne wątpliwości, ale 
większość ich skarg i odwołań 
była potem uchylana. Podobnie 
było w 2018 roku w SKO. 

Zaczęło się od tego, że 26 
czerwca 2017 roku burmistrz Ło-
wicza wydał decyzję stwierdza-
jącą, że nie ma potrzeby przepro-
wadzania oceny oddziaływania 
środowiskowego przedsięwzię-
cia, z obszernym uzasadnieniem. 
W decyzji znalazł się jednak błąd 
– zdaniem skierniewickiego SKO 
nie rażąco istotny, ale czy na pew-
no? W karcie informacyjnej na 
stronie 2 wskazano, że przepu-
stowość kanału zwiększy się do 
Qmax = 15,8 m3/s, natomiast 

w załączonym aneksie podano 
inną wartość – 20,9 m3/s.

12 marca 2018 roku burmistrz 
Łowicza, na wniosek ZPOW 
Agrosu Nova, dokonał sprosto-
wania tej decyzji, uznając to za 
„oczywistą pomyłkę pisarską”, 
przyjmując w całym dokumencie 
wartość 20,9 m3/s.

– W naszym wniosku była inna 
wartość, a pracownicy urzędu 
omyłkowo zamieścili inną – wy-
jaśnia Jarosław Samsel. – Pragnę 
podkreślić, że postępowanie toczy 
się na nasz wniosek, ponieważ to 
my dostrzegliśmy wspomnianą 
omyłkę i wystąpiliśmy o jej spro-
stowanie. Dane zostały poprawio-
ne przez pracowników urzędu, 
a SKO zaakceptowało ten sposób 
poprawy decyzji. 

Nieżyjący już przedsiębiorca, 
będący z Agros Nova w sporze 
o kanał, zaskarżył decyzję SKO, 
wskazując już wtedy, że zmiana 
parametru to nie jest „oczywista 
omyłka pisarska”, ale błąd mery-
toryczny, dotyczący istotnych dla 
postępowania kwestii, który wy-
maga głębszego przeanalizowania 
sprawy (decyzja ta służyła potem 
na przykład jako dokumentacja 
w postępowaniu RDOŚ).

SKO badając sprawę na wnio-
sek Agros Nova uznało, że de-
cyzja burmistrza o sprostowaniu 
pomyłki była podjęta prawidło-

wo, nie stanowiąc istotnego naru-
szenia prawa. Po zaskarżeniu tej 
decyzji, wydało kolejną – która 
potwierdzała prawidłowość do-
konanego sprostowania. 

Decyzje te zostały jednak 
unieważnione ostatnim wyro-
kiem WSA w Łodzi. Trzeba było 
na niego czekać dość długo – od 
listopada 2018 do marca 2020 
(a w zasadzie do czerwca, bo 
wtedy zostały z nim zapoznane 
strony). W tym czasie inwestycja 
została wykonana. Agros Nova 
utrzymuje, że zgodnie z ważnym 
pozwoleniem na budowę, innego 
zdania są właściciele sąsiednich 
działek (w tym rodzina zmarłego 
przedsiębiorcy, która kontynuuje 
w jego imieniu udział w postę-
powaniu). WSA stwierdza, że 
„Wbrew twierdzeniom S.K.O. 
zawartym w zaskarżonym po-
stanowieniu, organy wydają-
ce opinie w sprawie zakończo-
nej wydaniem decyzji z dnia [...]., 
tj. Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska w Ł. (opinia z dnia 

26 maja 2017 r., str. 4) i Państwo-
wy Powiatowy Inspektor Sani-
tarny w Ł. (opinia z dnia l lute-
go 2017 roku), czy wreszcie sam 
Burmistrz Miasta Ł. (postanowie-
nie z dnia [...], str. 6) wskazywali 
na wartość Qmax=15,8 m3/s”. 

co dalej?
WSA, uchylając decyzję SKO 

z 2 listopada 2018 roku (tym sa-
mym także poprzednią z września 
2018 roku) nakazał temu organo-
wi zwrot kosztów postępowania 
(200 zł) dla skarżących. W związ-
ku z tym, że WSA stwierdził w 
osobnym postanowieniu, że jego 
ostatni wyrok ma bezspornie istot-
ny wpływ na wynik postępowania 
w sprawie zatwierdzenia projektu 
budowlanego i udzielenia pozwo-
lenia na budowę, tenże sąd uznał, 
że postępowanie w tej sprawie 
wymaga ponownego rozpatrzenia 
przez organ zatwierdzający pro-
jekt i pozwolenie – z uwzględnie-
niem nowej okoliczności, jaką jest 
uchylenie decyzji SKO.

– Postępowanie administracyj-
ne jest rezultatem porządkowania 
dokumentacji i ma charakter ruty-
nowego działania – uważa jednak 
prezes Samsel.

Orzeczenie nadal nie jest pra-
womocne, a w momencie za-
mykania tego numeru Nowego 
Łowiczanina nie było żadnego 
odwołania od niego. Jak wyja-
śniono nam w WSA – ze względu 
na okres zawieszenia pracy sądu, 
wydłużeniu uległy również termi-
ny na odwołanie.

Pewne jest to, że nowy, prze-
budowany kanał istnieje i dobrze 
spełnia swą rolę. Nie wydaje się, 
by cokolwiek mogło podważyć 
podjęte działania, skoro kanał ma 
przepustowość nawet większą, niż 
omyłkowo zapisał urzędnik w ra-
tuszu. 

W naszym wniosku 
była inna wartość, 
a pracownicy 
urzędu omyłkowo 
zamieścili inną. 
Pragnę podkreślić, 
że postępowanie 
toczy się 
na nasz wniosek, 
ponieważ to my 
dostrzegliśmy 
wspomnianą 
omyłkę 
i wystąpiliśmy 
o jej sprostowanie.

Jarosław Samsel, 
wiceprezes AgrosNova

toMaSz
MatUSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Kanał Kostka, zdjęcie ze stycznia 2019 roku. 

fo
t.

 A
R

c
h

iW
u

M
 n

Ł



11www.lowiczanin.info nr 28      9 lipca 2020         

REKLAMA

oświata | Kangur Matematyczny inny niż zwykle

Test wiedzy matematycznej
– czy uczciwości?
Ponieważ w tym roku 
nie było uroczystości 
zakończenia roku 
szkolnego, to uwadze 
wielu osób mógł umknąć 
Konkurs Kangur 
Matematyczny.

Ten międzynarodowy konkurs, 
organizowany od 1990 roku, jest 
też największym matematycznym 
przedsięwzięciem w Polsce, choć 
w naszym kraju po raz pierw-
szy odbył się w 1992 roku. Kon-
kurs adresowany jest do szerokie-
go grona uczniów – począwszy 
od 8-latków czyli dzieci z klas II 
szkoły podstawowej po 19-latków 
czyli maturzystów. W 6 katego-
riach wiekowych przystępowało 

do kolejnych edycji tego konkursu 
nawet ponad 400 tys. uczestników 
w kraju. 

W ostatnich latach było ich 
około 370 tys, w tym roku – oko-
ło 250 tys. zł. W przeciwieństwie 
do lat poprzednich konkurs został 
zorganizowany zdalnie, w dniach 
28 maja – 5 czerwca. I może nikt 
by nie miał uwag, bo wiele osób 
cieszyło się, że w ogóle się odby-
wa, gdyby nie fakt, że wyniki te-
gorocznej edycji są dobre, wręcz – 
za dobre, a to sugeruje, że test nie 
był rozwiązywany uczciwie czyli 
samodzielnie. A może rywalizo-
wali rodzice?

Oto bowiem w najmłodszej 
kategorii, Żaczek, obejmującej 
uczniów klas II szkół podstawo-
wych , w której startowało 6131 

uczestników wynik maksymal-
ny, 100-procentowy uzyskało aż 
3152. Nie można tego tłumaczyć 
tym, że w konkursie biorąc udział 
dzieci wyjątkowo uzdolnione ma-
tematycznie, bowiem w ubiegłym 
roku, gdy uczestników było wię-
cej, maksymalną liczbę punktów 
uzyskało zaledwie 8 osób! 

Dyrektorzy uspokajają: 
U nas konkurs pisali 
uczniowie 
Jak było u nas? Zapytaliśmy 

dyrektor Szkoły Podstawowej nr 
1 Teresę Sokalską-Lebiodę. Po-
wiedziała, że uczniowie pisali 
„Kangura”, ale nie odnieśli spek-
takularnych sukcesów, które za-
skoczyłyby nauczycieli. Otrzyma-
li tylko dyplomy za udział.

– Jestem przekonana, że pi-
sali uczciwie, zarówno oni, jak  
i rodzice podeszli do tego poważ-
nie – mówi dyrektor. Podkreśla 
też to, że podobnie było ze śred-
nią ocen, która nie wzrosła w stop-
niu wyjątkowym, a to jest dowód 
na to, że faktycznie to uczniowie 
odrabiali swoje zadania, a nie ro-
dzice za nich. Jak mówi – to na-
prawdę ważna kwestia, ponieważ 
jeśli nauczy się dziecko, że moż-
na oszukiwać podczas konkursu, 
to ono będzie oszukiwać również  
w innych okolicznościach.  
I w pewnym momencie będzie też 
oszukiwało rodziców. 

Również dyrektor szkół pijar-
skich Przemysław Jabłoński po-
wiedział nam, że jest spokojny  
o to, że konkurs był pisany uczci-

wie, bo wyniki nie odbiegały 
od tych, jakie uczniowie uzyski-
wali w latach poprzednich. Na-
uczycielka Agnieszka Dudziń-
ska powiedziała nam, że z klasy 
II konkurs pisało 7 osób i trzej 
chłopcy uzyskali wyróżnienie – 
ale każdy z nich ma ponad prze-
ciętne zdolności matematyczne  
i to już było widoczne na lekcjach. 

W Szkole Podstawowej nr 7  
w kategorii „Żaczek” do konkursu 
przystąpiło 12 uczniów. Nikt nie 

uzyskał 100%, najwyższy wynik 
wynosił 98,75 pkt. na 105 możli-
wych czyli 94% i ten uczeń otrzy-
mał wyróżnienie, kolejne wyniki 
to 92,50 pkt. czyli 88% oraz 88 
pkt. 84,6%.

Dyrektor Maria Wojtylak uwa-
ża, że te wyniki były dobre i lepsze 
niż w latach poprzednich, ale nie 
ma obaw, że zbyt dobre. Nauczy-
cieli one nie zaskoczyły, ponieważ 
osiągnęli je uczniowie, którzy nie 
mają problemów z nauką.  mwk

Łowicz | sprawa przeniesienia przedszkola do budynku po gimnazjum

Rodzice napisali petycję, teraz zbierają podpisy
Mieszkańcy osiedla Starzyńskiego i rodzice  
dzieci z Przedszkola nr 2 „Pod Tęczą” na tym 
osiedlu napisali petycję do Rady Miejskiej 
w Łowiczu w sprawie planów przeniesienia 
przedszkola do budynku po Gimnazjum nr 1.  
Nie podoba im się wypracowane przez Radę  
na ostatniej sesji stanowisko. 

Uważają, że jest nieprzemyśla-
ne, nieekonomiczne i co najważ-
niejsze – nikt ich o zdanie nie py-
tał. 

Petycja jest już przygotowana 
i od 7 lipca trwa zbieranie podpi-
sów poparcia pod nią. Pierwszego 
dnia zebrano ich około 30 – tylko 

od osób napotkanych na osiedlu. 
Zbieranie podpisów trwać będzie 
jeszcze prawdopodobnie przez ty-
dzień – czyli do 15 lipca. 

Jedna z mam popierających 
akcję powiedziała nam, że decy-
zja przeniesienia przedszkola na 
I piętro budynku po gimnazjum 

wydaje się nieprzemyślana. Nie 
wyobraża sobie funkcjonowania 
przedszkola, w którym jest 150 
dzieci w piętrowym budynku, bez 
placu zabaw. 

Obecna lokalizacja przedszko-
la jest optymalna – jest ono we-
wnątrz osiedla, ma plac zabaw  
i zagospodarowany teren. Tu 
można dzieci łatwo przyprowa-
dzić i być spokojnym o ich bez-
pieczeństwo – bo z każdej sali 
jest wyjście ewakuacyjne. Teren 
jest ogrodzony i nie wchodzi na 
niego nikt postronny. Pod bu-
dynek po gimnazjum nawet nie 
można podjechać, a teren boiska 
jest pełen niebezpiecznych dla 

dzieci zakamarków. Trudno sobie 
też wyobrazić, jak przedszkole 
będzie funkcjonować w jednym 
miejscu z biblioteką i stowarzy-
szeniami.

– Na chwilę obecną nikomu 
się ten pomysł nie podoba – po-
wiedziała nam kobieta. Dlate-
go autorzy petycji zwracają się  
z prośbą, aby w miejsce Przed-
szkola nr 2 pobudować nowy 
kompleks, w którym znajdzie się 
zarówno przedszkole, jak i żło-
bek. Uważają, że nie ma sensu re-
montować dwóch placówek i wy-
dawać pieniądze na rozwiązanie, 
które może nie być docelowe. 

– Niech to będzie zrobione po-
rządnie, a nie tak, jak plac zabaw 
na Błoniach, który wciąż jest re-
montowany i nigdy nie wygląda 
tak, jak powinien – mówi obrazo-
wo mama dwójki dzieci.  mwk

Mieszkańcy osiedla Starzyńskiego nie chcą, aby Przedszkole nr 2 
zostało przeniesione do budynku po gimnazjum – a także plany ma Rada 
Miejska. W budynku przedszkola chce ulokować żłobek. 
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Łowicz | Dla niego byliśmy w połowie drogi

Cyklista z Chrzanowa w drodze pod Mławę
Tego samego dnia 
zaczęli urlop, ale żona 
pojechała do Paryża,  
a on wsiadł na rower

Dla pana Wojtka Jakubowskie-
go Łowicz nie był magnesem, no 
ale gdy się jedzie z zachodniej 
Małopolski na północne Mazow-
sze, a chce się omijać główne 
drogi z Warszawą włącznie, dro-
ga po prostu wiedzie przez nasze 
miasto. A chciał jechać właśnie 
tam, bo w Dąbku pod Mławą, 
skąd pochodzi, i w tamtych oko-
licach, mieszkają jego dwie sio-
stry i dwóch braci. – Kiedyś mi 
siostra powiedziała, bym się nie 
ważył przyjechać do niej na ro-
werze... – śmieje się. No to wsiadł 
i pojechał.

Siostra musiała wiedzieć, co 
go kręci, skoro poczyniła taką 
uwagę. Rzeczywiście, Wojciech 
Jakubowski z Chrzanowa, rocz-
nik 1961, bardzo lubi jeździć na 
rowerze. Każdym – ma w domu 
na przykład trzy rowery pozio-
me, na których jadąc leży się,  
a nie siedzi. Ale w drogę do ro-
dziny wyruszył na klasycznym 
rowerze trekingowym, obcią-
żonym niewiele, tylko dwiema 
niezbyt wypchanymi sakwami. 
Nie brał namiotu, zamierzał spać  
w wynajętych pokojach. 

Wyruszył w niedzielę 28 
czerwca, gdy jego żona Doro-
ta wyjechała już na wycieczkę 
do Paryża. Jego to nie kręciło, 
miał ochotę sprawić niespodzian-
kę rodzinie. Na wspólny wyjazd 
z żoną będzie czas w drugiej czę-

ści urlopu. Zresztą bardzo możli-
we, że będzie to też wyprawa ro-
werowa, bo odkąd w 2014 roku on 
miał udar, jego małżonka powie-
działa, że już go samego nie puści  
– i zasadniczo jeździ z nim.  
W ubiegłym roku przekręci-
li wspólnie 1100 km, a w ciągu 
trzech kolejnych lat zjechali całe 
Green Velo – znany szlak rowero-
wy zaczynający się w Końskich,  
wiodący przez Kielecczyznę, Ma-
łopolskę, Lubelszczyznę, Podlasie, 
Mazury i Warmię do Elbląga. 

Jakubowski, z zawodu kierow-
ca z uprawnieniami na ciężaro-
we, ale jeżdżący dostawczymi, nie 
uważa się za samotnika, niemniej 
raczej unika jeżdżenia w grupie. 
Wie, że w Chrzanowie istnieje  
i działa Chrzanowskie Stowarzy-
szenie Cyklistów, chętnie eksplo-

rujące okolice miasta, ale on woli 
dalsze, bardziej intensywne wypa-
dy. Niedawno pomknął, wpraw-
dzie „na lekko”, jednego dnia,  
z Chrzanowa do Wisły i z powro-
tem. A najwięcej jednego dnia 
przejechał 350 km.

W rodzinne strony zamierzał 
dojechać w dwa dni. Pierwszego 
przejechał 220 km, przez Olkusz 
i Ogrodzieniec do Niewiadowa, 
gdzie nocował. Drugiego przejeż-
dżał przez Łowicz, zatrzymał się 
na chwilę na Starym Rynku, na-
pił się wody i ruszył w stronę Wy-
szogrodu. Nie chwali sobie głów-
nych dróg, unika ich, ale TIR-owej 
„pięćdziesiątki” pod Wyszogro-
dem ominąć nie zdołał, podob-
nie „siódemki” pod Mławą. Pod 
Płońskiem złapał go deszcz i dla-
tego nie zdołał dotrzeć na miej-

sce, zajechał do celu „dopiero” we 
wtorek. 

My spotkaliśmy go, gdy wpro-
wadzał rower do ogródka restau-
racji Polonia przy Starym Rynku 
w czwartek 2 lipca, już w drodze 

powrotnej. Zamówił coś do picia  
i ruszał dalej. Miał przed sobą 
jeszcze drogę do Niewiadowa, 
tego dnia miał zamiar przejechać 
łącznie 190 kilometrów. Wyglądał 
na zadowolonego z życia.  wal

Aktualności
złote Gody
w ratuszu
w Łowiczu. str. 19

REKLAMA

Łowicz | charytatywny marsz dla chorej

Maszerują przez Polskę i zbierają pieniądze na leczenie Laury
Marcin i Radek idą  
od Tarnowskich Gór  
na Mazury.  
W poniedziałek 
przeszli przez Łowicz.

Marcina i Radka można było 
spotkać w poniedziałek na Starym 
Rynku. Ich piesza wędrówka po-
łączona jest ze zbiórką pieniędzy 
na leczenie małej Laury. Dziew-
czynka ma 3 lata i choruje na rzad-
ki zespół wad wrodzonych, AGS. 
To bardzo rzadkie schorzenie  

– zdarza się raz na milion uro-
dzeń. Cechuje się regresem roz-
woju. Szansą na powrót do zdro-
wia Laury jest kosztowne leczenie 
w Filadelfii, w USA.

Radek i Marcin zaplanowa-
li pieszą podróż na Mazury – po-
mysł, by połączyć to z celem cha-
rytatywnym, przyszedł później.  
W Internecie znaleźli informa-
cje na temat chorej dziewczynki  
i skontaktowali się z jej rodzicami. 
Laura szybko zyskała sympatię 
„ujków”, jak ich nazywa. 

Mężczyźni wyruszyli z Tar-
nowskich Gór 27 czerwca. Cała 

podróż ma trwać 15 dni, a dzien-
nie mają pokonać 30 km. Przed 
nimi jeszcze ponad połowa trasy 
– celem ich wyprawy jest Giżyc-
ko, ale nie są zniechęceni ani ki-
lometrami, ani warunkami pogo-
dowymi. 

Na swojej drodze spotyka-
ją wiele serdecznych osób, któ-
re oferują im miejsce na nocleg 
lub możliwość zjedzenia ciepłe-
go posiłku. Jak sami mówią, naj-
ważniejsze w ich podróży jest 
rozpowszechnienie zbiórki i za-
pewnienie Laurze niezbędnej po-
mocy.  ks

Marcin i Radek odpoczywali  
w restauracji Polonia, by potem 
ruszyć w dalszą drogę.
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Wojciech Jakubowski przed wyruszeniem ze Starego Rynku  
w Łowiczu w drogę powrotną do chrzanowa.
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RzUT oKIeM | BAsZtA W niEDZiELE
W każdą niedzielę lipca 
i sierpnia w godzinach 
od 16 do 18 można 
zwiedzać wnętrza baszty 
generała Stanisława 
Klickiego w Łowiczu. 
Można też wejść na taras 
widokowy. W baszcie 
są obecnie dwie izby 
pamięci: jedna poświęcona 
generałowi stanisławowi 
Klickiemu, a druga 
harcerzom z łowickiego 
hufca ZhP. 5 lipca basztę 
zwiedziło kilkanaście osób, 
głównie byli to uczestnicy 
organizowanych na terenie 
zielonym turbowakacji. mak fo
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REKLAMA

Region | samorząd województwa wsparł renowację zabytków 

Galeria Browarna, spichlerz i kościoły 
otrzymają dotacje
To nie są bardzo wysokie kwoty, ani nawet takie, które w 100% pokryją 
koszty prac remontowych lub renowacyjnych prowadzonych 
w zabytkowych obiektach. Ale ci, którzy je otrzymają, 
cieszą się z każdej pomocy, która wspiera ich działania, rozłożone na lata. 
Niemała jest też lista tych, których dotacji nie otrzymali.

28 czerwca Sejmik Wojewódz-
twa Łódzkiego rozdzielił 4 mln zł 
na prace konserwatorskie, restau-
ratorskie lub roboty budowla-
ne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków województwa 
łódzkiego. Na liście przyznanych 
dotacji znalazło się 65 obiektów. 
Kilka z nich jest na naszym tere-
nie. 

Największe dotacje przyzna-
no na projekty, które będą re-
alizowane w Galerii Browarna 
w Łowiczu, w spichlerzu znajdu-
jącym się na terenie Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych nr 2 na Bli-
chu, w zabytkowym drewnianym 
kościele św. Rocha w Boczkach 
Chełmońskich oraz w kościele 
św. Mikołaja w Bąkowie Górnym. 
Wynoszą one po 75 tys. zł.

Galeria Browarna wystąpiła 
o dotację na konserwację więźby 
dachowej oraz wymianę poszycia 
dachowego w dawnym kościele 
ewangelicko-augsburskim, czyli 
w obecnej galerii. 

Powiat łowicki wystąpił o do-
tację na remont spichlerza (wy-
miana stolarki zewnętrznej), który 
ma służyć jako miejsce edukacji 
kulturalnej młodzieży.

Parafi a w Boczkach Cheł-
mońskich planuje wykona-

nie dezynfekcji i dezynsekcji 
oraz doraźne prace konserwator-
skie w kaplicy św. Rocha.

Parafi a w Bąkowie Górnym 
planuje konserwację i restaura-
cję ołtarza bocznego, lewego p.w. 
Matki Boskiej Różańcowej.

Niewiele mniej, bo 72.800 
złotych, otrzyma parafi a w Ko-
łacinku na remont ogrodzenia 
muru kamiennego znajdującego 
się w kompleksie zabytkowego 
drewnianego kościoła i przyko-
ścielnego cmentarza. 

Mniejsze dotacje, poniżej 20 
tysięcy złotych, otrzymały jesz-

cze dwie parafi e. 19 tys. złotych 
to dotacja dla parafi i w Biela-
wach na prace konserwatorskie 
dwóch XIX-wiecznych feretro-
nów – czyli dwustronnych obra-
zów noszonych w czasie procesji. 

Muzeum w oporowie otrzy-
ma 13.500 zł na instalację prze-
ciwpożarową w XV-wiecznym 
gotyckim zamku.

Ciekawostką, która może za-
interesować naszych czytelni-
ków, jest też dotacja w wysoko-
ści 52.500 złotych przyznana na 
rewitalizację i przystosowanie do 
celów muzealnych Parowozow-
ni Skierniewice – konkretnie 
pierwszy etap prac ratowniczych 
polegających na remoncie znisz-
czonego dachu budynku admi-
nistracyjno-socjalnego. Wniosek 
opiewający na 70 tysięcy zł skła-
dało Polskie Stowarzyszenie Mi-
łośników Kolei. 

nie każdy otrzymał 
dotację
Zainteresowania dotacjami 

było bardzo duże, a świadczy 
o tym chociażby lista wniosków, 
na które nie przyznano dotacji. 
Jest na niej 113 projektów. 

Z naszego terenu: Łowickiego 
Ośrodka Kultury, który dotyczył 
renowacji elewacji frontowej. 
Były też dwa wnioski Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu – jeden na 
wymianę pokrycia dachowego, 
drugi na wymianę stolarki oraz 
wzmocnienie tylnej ściany w ka-

mienicy z I połowy XIX wieku 
usytuowanej przy ul. Podrzecz-
nej 18. Parafi a w Nieborowie 
składała wniosek na kontynu-
ację remontu elewacji budynku 
kościoła Matki Bożej Bolesnej. 
Dwa wnioski składało Muzeum 
w Nieborowie i Arkadii: na wy-
konanie dokumentacji projek-
towej hydrantów w budynku 
pałacu, ofi cyny, Manufaktury 
i magazynu artystycznego oraz 
na prace konserwatorskie, restau-
ratorskie i budowlane podjazdu 
pałacowego na dziedzińcu parku. 

Z kolei parafi a w Żychlinie bez 
powodzenia starała się o wsparcie 
prac konserwatorsko-restaurator-
skich obrazu ołtarzowego w ko-
ściele św. Aleksandra w Śleszy-
nie. 

Polskie Stowarzyszenie Mi-
łośników Kolei starało się także 
o pieniądze na kontynuację re-
montu zniszczonego dachu XIX-
-wiecznej hali Parowozowni 
Skierniewice. 

Muzeum w Oporowie na 
wzmocnienie konstrukcji ścian 
nośnych wraz z rekonstrukcją ce-

glanych schodów z murów obron-
nych na dziedziniec zamku. Pa-
łac w Walewicach – na renowację 
okien. 

Właściciel kamienicy przy Sta-
rym Rynku nr 14 w Łowiczu skła-
dał wniosek na remont elewacji 
frontowej renesansowej kamieni-
cy „Cebrowskich” z 1566 roku. 

„czeki” od marszałka 
i wicemarszałka
Symboliczne czeki na 75 tys. zł 

wręczył 5 lipca w Łowiczu dyrek-
torowi szkoły na Blichu Jerzemu 
Zabostowi oraz właścicielom ga-
lerii Elżbiecie i Andrzejowi Bier-
nackim marszałek województwa 
łódzkiego Grzegorz Schreiber. 

– Jesteśmy właścicielami takie-
go obiektu, którym opiekować się 
w pojedynkę nie sposób. Od 30 
lat, kiedy mamy ten obiekt, wła-
ściwie po raz pierwszy spotyka-
my się z takim zainteresowaniem 
i opieką – mówił w imieniu swoim 
i żony Andrzej Biernacki, właści-
ciel Galerii Browarna.

Pieniądze przeznaczone będą 
na kontynuację prac na dachu. 

W ubiegłym roku właściciele 
przeprowadzili remont gloriet-
ty, który musiał być wykonany 
w pierwszej kolejności, ze wzglę-
du na jej zły stan. Wtedy po 
raz pierwszy otrzymali dotację. 
W tym roku planują oczyszcze-
nie i zabezpieczenie konstrukcji 
dachu. Zakres prac będzie nieco 
mniejszy niż planowali, ponieważ 
otrzymają 75 tys. zł, a występowa-
li (podobnie jak inni wnioskodaw-
cy, którzy otrzymali tej wysokości 
dotację) o 100 tys. zł. 

– To piękny prezent na jubile-
usz 95-lecia istnienia szkoły na 
Blichu – powiedział z kolei dyrek-
tor ZSP nr 2 w Łowiczu Jerzy Za-
bost. Jak wiadomo, w wyremon-
towanym spichlerzu będzie miał 
siedzibę Zespół Pieśni i Tańca 
Blichowiacy. Powiat łowicki wie-
le lat temu rozpoczął prace mają-
ce na celu ratowanie tego obiektu, 
m.in. dzięki dotacji w Minister-
stwa Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego. Budynek ma wymie-
niony dach, przebudowane ściany 
w środku, zamontowane centralne 
ogrzewanie. 

W poniedziałek, 6 lipca, wice-
marszałek Andrzej Górczyński 
podobne „czeki” przywiózł m.in. 
do Bąkowa Górnego i Bielaw. 

W Bielawach ks. proboszcz 
Marek Grabski i pochodząca 
z parafi i Maria Nowak – któ-
ra społecznie zaangażowała się 
w przygotowywanie wniosków 
o dotację i rozliczanie ich, mówili, 
że 19 tys. zł pozwoli na odnowie-
nie feretronów. Jeden z nich jest 
metalowy i przedstawia Przemie-
nienie Pana Jezusa oraz Świętą 
Rodzinę. Drugi, drewniany, uka-
zuje Matkę Bożą Częstochowską 
oraz św. Józefa. 

Renowacja feretronów to jedna 
z ostatnich prac z zaplanowanych 
w tej parafi i, które trwają od 2005 
roku. W ciągu 15 lat parafi a wy-
mieniła pokrycie dachu kościo-
ła, wykonała odwodnienie, prze-
prowadziła renowację elewacji 
zewnętrznej i wnętrza. Ks. pro-
boszcz dodał, że swojemu następ-
cy pozostawi odnowienie malowi-
deł. 

Mirka woLSka
-koBierecka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Jesteśmy 
właścicielami takiego 
obiektu, którym 
opiekować się 
w pojedynkę nie 
sposób. od 30 lat, 
kiedy mamy ten 
obiekt, właściwie 
po raz pierwszy 
spotykamy się z takim 
zainteresowaniem 
i opieką.

Andrzej Biernacki 
Galeria Browarna

zabytkowy budynek spichlerza na Blichu. 
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zHP | skutki epidemii

Zawieszenie organizacji letniego obozu 
Sytuacja 
epidemiologiczna 
wpłynęła negatywnie  
na możliwość organizacji 
letniego obozu 
łowickiego hufca ZHP.

Letni obóz harcerski jest trady-
cyjnym zwieńczeniem roku dzia-
łań drużyn. W tym roku jednak 
komenda łowickiego hufca ZHP 

nie jest pewna, czy do wyjaz-
du dojdzie – rodzice obawiają się  
o zdrowie dzieci.

Początkowo pod uwagę brane 
były dwa miejsca, w których letni 
obóz miałby się odbyć – Staracho-
wice i Biały Brzeg k. Radomska. 
W tym momencie wyjazd tam jest 
jednak niemożliwy, ponieważ nie-
znana jest liczba chętnych na obóz 
osób i komenda nie jest w stanie 
zarezerwować miejsc dla harce-
rzy. Pod uwagę brana jest więc lo-

kalizacja zdecydowanie bliżej Ło-
wicza. Kolejną zmianą jest czas 
trwania obozu. Byłby on krótszy, 
niż w poprzednich latach – za-
miast dwóch lub trzech tygodni, 
obóz trwałby około tygodnia. 

Jak powiedział nam komendant 
hufca, Piotr Zakrzewski, komenda 
na początku czerwca kontaktowa-
ła się w tej sprawie z rodzicami za 
pośrednictwem instruktorów, jed-
nak nie otrzymała jednoznacznej 
odpowiedzi. Część rodziców nie 

chce wyrazić zgody na wyjazd 
dzieci, natomiast część chciałaby, 
by obóz się odbył. 

Hufiec dostał dotację na letni 
wyjazd z Urzędu Miejskiego, jed-
nak dodatkowym utrudnieniem, 
żeby odbył się w takiej formie, 
jak dotychczas, jest to, że musiał-
by zostać zgłoszony z miesięcz-
nym wyprzedzeniem do kurato-
rium, a przez utrudnione warunki 
i brak konkretnych informacji, jest 
to niemożliwe. 

W najbliższym czasie ma się 
okazać, czy wyjazd dojdzie do 
skutku, a jeśli tak, to gdzie będzie 
się odbywał.  ks

zduńska Dąbrowa | Podpisanie umowy

100 uczniów  
będzie mogło zdobyć 
dodatkowe kompetencje
1 września w Zespole 
Szkół Centrum Kształcenie 
Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie ruszy kolejny 
duży projekt edukacyjny 
pod nazwą „Nauczanie 
rolnicze XXI wieku  
– młodzi na start”. 

Projekt jest duży, ponieważ jego 
realizacja trwać będzie 2 lata, sko-
rzysta z niego 100 uczniów, a war-
tość całkowita wynieść ma ponad 
1.547.596,80 zł. Dotacja przyzna-
na szkole z Europejskiego Fun-
duszu Społecznego wyniesie 
1.392.837,12 zł. 

W ramach projektu uczniowie 
będą mieć dodatkowe zajęcia, po 
których będą mieć możliwość 
zdobycia dodatkowych kompe-
tencji, wykraczających poza pod-
stawę programową. Będzie to ich 
atut na rynku pracy. W czasie od-
bywania wakacyjnych praktyk za-
wodowych u pracodawców będą 
otrzymywać stypendia stażowe 
w  wysokości 1800 zł miesięcz-
nie. Projekt przewiduje wsparcie 
nauczycieli w  zakresie studiów 
podyplomowych oraz kursów  
i szkoleń zawodowych oraz zakup 
pomocy dydaktycznych dla szko-
ły, które pomogą w rozwijaniu za-
interesowań zawodowych. 

Zaplanowano następujące kur-
sy i szkolenia dla młodzieży: na 
prawo jazdy kat. B, obsługi kopar-
ko-ładowarki, spawania, obsługi 
wózków widłowych, stosowania 
środków ochrony roślin, obsługi 
kombajnu zbożowego, insemina-
cyjny, florystyczno-kelnerski, in-
struktora jazdy konnej, instruktora 
hipoterapii, groomingu (pielęgna-
cji zwierząt), instruktora szkolenia 
psów i instruktora dogoterapii. 

Podpisanie umowy sprawie 
projektu przez dyrektora Stani-
sława Kosmowskiego odbyło się  
2 lipca w szkole. W szkole tego 
dnia gościli: poseł na Sejm RP Ta-
deusz Woźniak, wicemarszałek 
województwa łódzkiego Robert 
Baryła, i zastępca dyrektora ds. 
Europejskiego Funduszu Społecz-
nego Michał Kania.  mwk

RzUT oKIeM | cZARoWAŁ PRZy BAsZciE 

Pokaz iluzji w wykonaniu Damiana 
Spiętego – półfinalisty programu 
„Mam Talent” zgromadził w niedzielę, 
5 lipca, przy baszcie generała 
Klickiego sporą gromadkę dzieci.  
na „czarowanie” zaprosił Łowicki 
ośrodek Kultury w ramach turbowakacji. 
Kilka godzin wcześniej Damian spętany 
opowiadał o swojej pasji w programie 
„Budzi się ludzi” tVP3 Łódź, który był 
nadawany na żywo ze skansenu  
w Maurzycach. o tym wydarzeniu 
piszemy na stronie 17. Pokaz magika  
przy baszcie wywołał wiele uśmiechów 
na twarzach dzieci. Większość zachodziła 
w głowę jak on to robił. Może oglądając 
fragment naszej relacji live, którą 
prowadziliśmy w trakcie występu na 
profilu https://www.facebook.com/
lowiczanin.info/ uda się odkryć sekrety 
magika? makfo
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W czasie odbywania 
wakacyjnych praktyk 
uczniowie będą 
otrzymywać stypendia 
stażowe w wysokości 
1800 zł miesięcznie.
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Reportaż

Głowno | 9-letni Aleksander cierpi na niezmiernie rzadką chorobę 

Głód, przed którym nie ma ucieczki
Dziewięcioletni Aleksander Kamiński z Głowna, obecnie uczeń trzeciej klasy miejscowej Szkoły 
Podstawowej Nr 2, cierpi na niezmiernie rzadko spotykaną chorobę PWS – zespół Pradera – Willego. 
Choroba objawia się między innymi w taki sposób, że chłopiec jest nieustannie głodny, 
co – gdyby nie opanować ciągłego jedzenia – mogłoby doprowadzić do monstrualnej otyłości.

Aleksander nigdy nie odczu-
wa sytości i jest mu trudno opano-
wać chęć jedzenia. Rodzice, zna-
jomi, ale również i nauczyciele 
w szkole muszą nieustannie być 
dla niego „aniołami stróżami”, 
kontrolującymi co i jak często je. 
Tym bardziej, że Olkowi bardzo 
trudno spalać to, co zje, ponieważ 
od urodzenia zmaga się również 
z obniżonym napięciem mięśnio-
wym, przez co energia i kalorie 

spalane są dużo wolniej niż u in-
nych dzieci w tym wieku. 

To z kolei oznacza, że powinien 
5-6 razy w ciągu roku brać udział 
w dwutygodniowych specjali-
stycznych turnusach rehabilita-
cyjnych. Jeden taki turnus kosztu-
je od około 5,5 do blisko 7 tysięcy 
złotych. Rodzice prowadzą więc 
nieustanną zbiórkę na rehabilita-
cję syna. 

Od choroby praktycznie nie ma 
ucieczki. Jedynym ratunkiem dla 
Olka jest bardzo niskokaloryczna 
dieta i ćwiczenia. 

Olek w tym roku zdał do trze-
ciej klasy SP2. Ze względu na nie-
pełnosprawność sprzężoną, ma 

przyznanego nauczyciela wspie-
rającego. Dzięki temu lepiej funk-
cjonuje w klasie. Jest chłopakiem 
radosnym, lubianym przez dzie-
ci w klasie. – Niestety, klasa tro-
chę cierpi gdy są czyjeś urodziny, 
bo nie mogą przynosić cukierków 
do poczęstowania ze względu na 
Olka. Przy 24 dzieciach już się 
robi 1 kg cukierków w roku szkol-
nym. Jesteśmy wdzięczni, że ro-
dzice stosują się do naszej prośby 
– opowiada nam mama Iwona. 

Mówi, że dużego chłopca co-
raz trudniej jest upilnować, coraz 
trudniej jest wytłumaczyć mu, 
że jedząc bez opamiętania robi so-
bie wielką krzywdę. Zdarza mu 
się zadawać pytania: „Mamusiu, 
jestem głodny, bardzo głodny, dla-
czego nie mogę się najeść?”.

To, niestety, nie jest jedyna cho-
roba chłopca. Jakie były początki? 
Jak nam opowiada mama chłop-
ca, Oluś urodził się o czasie, miał 
53 cm długości, ważył 2.980 kg, 
niestety nie miał odruchu ssania 
i wyczuwalnego napięcia mięśnio-
wego. Nie miał siły nawet oczu 
otworzyć. Nie wydobył głosu do 
prawie roku. Pierwszy raz zapła-
kał dopiero rok po urodzeniu. 

Tydzień po urodzeniu był kar-
miony kroplówką, po tygodniu 

przewieziony został pogotowiem 
na oddział intensywnej terapii 
wad wrodzonych noworodka do 
Instytutu Centrum Zdrowia Matki 
Polki w Łodzi, gdzie spędził oko-
ło miesiąca. Przez długi czas nie 
było wiadomo co mu jest. W łódz-
kim szpitalu karmiono go przez 
sondę przez 2 tygodnie. – Potem 
nauczył się „ssać”. 30 ml wypijał 
przez 1,5-2 godziny – opowiada 
mama Iwona. 

Dopiero po badaniach gene-
tycznych okazało się, że Oluś 
choruje na PWS – zespół Pradera 
– Willego. – Najpierw trzeba było 
Olka uczyć jeść, a teraz trzeba za-
mykać lodówkę na kłódkę (prak-
tycznie dosłownie), bo przy Pra-
derach tak jest. Pozostawiony na 
chwilę sam, bo np. idę wyrzucić 
śmieci, Olek już siedzi w lodów-
ce – opowiada pani Iwona. Olek 
musi być zawsze z kimś, bo ina-
czej zjadłby wszystko, co by zna-
lazł w zasięgu ręki. W związku 
z chorobą musi być na diecie ni-
skokalorycznej, dostosowanej 
przez lekarza dietetyka. 

Aleksander jest pod kontrolą 
wielu różnych specjalistów – en-
dokrynologa, neurologa, okuli-
sty, alergologa, pedagoga, logo-
pedy i rehabilitanta. Codziennie 
też przyjmuje zastrzyki z hormo-
nem wzrostu. Wymaga także in-
tensywnej rehabilitacji ruchowej 
i logopedycznej, a także częstych 
wyjazdów na basen. Jest też aler-
gikiem na pyłki drzew i prawie 
wszystkich traw. Uczulają go też 
zboża i mąka pszenna. 

Jakby tego było mało, czasami 
Olek rozdrapuje rany aż do krwi, 
ma bowiem podwyższony próg 
bólowy, a rozdrapywanie sprawia 
mu niemożliwą do zrozumienia 
przyjemność. Ze względu na za-

burzenia równowagi nie umie jeź-
dzić rowerem na dwóch kółkach, 
tylko na trzech. 

Mimo tych schorzeń Olek jest 
bardzo pogodnym chłopcem. Gdy 
rozmawiamy z jego mamą Iwoną 
o tym, że musi odwiedzać rów-
nież logopedę, dodaje radośnie: 
– „Sz” już ładnie mówię. 

– Jako rodzice, bierzemy od-
powiedzialność za nasze dziecko 
i staramy się odeprzeć chorobę. 
Nie pozwalamy jej doszczętnie 
panować nad życiem Olka, ale 

bez pomocy, powoli zaczniemy 
przegrywać – mówi pani Iwona. 
Na turnusach rehabilitacyjnych 
Olek pochłonięty jest ćwiczenia-
mi i pracą, nie myśli o chorobie, 
która każe mu jeść. Rodzice wie-
rzą, że w końcu pojawi się sku-
teczna metoda walki z choroba-
mi syna. 

Do tego czasu zamierzają 
o syna walczyć z jak najwięk-
szą determinacją, o której mówią, 
że jest oznaką ich rodzicielskiej 
miłości. 

Marcin
kUcHarSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info olek musi być
zawsze z kimś, 
bo inaczej zjadłby 
wszystko, 
co by znalazł 
w zasięgu ręki.

Aleksander musi bardzo często ćwiczyć i poddawać się rehabilitacji.
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Podczas zajęć rehabilitacyjnych w ramach jednego z turnusów.

to
t.

 A
R

c
h

iW
u

M
 R

o
D

Zi
n

n
E

z mamą Iwoną podczas jednego z wyjazdów rehabilitacyjnych. 
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Aleksander z tatą Sylwestrem na turnusie rehabilitacyjnym. 
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Maurzyce | Audycja śniadaniowa „Budzi się ludzi” 

TVP3 Łódź nadawała na żywo ze skansenu 
Poranna audycja śniadaniowa „Budzi się ludzi” 
w TVP3 Łódź była w ostatnią niedzielę, 
5 lipca, nadawana na żywo wprost ze skansenu 
wsi łowickiej w Maurzycach. Wcześniej kilka 
krótkich materiałów video do programu zostało 
nagranych w Łowiczu. Przyglądaliśmy się jak 
wyglądała produkcja „od kuchni” tego blisko 
dwugodzinnego programu. 

Gośćmi programu byli m.in. 
pochodząca z Boczek Chełmoń-
skich projektantka Ela Piorun, 
muzyk Mateusz Jagiełło, Kamil 
Sobol i Piotr Kowalski z Łowic-
kiej Akademii Sportu, twórczy-
nie ludowe, Zespół Śpiewaczy 
„Ksinżoki”, instruktorka zum-
by Joanna Gałka-Walczykiewicz. 
Do rozmowy zostali zaproszeni 
także działkowicze z Ogródków 
Działkowych „Relaks”, Mateusz 
Rudak z Łowickiego Ośrodka 
Kultury, który opowiadał o łowic-
kich TURBOwakacjach. Na wizji 
o pracy reportera gazety lokalnej 
opowiadał również Marcin Ku-
charski z Nowego Łowiczanina. 

Scenariusz programu zakładał 
pięć wejść antenowych po oko-
ło 21 minut. Realizacja progra-
mu odbywała się live w transmi-
syjnym wozie satelitarnym, który 
zaparkował nieopodal – w taki 
sposób, żeby nie był widoczny 
w kadrze. Wszak w rolach głów-
nych mieli występować goście 
programu, a tłem miały być uro-
kliwe Maurzyce, a nie sprzęt TV. 

Ekipa korzystała z własnych 
agregatów prądotwórczych, by 
w razie ewentualnej przerwy 
w dostawie prądu nie została 
przerwana transmisja programu. 
Na terenie skansenu zorganizo-
wane zostały dwa „studia” ple-
nerowe, a ponadto niektóre frag-
menty nagrywano np. w alejce 
pomiędzy chałupami. Tam za-
tańczyły m.in. Ksinzoki i uczest-
niczki zajęć zumby wraz z pro-
pagatorką tego rodzaju tańca/
sportu Joanną Gałka-Walczykiewicz 
z Łowicza. 

Wcześniej natomiast zostały 
nakręcone ujęcia z drona, które 
realizatorzy wplatali w program. 
Nieopodal – przed dawną kuź-
nią – zaprezentował się z własną 
piosenką Mateusz Jagiełło z Ło-
wicza. – Wcześniej przygotowa-
łem podkład, a na gitarze zagram 
i zaśpiewam na żywo – mówił 
nam na chwilę przed występem. 

Po przywitaniu gości w studio 
nr 1 – na niedużej platformie zbu-
dowanej w sąsiedztwie muzeum 
strażackiego – kamera „prze-
skoczyła” do studia 2 – nieopo-
dal dawnej karczmy w skansenie, 
gdzie o Maurzycach opowiedział 
dyrektor Muzeum w Łowiczu 
Grzegorz Dębski. Później – mię-
dzy innymi po to, by operatorzy 

zdążyli przemieścić się w inne 
miejsce, a prowadzący program 
zdążył się przebrać – wyemitowa-
ny został nagrany kilka dni wcze-
śniej felieton o szlakach rowero-
wych, w którym wystąpił Adam 
Szymański. 

Tuż po nim „swoje 3 minuty” 
miał dziennikarz Nowego Łowi-
czanina. – Słuchaj, zrobimy to tak, 

że ty nas fotografujesz, ja cię za-
uważam i zapraszam do nas na 
scenę. Wchodzisz tędy, uważaj 
na kable, a o czym porozmawia-
my, to zobaczysz – usłyszał na 2-3 
minuty przed wejściem na antenę 
nasz reporter. Kilka minut wcze-
śniej został natomiast zaproszony 
do zaaranżowanej w cieniu za za-
bytkową kuźnią garderoby. Tam 

przypudrowano mu czoło i nos 
oraz przeczesano brodę. – To deli-
katny makijaż, żeby słońce się nie 
odbijało na czole – wyjaśniała ma-
kijażystka. 

Operatorzy w trakcie progra-
mu wielokrotnie przemieszcza-
li się pomiędzy „studiami”. Pod-
czas gdy z jednego prowadzona 
była transmisja na żywo, w dru-

gim trwały przygotowania do ko-
lejnych rozmów. 

Osoby zainteresowane mogą 
obejrzeć program na platformie 
internetowej. Link bezpośredni 
podajemy w relacji z Maurzyc, 
która ukazała się na naszym por-
talu www.lowiczanin.info. Zapra-
szamy tam również do obejrzenia 
galerii zdjęć z Maurzyc. 

Międzypokoleniowe spotkanie w miejscu, gdzie poprawiany był makijaż. 
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Makijaż można było poprawić w garderobie na świeżym powietrzu. 
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Muzyczny trzon Ksinzoków w oczekiwaniu na występ w Maurzycach. 
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Mateusz Jagiełło wystąpił na żywo przed zabytkową kuźnią. 
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Program był na żywo montowany w samochodowym studio, które 
zaparkowało w taki sposób, by nie wchodziło kamerzystom w kadr. 
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Prowadzący program Marek Kowalczuk próbował swoich sił tańcząc 
zumbę z grupą Joanny Gałki-Walczykiewicz. 
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Teresa Foks z Łowicza w trakcie programu prowadziła w ramach 
Niedzieli w skansenie warsztaty haftu koralikowego w pomieszczeniu 
muzeum strażackiego w skansenie. Wystąpiła też w programie. 
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Dziennikarze TVP Łódź, Martyna Kowalczyk i Marek Kowalczuk, 
w rozmowie z kolegą po fachu, Marcinem Kucharskim z nowego 
Łowiczanina.
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o Turbowakacjach opowiadał Mateusz Rudak (z prawej) 
wraz z iluzjonistą Damianem spętanym, który tego dnia właśnie 
w ramach turbowakacji występował w Łowiczu. 
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WSPoMNIeNIA | PoZostAną W nAsZEJ PAMięci

  Marianna Czapnik 
(1963–2019)

Okruchy życia
oDeSzlI oD NAS | 23.06.2020–5.07.2020

 23 czerwca: 
Aleksandra Rokicka, l.89.

 24 czerwca: 
Zdzisław Dzięgielewski, l.79; 
Bożena Przybysz, l.70; 
Waldemar Rosiński, l.53; 
Barbara Pietrzyk, l.56.

 26 czerwca: 
Łukasz Antosik, l.26.

 28 czerwca: Krzysztof 
Augustyn Lesiński, l.77.

 29 czerwca: 
stanisław Kupisz, l.62.

 1 lipca: Janusz sopata, l.61; 
Janina Jędrachowicz, l.78; 
Jan fijałkowski, l.81.

 2 lipca: tobiasz sobański, 
l.34; Józef Repakowski, l.89; 
Janina Bystrońska, l.78; 
Jarosław Kaszewski, l.47; 
teresa Wójcik, l.68.

 4 lipca: 
tadeusz Zagawa, l.75.

 5 lipca: Józef naros, l.87; 
irena Jaworska Jędrachowicz, 
l.78.

REKLAMA

Marianna Czapnik (1963–2019)
Marianna Czapnik przyszła na świat 2 kwietnia 
1963 roku w Łowiczu. Była córką Heleny 
i Tadeusza Czapników, miała dwóch braci. 
Dorastała i wychowywała się w Popowie pod 
Łowiczem, w rodzinie rolników. Przez pierwsze 
lata życia mieszkała w krytej strzechą, malowanej 
na błękit, typowo łowickiej chatce. Od urodzenia 
była dziewczynką drobną i szczupłą, „ledwo 
widoczną wśród innych dzieci” (jak pisała sama 
o sobie po latach we wspomnieniach), 
ale energiczną i pełną radości.

Skromnie, 
lecz szczęśliwie
W 1970 roku zaczęła uczęsz-

czać do szkoły podstawowej. 
Cały czas pomagała też rodzinie 
w utrzymywaniu gospodarstwa, 
po szkole często wychodziła wy-
pasać krowy. Czas na zabawę 
z dziećmi ze wsi też znajdywała, 
choć wobec licznych obowiąz-
ków raczej nie było go zbyt wie-
le. Dzieciństwo wspominała jako 
szczęśliwe, choć skromne. Gdy 
poszła do szkoły, miała tylko dwie 
sukienki – jedną wyjściową, dru-
gą do krów. Z czasem jednak sytu-
acja materialna rodziny zaczynała 
się poprawiać, o czym świadczy 
chociażby wybudowanie nowe-
go, murowanego domu, który na 
tle skromnych chatek w okolicy 
prezentował się bogato i nowocze-
śnie. 21 maja 1972 roku Marianna 
przystąpiła do Pierwszej Komunii 
Świętej. Wiara zawsze zajmowała 
ważne miejsce w jej życiu.

niepełnosprawność
Szczęśliwe dzieciństwo skoń-

czyło się jednak dla niej gdy mia-
ła 12 lat. Choć początkowo trud-
no było w to uwierzyć tak jej, jak 
i rodzinie, zdiagnozowano u niej 
nowotworowego guza (nerwiako-
-włókniaka). 

Guza udało się usunąć, ale pod-
czas operacji uszkodzono jej nerw 
kulszowy, co z kolei spowodowało 
niedowład lewej nogi. W ten spo-
sób Marianna stała się osobą nie-
pełnosprawną do końca życia. Od-

tąd mogła chodzić jedynie o kuli, 
później także przy wykorzystaniu 
bardziej specjalistycznego sprzę-
tu, jak na przykład buty ortope-
dyczne. 

Korzystała z terapii w różnych 
ośrodkach rehabilitacyjnych, cały 
czas przy tym z determinacją wal-
cząc o samodzielne, godne życie.

W 1981 roku ukończyła Za-
sadniczą Szkołę Zawodową 
w Konstancinie, gdzie leczyła się 
w uzdrowisku. Tam również wy-
uczyła się zawodu dziewiarza ma-
szynowo-ręcznego. Zatrudnie-
nie znalazła po dwóch latach od 
ukończenia szkoły w łowickim 
„Syntexie”, w wykańczalni wyro-
bów pończoszniczych. Po latach 
z rozrzewnieniem wspominała 
ten okres, kiedy zaczęła zarabiać 
własne pieniądze, mogła sobie 
pozwolić na nowe ubrania czy 
magnetofon. Po 6 latach musia-
ła jednak zrezygnować z tej pracy 
z powodu postępujących proble-
mów ze zdrowiem. W 1989 roku, 
w wieku 26 lat, przeszła na rentę 
inwalidzką. Bardzo chciała dalej 
pracować, ale nie mogła. Począt-
kowo trudno było się jej bez tej 
pracy odnaleźć.

Poszukiwanie pasji
Szybko jednak zaczęła korzy-

stać z uzyskanego w ten sposób 
wolnego czasu, odkrywając kolej-
ne twórcze pasje. Pisała wiersze, 
w których poruszała problemy, 
które osobiście ją dotykały, ta-
kie jak: wykluczenie, samotność, 

tęsknota. W 1993 napisała dla 
przedwcześnie zmarłego, starsze-
go brata utwór, który sama uwa-
żała za swój pierwszy, prawdzi-
wy wiersz. Poezje pani Marianny 
były publikowane m.in. na łamach 
poznańskiego czasopisma dla 
niepełnosprawnych „Filantrop”, 
a także w podobnym warszaw-
skim piśmie „Integracja”. 

Nie zaprzestała też starań o po-
prawę swojej sprawności. Zaczęła 
wyjeżdżać na turnusy rehabilita-
cyjne. W Wągrowcu, na jednym 
z takich wyjazdów, poznała „mi-
strza Agę”, czyli Andrzeja Grze-
chowiaka, działacza na rzecz osób 
niepełnosprawnych i kultury, któ-
ry miał kontakty ze światem ar-

tystycznym. Stał się dla pani Ma-
rianny inspiracją.

Zaczęła tworzyć wycinanki ło-
wickie, makramy czy hafty, a przy 
tym nadal pisała wiersze. W 1998 
roku Stowarzyszenie Rodzina-Ro-
dzinie zaprosiło ją do Poznania 
na Ogólnopolską Wystawę Prac 
Osób Niepełnosprawnych. Jej wy-
cinanki prezentowane były w po-
znańskiej regionalnej telewizji. 
Widziała je także Joni Eareckso 
Tada z amerykańskiej, chrześci-
jańskiej fundacji „Joni i przyjacie-
le”. Zaprosiła ona panią Mariannę 
na wystawę do USA, nie zagwa-
rantowała jednak pokrycia kosz-
tów podróży, a zaproszonej nie 
udało się znaleźć nikogo, kto był-
by skłonny jej taki wyjazd sfi -
nansować. Okazja na zobaczenie 
Ameryki przepadła.

Mały wózek, 
który całkowicie 
odmienił życie
W grudniu 2013 roku wysła-

ła do „Filantropa” opublikowa-
ny później list na temat porusza-
nia się na małym, czterokołowym 
skuterze/wózku, który był dla 
niej nieoceniony od względem 
możliwości przemieszczania się, 
chociażby po proste zakupy. List 
ten napisała w czasie, gdy jej po-
przedni skuter miał już siedem lat, 
potrzebował więc naprawy i wy-
miany baterii. Przeczytawszy jed-
nak w „Nowym Łowiczaninie” 
o programie „Aktywny samo-
rząd”, postanowiła ubiegać się 
o dofi nansowanie na nowy 
sprzęt. Z punktu widzenia osoby 
potrzebującej starania były mę-
czące, tym bardziej, że pani Ma-
rianna zawsze bardzo niezręcz-
nie się czuła, gdy musiała prosić 
o pomoc.

W liście delikatnie skarżyła się 
– co zrozumiałe – na urzędnicze 
procedury przeliczania realnych 
potrzeb na punkty, co sprawiało 
wrażenie odczłowieczenia całe-
go procesu. W końcu sama naj-
lepiej wiedziała jak bardzo nowy 
sprzęt jest jej potrzebny. W końcu 
jej punktu widzenia – było to coś 

Wyszywała, haftowała, 
pisała poezje. Marianna 
czapnik była kobietą o wielu 
twórczych pasjach, które 
rekompensowały jej to, że 
przez większość dorosłego 
życia nie mogła podjąć pracy 
w wyuczonym zawodzie. 
ceniła sobie samodzielność, 
choć potrafi ła też okazywać 
wdzięczność dla tych, którzy 
byli dla niej wsparciem. 
choć od dziecka jej 
życie naznaczone było 
zmaganiem z chorobami 
i niepełnosprawnością, 
zachowała pogodę ducha, 
życzliwość dla ludzi i wiarę 
w Boga. 

Gmina Bielawy | Pożegnanie 

Nie żyje Adaś Buczek
W piątek, 10 lipca, 
o godz. 12.00 w kościele 
parafi alnym w Sobocie 
odbędzie się pogrzeb 
Adama Buczka, 11-letniego 
ucznia miejscowej Szkoły 
Podstawowej, który 
przez ostatnie 5 lat walczył 
z ostrą białaczką 
limfoblastyczną. 

Chłopiec zmarł w godzinach 
porannych w poniedziałek, 6 lip-
ca w szpitalu we Wrocławiu, 
w którym od dłuższego czasu 
przebywał. 

Choroba została zdiagnozowa-
na w 2015 roku i po dwóch latach 
udało się ją pokonać. Niestety 
w sierpniu 2018 roku nastąpił jej 
nawrót. Rak zaatakował chłopca 
z jeszcze większą siłą. Pomimo 

długotrwałego leczenia i prze-
prowadzenia przeszczepu szpiku, 
sytuacja cały czas była poważna. 
Przez wiele miesięcy była jednak 
wciąż nadzieja, że uda się go wy-
leczyć.

Historia chłopca poruszy-
ła mieszkańców powiatu łowic-
kiego, z myślą o nim organizo-
wane były akcje charytatywne 
w Sobocie, Karsznicach Dużych 
i w Mastkach – o których pisali-
śmy w NŁ. Przeprowadzono – 
z dużym powodzeniem – publicz-
ną zbiórkę pieniędzy, ponieważ 
leczenie chłopca było kosztowne 
i jego rodzina znalazła się w trud-
nej sytuacji. 

Wiadomość o śmierci chłopca 
zasmuciła nie tylko jego najbliż-
szych, ale też wiele innych osób, 
które nigdy Adasia nie poznały. 
 mwk

Adam Buczek kilka lat swojego życia walczył z chorobą, 
która po raz pierwszy zaatakowała w 2015 roku. 
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WITAMy WśRóD NAS | uRoDZiLi się

W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków, które w 
dniach poprzedzających wydanie 
tego numeru tygodnika urodziły się 
w szpitalach w Łowiczu i w Głownie, 
wraz z datą i godziną tej szczęśliwej 
dla rodziców chwili. Dziękujemy 
rodzicom, którzy zgodzili się na 
publikację i życzymy dużo radości  
z powiększenia rodziny. Każde 
nowo narodzone dziecko witamy 
serdecznie w naszej lokalnej 
społeczności. A jeśli Wasze dziecko 
urodziło się w tych dniach w jakimś 
innym szpitalu – prosimy, przyślijcie 
nam fotografię i dane  
(redakcja@lowiczanin.info) – także 
z przyjemnością je zamieścimy. 
Redakcja

nieprzeliczalnego, nie podlegało 
też żadnej wątpliwości.

Ważne jednak, że finał był 
szczęśliwy, bo choć według prze-
liczników punktów tych było za 
mało, to dyrektor PCPR Robert 
Wójcik poszedł pani Mariannie na 
rękę i postarał się o wymianę sta-
rego skutera na nowy. Zamówiła 
go w sklepie w Łowiczu i już po 
dwóch dniach został jej dostarczo-
ny. Pierwszym kursem na nowej 
maszynie był wyjazd do PCPR, aby 
przedstawić wymagane faktury. 

„Zrobiłam sporo kilometrów  
– pisała do „Filantropa” – jeżdżę 
i załatwiam swoje sprawy, opłaty, 
lekarza. Stare buty dałam do szew-
ca. Jeżdżę do sklepu i na bazar zu-
pełnie sama. Choć mój wózek nie 
jest duży, to trudno mi wjechać do 
Polo, za to w Biedronce jest wię-
cej luzu. Trochę ciężko, ale daję 
radę, nawet jak wjadę w karto-
fle”. Dalej opisywała jak wiele ra-
dości sprawia jej to, co inni mają 
na co dzień – możliwość pojecha-
nia samodzielnie tam, gdzie tyl-
ko ma się ochotę, albo możliwość 
dotknięcia czy powąchania jakie-
goś egzotycznego owocu na półce  
w markecie.

towarzyska dusza
– Zapamiętam Marysię jako 

bardzo życzliwą, pogodną oso-
bę, fantastyczną w rozmówczynię, 
tak dzielnie walczącą z wszelkimi 
przeciwnościami losu – wspomi-
na sąsiadka, Ewelina Kryszkie-
wicz, sołtys Popowa. – Dużo serca 
wkładała w swoje prace twórcze, 
wykonywała ich mnóstwo  
i chętnie rozdawała. Sama mam  
w domu jej prace, które zawsze 
wywołują ciepłe wspomnienie  
o ich twórczyni.

– Poznałyśmy się, kiedy zaczę-
łam pracę w sklepie – opowiada 
Jagoda Muras, przyjaciółka. – Po-
czątkowo była dla mnie jedynie 
klientką, bardzo życzliwą i po-
godną. Podziwiałam to jak godnie  
i z uśmiechem znosi wszelkie 
przeciwności losu. Z czasem za-
częłyśmy rozmawiać ze sobą co-
raz więcej i więcej, odwiedza-
łyśmy się, pomagałyśmy sobie. 
Uwielbiałam jej towarzystwo, roz-
mowy, jej podejście do świata.

Jagoda Muras wspomina, że 
otrzymała od pani Marianny wie-
le pięknych prezentów: ozdoby 
choinkowe czy wielkanocne, wy-
cinanki czy wyszywane nićmi ob-
razy. – To było wszystko, czym 
mogła się podzielić, poza oczy-
wiście wspaniałą osobowością  
i uśmiechem – mówi Jagoda Mu-
ras. – Dla mnie było oczywiste, 
że jako osobie mającej problemy 
ze zdrowiem należy jej pomagać, 
ale ona sama nigdy nie chciała być 
stawiana w sytuacji tej, która tylko 
prosi o pomoc, nie dając nic w za-
mian. Postawy roszczeniowe były 
całkowicie sprzeczne z jej cha-
rakterem i żelaznymi zasadami, 
wolała dawać niż brać, a jeśli już 
przyjęła pomoc, to robiła wszyst-
ko, żeby się odwdzięczyć.

Po przedwczesnej śmierci brata 
i rodziców, Marianna dalej miesz-
kała w rodzinnym domu razem  
z młodszym bratem Mirosławem. 
– Marysia i Mirek byli ze sobą nie-
samowicie zżyci, darzyli się wza-
jemnym zrozumieniem i szacun-
kiem – wspomina Jagoda Muras. 
– Dlatego trudno sobie wyobrazić, 
jak wielką stratą musiało być dla 
niego jej odejście.

Była osobą uzdolnioną, świa-
domą swej wartości i bardzo ce-
niącą sobie samodzielność, ale też 
potrafiącą przyznać, że niewie-
le by osiągnęła bez wsparcia ro-
dziców czy brata. Ważne miejsce  
w jej życiu odgrywał Bóg, do któ-
rego zwracała się w gorliwych 
modlitwach, ale także w wier-
szach czy pracach plastycznych  
o tematyce religijnej. Bardzo lu-
biła zwierzęta, a swoje psy wręcz 
kochała. W życiu kierowała się 
aforyzmem, zaczerpniętym od 
katolickiego pisarza o. Phila Bos-
mansa: „Kto potrafi cieszyć się 
z małych rzeczy, ten mieszka  
w ogrodzie pełnym szczęścia”.

Dopóki mogła, oddawała się 
swoim pracom plastycznym.  
W pewnym momencie długie sie-
dzenie i pochylanie się nad nimi 
wręcz pogarszało jej zdrowie  
w sensie fizycznym, ale pomagało 
znosić cierpienie psychiczne. Zre-
zygnowała z pracy dopiero kie-
dy choroba całkowicie ją zmogła. 
Zmarła 28 września 2019 r.  tm

Łowicz | spacer po nekropolii przy ul. Łęczyckiej 

Historia łowickich Żydów 
nadal ciekawi 
Dużym zainteresowaniem 
cieszył się zorganizowany 
w niedzielę 21 czerwca 
spacer po cmentarzu 
żydowskim położonym 
przy ul. Łęczyckiej  
w Łowiczu,  
który poprowadził 
przewodnik PTTK 
Zdzisław Kryściak.  
W zwiedzaniu 
uczestniczyło blisko  
150 osób. 

Frekwencja na spacerze była tak 
duża, że zaskoczyła nawet samego 
przewodnika. Uczestnicy zwie-
dzania mówili nam, że wybrali się 
na spacer, ponieważ chcieli zoba-
czyć i poznać miejsce, które na co 
dzień jest zamknięte. Poza tym hi-
storia łowickich Żydów oraz miej-
sce ich pochówku są dla nich in-
teresujące. Większość mężczyzn 
uczestniczących w spacerze usza-
nowała apel o przyjście na cmen-
tarz w nakryciu głowy, co w kul-
turze żydowskiej jest wyrazem 
szacunku dla zmarłych. 

Przewodnik przybliżył uczest-
nikom spaceru specyfikę nekropo-
lii przy ul. Łęczyckiej i symbolikę 
motywów na macewach, czyli ka-
miennych tablicach nagrobnych. 
Na cmentarzu zachowanych zo-
stało kilkaset macew, najstarsza 
z nich pochodzi z 1831 roku. Już 

sam ich kształt nawiązuje do bra-
my, czyli przejścia z życia ziem-
skiego na spotkanie ze Stwórcą. 

Zdzisław Kryściak opowia-
dał, że większość napisów, jakie 
znajdziemy na płytach nagrob-
nych, zostało wypisanych w języ-
ku hebrajskim, choć zdarzają się 
nieliczne w języku polskim. Pod-
kreślił, że Żydzi przywiązywali 
dużą wagę do symboli umieszcza-
nych na macewach. Pojawia się 
na nich np. motyw szafy z książ-
kami, co sugeruje, że zmarły był 
uczonym mężem, a być może ra-

binem. Dość częsty jest także mo-
tyw świecy, którą kobiety zapalały 
w czasie szabatu. 

Kryściak mówił, że dawniej na 
cmentarzu były wydzielone stre-
fy pochówku kobiet, mężczyzn 
i dzieci, jednak teraz już ich nie 
spotkamy, gdyż macewy zosta-
ły ustawione wtórnie. Podczas II 
wojny światowej nekropolia zo-
stała zniszczona przez Niemców, 
macewy wykorzystując do prac 
przy regulacji brzegów Bzury. 

Uczestnicząca w spacerze 
pani Wanda powiedziała nam, 

że ilekroć przejeżdżała rowerem 
wzdłuż bramy ogrodzeniowej 
cmentarza, to zawsze oburzała się 
tym, że miejsce to zostało zanie-
dbane. 

– Okazuje się, że tak ma być  
– powiedziała nam, w nawiąza-
niu do słów przewodnika, któ-
ry tłumaczył, że w religii żydow-
skiej nie ma takiego kultu dbania 
o groby zmarłych, jak to jest w ka-
tolicyzmie. Zmarły był najczęściej 
chowany w kierunku wschodnim  
i w takiej pozycji miał oczekiwać 
na przyjście Mesjasza.  aa 

Spacer po cmentarzu żydowskim w Łowiczu cieszył się ponownie dużym zainteresowaniem. 
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Łowicz | Złote Gody 9 par małżeńskich w ratuszu 

Przeżyli 50 lat razem 
Małżonkowie, którzy przeżyli ze sobą 50 lat  
i więcej, świętowali w sobotę, 4 lipca, w łowickim 
ratuszu jubileusz Złotych Godów.  
Podczas uroczystości ze wzruszeniem  
wspominali początki swojej miłości. 

Burmistrz udekorował mał-
żonków medalami przyznawany-
mi przez Prezydenta RP z okazji 
50-lecia pożycia małżeńskiego. 
Gratulujemy!

Jubileusz małżeństwa święto-
wali: Zofia i Bogdan Drzażdżyń-
scy, Krystyna i Tadeusz Kosmow-
scy, Teresa i Marek Rowińscy, 
Irena i Eugeniusz Rosa, Lucyna 
i Tadeusz Łon, Jadwiga i Stefan 
Tukowie, Mieczysława i Krzysz-
tof Wysoccy (pan Krzysztof był 
nieobecny z powodu choroby). 
Ponadto z różnych powodów nie-
obecni byli Krystyna i Zygmunt 
Gołębiewscy oraz Leokadia i An-
drzej Wasiakowie. Do nich meda-

le przyznane przez prezydenta do-
trą w późniejszym terminie. 

Podczas uroczystości w ratuszu 
dla jubilatów wystąpił chór Klubu 
Seniora „Radość”, śpiewano na ich 
cześć „Sto lat!” i wzniesiono toast 
lampką szampana, był też tort.  
W tych wyjątkowych chwilach 
towarzyszyły im rodziny, które 
licznie przybyły do ratusza. We-
dług burmistrza Krzysztofa Ka-
lińskiego (i nie tylko) Złote Gody 
są jedną z najmilszych uroczy-
stości obchodzonych w ratuszu. 

Teresa i Marek Rowińscy 
poznali się w 1964 roku na... po-
chodzie pierwszomajowym. Po  
5 latach zdecydowali się na ślub, 

27 grudnia 1969 roku. – Zima tego 
roku była bardzo mroźna – wspo-
minali. W następnym roku, 7 paź-
dziernika, urodziła im się pierw-
sza córka Agnieszka i w kolejnych 
latach, 29 maja – druga córka 
Monika i 13 marca kolejna cór-
ka Alicja. Pani Teresa zajmowała 
się wychowaniem córek (wróciła 
do pracy po ich „odchowaniu”), 
a pan Marek pracował zawodowo 
cały czas. Od 1980 roku działał 
w NSZZ ,,Solidarność. Obecnie 
oboje są na emeryturach i poma-
gają wychowywać trzy wnucz-
ki Dorotę, Helenę i Karolinę oraz 
wnuka Szymona. 

Krystyna i Tadeusz Ko-
smowscy poznali się w czerw-
cu 1969 roku i po pół roku po-
stanowili się pobrać. Ślub odbył 
się w Urzędzie Stanu Cywilnego 
20 grudnia 1969 r. w Zdunach.  
W Łowiczu mieszkają od maja 
1975 r. Mają dwóch synów i dwo-

je wnucząt. – Obecnie jesteśmy na 
emeryturach i spędzamy czas ro-
dzinnie i na łonie natury – mówili.

zofia i Bogdan Drzaż-
dżyńscy poznali się w Łowi-
czu w 1968 roku. – Ja, mieszka-
niec Łowicza, miałem wówczas 
wakacje, natomiast moja żona, 
będąc uczennicą warszawskie-
go technikum, odbywała w jed-
nym z łowickich zakładów prak-
tykę wakacyjną. Ponieważ wraz 
z koleżankami zakwaterowana 
była po sąsiedzku, musiało dojść 
do spotkania młodych ludzi. Po 
wakacjach kontynuowaliśmy  
w Warszawie naukę i podtrzy-
mywaliśmy znajomość. I tak to, 
z drobnymi zawirowaniami, cią-
gnęło się do roku 1969, czyli do 
powzięcia decyzji o małżeństwie. 
Moje oświadczyny zostały przy-
jęte, nikt po trzykrotnych zapo-
wiedziach wygłoszonych z am-
bony nie zgłosił zastrzeżeń – no 
i stało się – wspominał pan Bog-
dan. 

Trzy razy zmieniali miejsce za-
mieszkania. Doczekali się syna  
i dwóch córek.  str. 26

olga Szymanik,  
ur. 27.06.2020 r., godz. 2.20,  
waga 3.520 g, dł. 53 cm, córka 
Moniki i Marcina, zam. Łowicz.
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PUNKTy PRzyJMoWANIA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWICzANINA”: BIURo oGŁoSzeń ŁoWICz, uL. PiJARsKA 3A; BeDNARy, sKLEP P. PAPiERniK 24A; BoBRoWNIKI 27, sKLEP P. PAcLER; BolIMóW, uL. fARnA 1 sKLEP 
„EWA”, P. PAPiERniK; DoMANIeWICe, uL. GŁóWnA 26, sKLEP P. JAKuBiAK; GąGolIN PoŁUDNIoWy, sKLEP „Kos”; IŁóW: PL. RynEK stARoMiEJsKi 21; sKLEP P. PAPiERoWsKiEGo; KIeRNozIA, RynEK KoPERniKA, KiosK P.  WEsoŁoWsKiEJ; 
KoCIeRzeW PóŁNoCNy: sKLEP „nA PóŁnocnyM” KURABKA 17A, sKLEP P. toPoLsKiEJ; ŁoWICz, os. BRAtKoWicE, KiosK Lotto; ŁySzKoWICe, sKLEP „DuEt”, uL. GMinnA 6; NIeBoRóW, AL. LEGionóW PoLsKich 18, sKLEP P. fiGAtA;  
NoWA SUCHA 22, sKLEP P. siEWiERy; oSTRóW 20, sKLEP P. BEJDy; oSMolIN: uL. RynEK 2, sKLEP P. sERWAch; uL. RynEK 19, sKLEP sPożyWcZo-PRZEMysŁoWy; PSzCzoNóW 147, sKLEP P. LiPińsKiEGo; SANNIKI, uL. WARsZAWsKA 183,  
sKLEP P. oLKoWicZ; SoBoTA, PL. ZAWisZy cZARnEGo 12, sKLEP P. BińcZAK; STACHleW 113A, sKLEP P. WiERZBicKiEJ; STARy DęBSK 6A, sKLEP sPożyWcZo-PRZEMysŁoWy, śleSzyN, uL. GóRnA 5,sKLEP P. MącZyńsKiEJ;  
zAWADy 67, sKLEP P. soKALsKiEJ; zŁAKóW BoRoWy 139A, sKLEP P. PiEcKi;

„WIeśCI z GŁoWNA I STRyKoWA”: BIURo oGŁoSzeń GŁoWNo, uL. ŁoWicKA 40; GŁoWNo, uL. BiELAWsKA 3, sKLEP WiELoBRAnżoWy; DMoSIN 1: PiEKARniA BożEnA, KRZEsZEWsKA; STRyKóW: stARy RynEK 1;  uL. cMEntARnA 12.

„NoWy ŁoWICzANIN” WyDANIe DlA żyCHlINA I oKolIC”: BeDlNo 28 sKLEP Mini-MAG; DoBRzelIN sKLEP „MAGDA”, uL. WŁ. JAGiEŁŁy; PACyNA, uL. toWARoWA 4, sKLEP P. M. DuRKi; PleCKA DąBRoWA, sKLEP „MoniKA”;  
PoDCzACHy 16, sKLEP sPożyWcZo-PRZEMysŁoWy; śleSzyN, uL. GóRnA 5, sKLEP P. MącZyńsKiEJ; żyCHlIN, uL. 29 ListoPADA 28, sKLEP sPożyWcZo-PRZEMysŁoWy.

WyDAWCA I ReDAKCJA NIe PoNoSzą oDPoWIeDzIAlNośCI zA TReść oGŁoSzeń I ReKlAM oPUBlIKoWANyCH zGoDNIe z ART. 36 USTAWy  z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

REKLAMA

REKLAMA

samochodowe

kupno
 Auto skup, całe i uszkodzone, 

wszystkie marki, najlepsze ceny, 
tel. kom. 604-191-186.

 skup aut w każdym stanie,  
do 20 tys. zł, również bez oc 
i przeglądu. odbiór lawetą. Gotówka 
od ręki, tel. kom. 731-599-699.

 Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AuDi A4, 1.6, 1998, 

z gazem, i właściciel w Polsce, 
tel. kom. 694-453-524.

 BMW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 chEVRoLEt Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
tel. kom. 604-706-309.

 chEVRoLEt spark, 0,8, 
2007 rok, 90.000 km, metalik, 
klimatyzacja, atrakcyjna cena, 
tel. kom. 604-706-309.

 citRoËn Jumper bus, 2007 
rok, Vi biegów, 3-osobowy, 
tel. kom. 502-037-679.

 DAEWoo Matiz, 2002 rok, 
tel. kom. 660-683-625.

 DAEWoo Matiz, 1999 rok, stan 
dobry, tel. kom. 604-385-308.

 fiAt 126p, tel. kom. 517-415-026.

 fiAt Brava, 1.4, 1997, Po 
remoncie, cena do uzgodnienia, 
tel. kom. 782-650-794.

 fiAt Bravo, 2007 rok, 
tel. kom. 666-870-173.

 fiAt Panda iii, 1.2, 2012 rok, 
59.000 km, tel. kom. 695-323-452.

 fiAt seicento, 2000 rok, czerwony, 
tel. kom. 667-360-203.

 fiAt uno, 1.0, hak, opłacony, stan 
bdb, 2.500 zł, tel. kom. 500-007-885.

 honDA civic, 1.4 16V, 2005 
rok, bogate wyposażenie, 7.600 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 KiA ceed, 1.6 cRDi, 2010 rok, 
biały, tel. kom. 667-837-817.

 KiA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, 
tel. kom. 606-432-319.

 lT28, na części, 
tel. kom. 508-286-519.

 MAn 8-180, z windą, 
udokumentowany przebieg 
153.000km (igła!), 
tel. kom. 606-901-931.

 MAZDA Demio, 1.3 16V, 2001 
rok, i właściciel, 90.000 km, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 513-375-786.

 MERcEDEs c-220 D, 2004, 
mały przebieg, stan bardzo dobry - 
zadbany, tel. kom. 503-818-177.

 MitsuBishi, 2005 rok, 
tel. kom. 505-401-683.

 MitsuBishi outLAnDER, 2.0 
D, 2010, napęd 4 x 4 koła. Bardzo 
zadbany, tel. kom. 668-020-288.

 oPEL AstRA J, 1.7 cDti, 2010, 
tel. kom. 792-232-550.

 oPEL corsa B benzyna/gaz, 1997 
rok, tel. kom. 506-049-052.

 oPEL corsa D, 1,3 cDti Diesel 
Ecoflex, 2012 rok, opony zimowe 
i letnie, stan bdb., bezwypadkowy, 
tel. kom. 798-826-712.

 oPEL Meriva, 1.7cDti 100 KM, 
isuzu, 2004 rok, 170.000km, hak, 
lekko uszkodzona dwumasa, 
tel. kom. 501-529-181.

 oPEL Meriva, 1.7cDti 100 KM, 
isuzu, 2004 rok, 170.000km, hak, 
lekko uszkodzona dwumasa, 
tel. kom. 501-529-181.

 oPEL Vectra c Gts, 1.9 tDi, 
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 513-375-786.

 REnAuLt cLio ii benzyna, 2003, 
3 drzwiowy, tel. kom. 608-171-821.

 REnAuLt clio, 2013 rok, 
biały, 130.000 km, 3 drzwi, 
tel. kom. 509-853-390.

 REnAuLt Espance, 2.0, 2000 
rok, LPG, hak, tel. kom. 663-329-397, 
603-628-800.

 REnAuLt Laguna 2, 2004 
rok, cena do negocjacji, 
tel. kom. 696-385-646.

 REnAuLt Megane ii hatchback, 
1,6 benzyna, 2003 rok, czarna 
perła, bardzo mały przebieg, 
tel. kom. 501-136-953.

 sEAt cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, 
tel. kom. 662-903-838.

 sKoDA octavia, 1.9 D, 2005, 
tel. kom. 515-933-244.

 sKoDA superb to, 2004 rok, 
tel. kom. 697-049-593.

 sKoDA, 1.9 tdi, 2001 rok, 
uszkodzone sprzęgło, 1800 zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 toyotA Avensis, 2.0 D-4D, 
2006 rok, wersja D-cat, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 toyotA corolla, 2.0 diesel, 
2004 rok, przebieg 210.000 km, 
tel. kom. 603-451-221.

 toyotA coRoLLA VERso, 
2.2 DisEL, 2007, ii właściciel, 
7-mio osobowy, hak, komplet kół, 
tel. kom. 513-606-013.

 toyotA yaris, 1.4D4D, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 513-375-786.

 toyotA yaris, 1.0, 2005 
rok, 194.000 km, klimatyzacja, 
hak, opony zimowe, stan bdb., 
tel. kom. 668-183-213.

 VoLVo s40, 1.9 diesel, 2000 rok, 
tel. kom. 797-318-666.

 VoLVo s40, 2.0D, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
11.900 zł, tel. kom. 513-375-786.

 VW Bora, 1.9tDi, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny 
oraz Golf iV 1.4. 2004 rok, 
tel. kom. 604-706-309.

 VW Golf iV, 1.4 16V, 2004 rok, 
czarny metalik, klimatyzacja, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 513-375-786.

 VW Polo classic, 1,6, 1997 
rok, i właściciel, stan dobry, 
tel. kom. 604-931-778.

 VW Polo, 1.4 benzyna, 1998, 
bezwypadkowy, el.szyby z przodu, 
5-drzwiowy, stan techniczny dobry. 
cena 1800zl., tel. kom. 691-500-765.

 VW Polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

inne
 Kupię przyczepkę samochodową, 

tel. kom. 604-649-151.

 Przyczepka samochodowa, 
tel. kom. 518-647-407.

 sprzedam przyczepo-lawetę 
4,20x2,03m, nową, z homologacją 
do 750kg, tel. kom. 608-171-821.

 sprzedaż przyczepek 
samochodowych, różne typy 
i rozmiary, tel. kom. 608-171-821, 
696-287-385.

motorowe

sprzedaż
 sprzedam yamaha 

Diversione 600 cm3, 1992 rok, 
tel. kom. 797-318-666.

 sprzedam yamaha Virago 535, 
tel. kom. 669-238-149.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice 

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 Kupię działkę Głowno, Dmosin, 
Ziewanice od 2.500-5.000 mkw., 
tel. kom. 793-617-337.

 Kupię bloki, dom, działkę, ziemię, 
tel. kom. 607-809-288.

 Kupię mieszkanie, dom, 
działkę. Również zadłużone, 
z lokatorem, z problemami 
oraz udziały w nieruchomości., 
tel. kom. 503-005-990.

sprzedaż
 sprzedam działkę na Zielkowicach 

1000 mkw., tel. kom. 602-504-924.

 sprzedam tanio działkę 
budowlaną, 5 km od Łowicza, 
tel. kom. 509-231-973.

 sprzedam mieszkanie M-3, 
48 mkw., osiedle Bratkowice, 
tel. kom. 501-248-347.

 Polesie, 9.400 mkw., 
tel. kom. 603-878-783.

 sprzedam dom 155 mkw.  
na działce 1218 mkw. w Bełchowie, 
tel. kom. 696-344-196.

 Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 sprzedam dom w Łowiczu, 
tel. kom. 797-777-537.

 Gospodarstwo rolne 22,13ha klasa 
iii-Vi, seligi gmina Bielawy. Możliwość 
nabycia placu z budynkami 
i przyległą działką 0,95ha, 
tel. kom. 535-730-887.

 sprzedam działkę budowlano-
rolną o pow. 6000 mkw. we wsi 
Kurabka, gm. Bolimów. Dojazd 
asfaltowy, prąd i wodociąg 
przechodzącą przez działkę  
16 zł/mkw., tel. kom. 604-739-461.

 sprzedam mieszkanie 60 mkw. 
+ garaż częściowo umeblowane ulica 
Długa 16, tel. kom. 889-465-682.

 Budynki gospodarcze, 230 mkw., 
320 mkw., 170.000 zł, chruślin, 
tel. kom. 695-248-808.

 chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, 
tel. kom. 695-248-808.

 sprzedam ziemię 2,5 ha,  
ii, iii klasa, 40.000 zł/h, chruślin, 
tel. kom. 695-248-808.

 sprzedam ziemię 3 ha,  
iV, V klasa, 18.000 zł/h, chruślin, 
tel. kom. 695-248-808.

 sprzedam działkę budowlaną 
uzbrojoną o powierzchni ok 
1000 mkw. w chąśnie na osiedlu 
nowo wybudowanych domów, 
tel. kom. 883-428-595.

 Mieszkanie 60 mkw., 3 pokoje 
osiedle Konopnickiej, ii piętro, 
tel. kom. 602-176-370.

 sprzedam 7 hektarów 
ziemi w miejscowości Świące, 
tel. kom. 694-612-055.

 sprzedam mieszkanie 
własnościowe, Głowno,  
ul. sikorskiego, 
tel. kom. 668-405-227.

 sprzedam działkę rolną  
30 arów +siedlisko 5 arów wraz 
z zabudowaniami, sromów, 
tel. kom. 579-642-905.

 Pilnie sprzedam mieszkanie  
44 mkw., noakowskiego, iV piętro, 
tel. kom. 530-013-864.

 Działka 1,22 ha, Zielkowice i  
tel 609-106-174.

 sprzedam działkę budowlaną 
k./Łowicza 88 arów z lasem, 
tel. kom. 606-818-288.
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 Dom mieszkalny z ziemią orną 
1,90 ha, tel. kom. 600-663-525.

 Wynajmę lub sprzedam M4 
w Łowiczu, tel. kom. 575-003-121.

 Mieszkanie, 73 mkw., i piętro, 
tel. kom. 661-669-130.

 sprzedam pawilon handlowy 
na targowicy miejskiej w Łowiczu, 
tel. kom. 512-088-422.

 sprzedam dom 160mkw. 
z zabudowaniami gospodarczymi 
z działką przy trasie Łowicz - Kutno, 
tel. kom. 532-272-447.

 sprzedam dom 160mkw. 
z zabudowaniami gospodarczymi 
z działką przy trasie Łowicz - 
Kutno lub zamienię na kawalerkę, 
tel. kom. 532-272-447.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, 
działka ok. 2ha, do autostrady A2 
ok. 6km (zjazd Łowicz-skierniewice), 
tel. kom. 696-230-340.

 Dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, Dzierzgówek, 
działka ok. 2ha, do autostrady A2 
ok. 6km (zjazd Łowicz-skierniewice), 
tel. kom. 696-230-340.

 Gospodarstwo rolne, Lisiewice 
Małe, tel. kom. 669-090-926.

 Działka rolno-budowlana  
7.000 mkw., uzbrojona, Rogóźno, 
tel. kom. 694-842-134.

 Działki budowlane 1.500 
mkw., nieborów ulica Wspólna, 
tel. kom. 781-192-860.

 sprzedam gospodarstwo 
rolne 21,5 ha gm. Zduny, 
tel. kom. 785-641-230.

 sprzedam mieszkanie 38 mkw., 
osiedle noakowskiego, bl. 4, parter, 
2 pokoje, bez balkonu, do remontu, 
tel. kom. 515-663-565.

 Działka rolno-budowlana 
6000mkw. niedźwiada Łowicka 
centrum. szkoła, sklep, przystanek 
55 zł/1mkw., tel. kom. 601-249-523.

 Działka rolna 8,73 ha, 80tys/
ha, kl.3a-6,57 ha Łazniki, 
tel. kom. 538-438-398.

 sprzedam mieszkanie ii piętro 48 
mwk., tel. kom. 791-768-666.

 sprzedam mieszkanie w Łowiczu 
2 pokoje, kuchnia, łazienka, 
garderoba 54 mkw. cena 280.000 zł, 
tel. kom. 883-759-389.

 sprzedam działkę 1.700 
mkw., stary Waliszew, 
tel. kom. 503-998-339.

 sprzedam działkę budowlaną 
2.000 mkw. Janowice, 
tel. kom. 502-768-210.

 Głowno, działka 600m, dom 120 
mkw. w lesie, tel. kom. 513-314-717.

 sprzedam mieszkanie 
w strykowie 48 mkw., 2 pokoje, 
tel. kom. 517-637-643.

wynajem
 Tanie pokoje noclegowe, 

Łowicz, Plac Przyrynek 
11, tel. (46) 837-99-16, 
tel. kom. 512-098-358.

 Wynajmę lokal na Krakowskiej 
pod biura, mieszkania, 
tel. kom. 607-809-288.

 Do wynajęcia mieszkanie 
w Głownie, tel. kom. 535-885-251.

 Wynajmę mieszkanie na 
os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. kom. 725-
786-178, po 16.00.

 Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. kom. 693-944-068.

 Wynajmę mieszkanie, 
44 mkw., Broniewskiego, 
tel. kom. 664-906-235.

 Wynajmę mieszkanie M-4, 
os. Bratkowice, II pietro, 
tel. kom. 507-150-766.

 Wynajmę mieszkanie 
M-3, sikorskiego, Głowno, 
tel. kom. 601-385-535.

 Wynajmę 2 pokojowe mieszkanie 
w Łowiczu, tel. kom. 510-177-041.

 Wynajmę mieszkanie 
na osiedlu naokowskiego, 
tel. kom. 579-830-055.

zamiana
 Mieszkanie 57,86 mkw. zamienię 

na 28 lub 32 mkw z dopłatą, 
tel. kom. 694-407-740.

kupno różne
 Bagnety, monety, starocie, 

tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. kom. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, 
płytki chodnikowe w kolorze, 
tel. kom. 531-467-981.

 Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 
tel. kom. 501-658-261.

 Drewno kominkowe, opałowe, 
tel. kom. 504-257-615.

 Drewno opałowe, 
tel. kom. 798-877-090.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 Panele słoneczne, 
tel. kom. 727-534-450.

 Brama garażowa wys. 219x214, 
tel. kom. 506-771-822.

 topole sprzeda tartak, 
tel. kom. 506-202-161.

 Betoniarka, silnik 1,5 KW, atlas do 
ćwiczeń, tel. kom. 530-370-088.

 sprzedam 2 kanapy używane 
rozkładane, tel. kom. 604-739-461.

 sprzedam bramę 4 m, stan bdb, 
tel. kom. 512-604-257.

 sprzedam używany piec c.o. 
na ekogroszek, tłokowy, 20 kW, 
tel. kom. 608-295-214.

 sprzedam ziemię czarną, 
tel. kom. 607-809-288.

 Brama przesuwna 3,60/1,45, 
tel. kom. 792-089-955.

 Piła spalinowa homelite 
240, opony 195/65R15, 
tel. kom. 504-561-585.

 styropian o grubości 20 cm, 
tel. kom. 508-953-694.

 sprzedam bramy, furtki, starocie, 
tel. kom. 660-027-612.

 trajzega, silnik, przyczepka, 
tel. kom. 736-702-052.

 sprzedam okno 117/147, 
tel. kom. 600-764-411.

 sprzedam trelinkę z rozbiórki, 
tel. kom. 605-094-165.

 Łoże białe, maszyna do 
szycia Łucznik i fotel biurowy, 
tel. (46) 837-68-90.

 Perkusja elektroniczna 
hayman DDZ03+, używana, 
tel. kom. 661-221-935.

 sprzedam kompresor 
200l, 2-tłokowy, polskiej firmy, 
tel. kom. 608-171-821.

 Wózek widłowy stihl 5015, 2002 
rok, 8.500zł, tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/500A, 
2017, 5.200zł, tel. kom. 602-584-266.

 sprzedam krazegę, silnik 7kw, 
kompletna, tel. kom. 506-814-632.

 Rowery, różne, niedrogo, cena 150 
- 250 zł, tel. kom. 606-683-189.

 Betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. kom. 510-124-700.

 Grill elektryczny, 
tel. kom. 669-482-486.

 cegła kratówka, tel. (46) 837-15-69.

 sprzedam piec sAs MuLti 23kW 
z automatycznym podajnikiem 
na ekogroszek i dodatkowym 
paleniskiem, stan bdobry, cena 2000 
zł, tel. kom. 607-055-518.

 sprzedam bojler 80 litrów 
z grzałką, tel. kom. 609-384-502.

 opony używane letnie175/70 
R13, opony do ciągnika 14.9-28, 
tel. kom. 509-355-058.

 Piec c.o. 38 kW, 
tel. kom. 602-511-928.

 sprzedam tanio dużą zamrażarkę 
skrzyniową, tel. kom. 512-471-556.

 słoiki, tel. kom. 516-347-960.

 sprzedam boks dla psa, 
tel. kom. 509-807-410.

 tuja szmaragd 90 cm, 
tel. kom. 600-858-370.

 ule Dadanta zamienię na rodzinę 
pszczelą, tel. kom. 532-468-909.

 sprzedam tanio dwa wózki 
inwalidzkie w dobrym stanie, 
tel. kom. 608-740-866.

praca

dam pracę
 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię dekarzy lub 
pomocników, okolice Dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 Zatrudnię hydraulika/pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 Pomocnika na budowę, 
tel. kom. 785-402-533.

 zatrudnię pomocnika do lat 
45 na skład węgla i kamienia, 
tel. kom. 722-207-322.

 Przyjmę do zbioru truskawek, 
tel. kom. 500-850-873.

 Zatrudnię pracowników do 
rozbioru półtusz i produkcji wędlin, 
tel. kom. 662-296-699.

 Zatrudnię kombajnistę, 
tel. kom. 695-052-735.

 Zatrudnię kierowcę do 
rozwożenia gazu po Głownie, 
tel. kom. 600-237-175.

 Przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 firma Krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. kom. 668-391-722.

 zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, tel. kom. 605-591-610.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót 
drogowych i układania kostki, 
tel. kom. 601-593-011.

 Zatrudnimy pizzermana 
z doświadczeniem 
lub do przyuczenia - 
atrakcyjne wynagrodzenie, 
tel. kom. 501-620-170.

 Zatrudnię kierowcę c+E, 
transport krajowy. Dobre zarobki, 
tel. kom. 608-067-847.

 chałupniczkę zatrudnię (szycie), 
tel. kom. 601-306-165.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z tesco teresin. 
Dobre zarobki, tel. kom. 608-067-847.

 Zatrudnię murarzy 
z doświadczeniem oraz do 
przyuczenia, tel. kom. 573-084-666.

 Zatrudnię pracowników do bobu, 
tel. kom. 790-575-493.

 Zatrudnię kierowcę c+E 
(kontenery -stałe trasy), 
tel. kom. 693-441-700.

 Przyjmę pracownika 
do produkcji ogrodzeń 
betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

 Zatrudnię dziewiarza 
(obsługa maszyn płaskich) 
możliwość przyuczenia, Głowno, 
tel. kom. 508-116-242.

 Zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym w Łowiczu, 
tel. kom. 512-088-422.

 zatrudnię do zbioru bobu, 
tel. kom. 661-681-278.

 Zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. kom. 504-573-701.

 Zatrudnię florystkę do pracy 
w kwiaciarni, tel. kom. 600-741-134.

 Przyjmę szwaczki i chałupniczki 
do szycia biustonoszy, 
tel. kom. 698-399-684.

 Stacja Paliw orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile 
widziane CV ze zdjęciem, 
wiadomość na miejscu.

 zatrudnię kierowcę 
C+e, transport krajowy, 
międzynarodowy, 
tel. kom. 502-605-719.

 Zatrudnię kierowcę c+E kraj, 
tel. kom. 669-046-682.

 Przyjmę pracownika do 
montażu konstrukcji drewnianych, 
tel. kom. 796-485-848.

 cukiernia P. chojecki w Łowiczu 
zatrudni ekspedientkę w pełnym 
wymiarze czasu pracy. Więcej 
informacji pod numerem, 
tel. kom. 885-333-123.

 Kierowca kat. c+E transport 
krajowy i międzynarodowy 
kontenerów. trasy PL-
cZ;sK;hu;Lt;Est;fin-PL. 
umowa o pracę. Jazda zgodnie 
z czasem pracy. Wolne weekendy, 
tel. kom. 602-596-467.

 Zatrudnię do zbioru ogórków, 
tel. kom. 781-779-632.

 Zatrudnię kierowcę c+E, 
tel. kom. 507-477-120.

 Zatrudnię na okres żniw 
kombajnistę, tel. kom. 502-037-679.

 firma zatrudni kierowcę 
kat. c+E na 1/2 etatu. Praca 
na terenie Łowicza i okolic, 
tel. kom. 601-239-804.

 Przyjmę pracownika na 
stanowisko traktorzysta 
z doświadczeniem - zatrudnienie 
stałe, Bratoszewice, tel. (42) 719-
89-76, tel. kom. 512-095-884, 
dzwonić 14.00-16.00.

 Przyjmę pracownika na 
stanowisko palacz kotłowni, 
z doświadczeniem bądź 
przyuczeniem, piece parowe, 
Bratoszewice, tel. (42) 719-89-76, 
tel. kom. 512-095-884, dzwonić 
w godz.14.00-16.00.

 Zatrudnię dziewiarza do 
maszyn stoLL, uniVERsAL, 
tel. kom. 607-818-142.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
kontenery kraj, tel. kom. 602-132-675.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, 
tel. kom. 721-136-023.

 Zatrudnię pracownika w hurtowni, 
tel. (42) 719-15-78.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+E, stałe 
kółka Polska, tel. kom. 510-158-922.

 Zatrudnię na docieplanie i pomoc, 
tel. kom. 600-575-945.

 zatrudnię przy zbiorze wiśni, 
Głowno, tel. kom. 733-811-076.

 Pilnie zatrudnię mechanika 
samochodowego do drobnych 
napraw samochodów, ewentualnie 
przyuczenie, tel. kom. 883-970-776.

 Do ochrony stryków, 
tel. kom. 665-115-344.

 zatrudnię do rwania 
wiśni, Dmosin 120, 
tel. kom. 509-354-524.

 Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych lub współpracy, 
tel. kom. 509-299-676.

szukam pracy
 Podwójna obsada kierowców 

c+E poszukuje pracy na 
chłodnie od zaraz hiszpania-PL, 
tel. kom. 605-470-435.

 Emeryt anglista, 
tel. kom. 515-459-141.

 Podejmę pracę opieki nad osobą 
starszą w niepełnym wymiarze 
godzin, tel. kom. 883-468-413.

 Kierowca c+E poszukuje pracy 
w podwójnej obsadzie na chłodnie, 
tel. kom. 605-470-435.

usługi wideo
 nAK studio films: firma 

z długoletnią tradycją, z nowymi 
technologiami hD, ujęcia dronem, 
tel. kom. 889-910-129.

 Wideofilmowanie. fotografia, 
tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, 

tel. kom. 698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 tynki maszynowe, 
tel. kom. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.
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 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 Brukarstwo, 
tel. kom. 791-306-104.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 usługi budowlane, docieplenia, 
tel. kom. 572-947-448.

 ogrodzenia - montaż, 
tel. kom. 606-303-471.

 Malowanie elewacji, 
tel. kom. 607-168-196.

 Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, 
sufity podwieszane, glazura, 
terakota, przeróbki hydrauliczne 
i elektryczne, itp. Wolne terminy, 
tel. kom. 663-801-457.

 Gładź, malowanie, glazura, 
terakota, łazienki wykończenia, 
malowanie elewacji, 
tel. kom. 609-541-373.

 Wylewki maszynowy mixokret, 
tel. kom. 517-032-915.

 Remonty wykończenia od A-Z, 
tel. kom. 739-021-981.

 stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. kom. 739-021-981.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki 
GK, sufity podwieszane, itp. Wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.

 Kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Krycie dachów i sprzedaż 
materiałów budowlanych. tanio, 
solidnie!, tel. kom. 608-677-525.

 Papa - tanio, solidnie!, 
tel. kom. 608-677-525.

 Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 Remonty, wykończenia, 
tel. kom. 511-568-525.

 Ekspresowe malowanie, 
tel. kom. 506-964-119.

 Budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z klinkieru, 
tel. kom. 530-026-584, 723-917-819.

 Dachy, pokrycia dachowe, 
tel. kom. 723-917-819, 530-026-584.

 tartak objazdowy, 
tel. kom. 506-202-161.

 tartak sprzeda topole, 
tel. kom. 506-202-161.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. kom. 792-781-446.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, 
glazura, terakota, sufity 
podwieszane. Przystępne ceny, 
tel. kom. 691-768-451.

 Wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, przystępne 
ceny, tel. kom. 695-263-945.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 531-020-043.

 Docieplenia, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 796-334-745.

 Remonty, glazura, 
terakota, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 721-108-965.

 Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta 
G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. kom. 535-466-501.

 układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, 
tel. kom. 782-452-548.

 Posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

 Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 Malowanie, gipsy, sufity 
podwieszane, ścianki 
działowe, montaż drzwi,okien, 
ocieplanie poddaszy, panele, 
tel. kom. 887-555-801.

 stawianie garaży, przybudówek, 
wykończenia, tel. kom. 500-265-542.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 usługi koparko-ładowarką, 
usługi wywrotką, 15 ton, 
tel. kom. 784-464-959.

 Wynajmę sprzęt budowlany, 
ogrodniczy rusztowania warszawskie 
80szt 0.50gr/dobę, betoniarkę, 
glebogryzarkę, kosę sthil, inne 
czatolin, możliwość wystawienia 
faktury, tel. kom. 792-615-902.

 Remonty. Kompleksowe 
wykończenia, dekoracje ścienne, 
tel. kom. 535-201-707.

 cięcie drzew, 
tel. kom. 500-265-542.

 Kompleksowe wykończenia 
wnętrz, ocieplania budynków 
i budownictwo - solidnie, 
tel. kom. 505-960-316.

sprzedaż
 Extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, 
tel. kom. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm 
do ogrodu, odwodnień 
i drenażu, Kopalnia Maurzyce, 
tel. kom. 601-239-779.

 sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, 
tel. kom. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

 sprzedam stemple budowlane, 
tel. kom. 511-970-891.

usługi 
instalacyjne

 hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, 
tel. kom. 506-891-289.

 Fotowoltaika, 
tel. kom. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. kom. 791-210-176.

 tanio kamery, ekspres, 
tel. kom. 728-188-127.

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 Drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. kom. 535-466-501.

 Przyłącza wodno-kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, 
tel. kom. 535-466-501.

usługi inne
 Wycinka drzew, usługi 

podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, 
tel. kom. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 Wycinka drzew, 
tel. kom. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Posprzątam strychy, komórki, 
garaże, tel. kom. 606-941-752.

 transport: piasek, 
pospółka, podsypka, ziemia, 
tel. kom. 602-471-796.

 Rozbiorę budynek, 
tel. kom. 607-809-288.

 Kamaz - przewóz: piasek, żwir, 
ziemia, itp., tel. kom. 784-464-959.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 Balustrady że stali nierdzewnej, 
bramy, furtki, lekkie konstrukcje. 
Dziedzic96500983@gmail.com, 
tel. kom. 791-052-759.

matrymonialne
 Poznam miłą zadbaną dziewczynę 

do związku, tel. kom. 782-140-763.

 Poznam atrakcyjną kobietę, 
tel. kom. 781-196-232.

nauka
 Matematyka, 

tel. kom. 791-802-482.

 Język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 Matematyka, możliwość 
udzielania lekcji przez messengera, 
tel. kom. 660-781-884.

 Matematyka, Angielski, 
tel. kom. 515-459-141.

 Matematyka, 
tel. kom. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Kupię każde zboże, odbiór 
własnym transportem, 
tel. kom. 783-112-512.

 skup zboża, auto 
samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 Zboże, tel. kom. 603-945-983.

 Kupię jęczmień jary, pszenżyto, 
tel. kom. 604-112-568.

maszyny
 Kupię c-328, c-330, c-360, 

c-355, c-380, MtZ, Mf-255, t-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

 Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, 
tel. kom. 602-522-478.

 Kupię dyszel do przyczepy 
rolniczej D-35, tel. kom. 537-577-115.

 Kupię orkana, imadło, 
ciągnik, maszyny rolnicze, 
tel. kom. 607-809-288.

 Kupię chwytak do balotów do tura, 
tel. kom. 502-616-392.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 sprzedam słomę okrągłą 

ze stodoły ok 50 sztuk okolice 
Łyszkowic, tel. kom. 725-199-047.

 słoma po kombajnie 10 
ha; okolice Wiesiołów-Borki, 
tel. kom. 664-929-197.

 sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
słomę bele ze stodoły 30 zł sztuka, 
tel. kom. 601-814-220.

 sprzedam słomę ze stodoły, 
Zakrzew, tel. kom. 509-392-251.

 sprzedam słomę, 
tel. kom. 664-837-390.

 sprzedam pszenżyto chąśno 
32, tel. kom. 609-788-366, gmina 
chąśno.

 słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 
tel. kom. 880-918-256, 889-910-333.

 sprzedam zboże paszowe, 
tel. kom. 793-594-338.

 Pszenżyto, owies + jęczmień, 
tel. kom. 510-084-555.

 sprzedam jęczmień, pszenżyto 
i słomę w kostkach spod dachu, 
tel. kom. 602-387-024.

 Jęczmień, tel. kom. 665-103-042.

 sprzedam jęczmień, 
tel. kom. 502-670-409.

 słoma baloty, Złaków, 
tel. kom. 507-659-615.

 sucha słoma (Bele) Świeryż, 
tel. kom. 696-565-452.

 Pszenżyto i owies + pszenżyto, 
tel. kom. 512-544-156.

 słoma duże bele, okolice 
Łyszkowic, tel. kom. 513-184-091.

 owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. kom. 736-417-516.

 Mieszanka pszenżyto, Łasieczniki, 
tel. kom. 511-679-231.

 sprzedam pszenżyto, 
tel. kom. 694-354-091.

 słoma, duże bele, ziemia, 
tel. kom. 693-944-068.

 słoma kostka, 
tel. kom. 880-263-930.

 Mieszanka zbożowa 3t, Goleńsko 
19, tel. kom. 696-599-950.

 Mieszanka zbożowa, Popów, 
tel. kom. 609-353-426.

 Sprzedam pszenżyto 
15 ton i pszenicę 40 ton, 
tel. kom. 693-157-179.

 sprzedam słomę baloty, Różyce, 
tel. kom. 695-493-616.

 żyto, słoma, duże baloty 25 zł, 
tel. kom. 602-255-778.

 Baloty z lucerny 20 
sztuk (sianokiszonka), 
tel. kom. 531-690-869.

 Pszenżyto, owies, mieszanka, 
tel. kom. 516-554-451.

 trawa do skoszenia 1 ha, 
tel. (42) 710-73-57.

 słoma ze stodoły, seligów, 
tel. kom. 880-438-146.

 Pszenżyto, jęczmień, 
tel. kom. 695-066-195.

 sprzedam słomę, okrągłe belki ze 
stodoły, tel. kom. 668-035-910.

 żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 510-487-222.

 sprzedam pszenicę, Zduny, 
tel. kom. 669-083-527.

 sprzedam owies, żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 502-764-966.

 Mieszanka, orzechy włoskie, 
tel. kom. 725-808-751.

 żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 692-601-678, Zduny.

 sprzedam pszenicę, pszenżyto, 
żyto, tel. kom. 605-094-165.

 Pszenżyto z żytem, 
tel. kom. 505-383-202.

 słoma kostka ze stodoły, 
1,50 zł/szt., Dzierzgówek, 
tel. kom. 697-035-106.

 słoma baloty, 
tel. kom. 661-221-935.

 sprzedam pszenżyto, 
tel. kom. 727-472-522.

 słoma w balotach 120, 
tel. kom. 723-528-039.

 sprzedam owies prosto 
z kombajnu, tel. kom. 883-760-108.

 sprzedam pszenicę i jęczmień, 
tel. kom. 512-179-465.

 Pszenżyto, tel. (46) 838-25-79.

 sprzedam pszenżyto, tel. kom. 603-
240-034, Zielkowice 104.

 sprzedam słomę prosto z pola, 
tel. kom. 889-951-089.

 słoma, Mystkowice, 
tel. kom. 791-542-072.

 Wydzierżawię 3 ha łąki, 
tel. kom. 570-980-770.

 Mieszanka, tel. kom. 601-785-433.

 sprzedam słomę po kombajnie, 
szymanowice,  
tel. kom. 798-906-448.

 sprzedam słomę 130 baloty, 
około 100 sztuk, gmina Pacyna, 
tel. kom. 604-459-386.

 Jęczmień, tel. kom. 886-488-950.

 Pszenica, pszenżyto, 
tel. kom. 601-962-832.

 siano, słoma, 
tel. kom. 691-715-486.
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 słoma żytnia, tegoroczna, 
tel. kom. 504-313-408.

 słoma ze stodoły i 10ha z pola 
ostrów, tel. (046) 838-98-15.

 sprzedam żyto i mieszankę, 
tel. kom. 609-525-149.

 Pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 669-419-342.

 sprzedam żyto, pszenżyto, 
owies, słomę w belach, 
tel. kom. 509-355-058.

 Ziemniaki młode, 
tel. kom. 696-604-979.

 sprzedam żyto, 
tel. kom. 791-785-230.

 sprzedam pszenżyto 10 ton 
skaratki, tel. kom. 662-327-477.

 żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 504-629-438.

 sprzedam pszenżyto 10 ton, 
tel. kom. 668-165-646.

 słoma ze stodoły, 20 balotów, 
tel. kom. 723-030-883.

 sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
tel. kom. 880-214-141.

 sprzedam mieszankę, nieborów, 
tel. kom. 533-542-174.

 sprzedam pszenżyto, okolice 
Rybna, tel. kom. 694-227-489.

 słoma po kombajnie z 8 ha, 
Reczyce, tel. kom. 692-199-767.

 sprzedam słomę po kombajnie, 
tel. kom. 509-217-640.

 sprzedam owies i żyto, 
tel. kom. 782-478-048.

 sprzedam pszenżyto 
zimowe 1,5 tony i tonę owsa, 
tel. kom. 500-343-766.

 sprzedam żyto, mieszankę, łubin, 
tel. kom. 699-932-087.

 Mieszanka zbożowa, około 15 ton, 
tel. kom. 502-708-409.

 Pszenżyto, Kiernozia, 
tel. kom. 537-025-533.

 sprzedam słomę po kombajnie, 
czatolin 41, tel. (46) 838-89-04.

 sprzedam słomę, okolice 
Łyszkowic, tel. kom. 728-245-985.

 Kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenica, pszenzyto, słoma, 
jęczmień, tel. kom. 506-115-015.

 Łubin, proso, gorczyca, 
tel. kom. 506-115-015.

hodowlane
 sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.Vii, 
tel. kom. 607-889-775.

 Prosiaki 30 sztuk, 
tel. kom. 721-302-440.

 sprzedam dwie duże 
jałówki, wycielenie 01.08, 
tel. kom. 721-296-923.

 sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 570-513-523.

 sprzedam cielaka jersey 70 kg 
jałoszka, tel. kom. 725-445-924.

 Jałówka wysokocielna, 
termin 4 lipiec, Mysłaków, 
tel. kom. 692-691-850.

 sprzedam jałówki na wycieleniu, 
termin 12 sierpnia, 23 września, cena 
5.200zł, tel. kom. 517-087-698.

 sprzedam 2 jałoszki i byczka, 
tel. kom. 508-283-855.

 Jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 511-717-568.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca, 
tel. kom. 667-118-084.

 sprzedam prosięta, 
tel. kom. 607-150-316.

 sprzedam byczka, 
tel. kom. 693-299-439.

 sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 575-429-669.

 sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
tel. kom. 503-639-101.

 Gęsi odchowane, białe, 
tel. kom. 669-779-901.

 Kury, kurczaki, kaczki, 
tel. kom. 669-779-901.

 sprzedam maciorę i tucznika, 
tel. kom. 725-552-882.

 cielaki do dalszego 
chowu (byczek, cieliczka), 
tel. kom. 723-528-039.

 sprzedam byczki roczne waga 
około 400 kg, tel. kom. 695-305-024.

 Byczki żarłoki, tel. (46) 838-25-79.

 Jałówki hf wycielenie 21.07 
i 06.08, tel. kom. 692-665-650.

 Pszenica, krowa wysokocoelna, 
tel. kom. 663-739-506.

 Prosiaki duże 400 zł, 
tel. kom. 795-155-105.

 sprzedam byczki, 
tel. kom. 511-611-296.

 sprzedam prosięta, 
tel. kom. 669-482-486.

 sprzedam młodą krowę 
z pierwszym cielakiem. Likwidacja 
stada , tel. kom. 721-408-801.

 sprzedam krowę na wycieleniu, 
tel. kom. 608-691-072.

 sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. (46) 837-15-69.

 sprzedam jałówkę po ocieleniu, 
tel. kom. 665-727-703.

 sprzedam prosięta, tel. kom. 530-
668-967, strzelcew 11.

 sprzedam byczki do dalszego 
chowu, tel. kom. 726-931-728.

 sprzedam cielaki, byczki, 
tel. kom. 607-717-324.

 sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 732-797-792.

 sprzedam jałówkę, termin 
wycielenia 10 lipiec 2020, 
tel. kom. 691-243-220.

 Jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 731-699-357.

 Jałówka na wycieleniu, około 
600 kg, cena 3.800 zł, rasa ho, 
tel. kom. 506-573-284.

 sprzedam jałówkę wysokocielną 
simental, tel. kom. 503-562-330.

maszyny
 Wywrot, siłownik, silnik, skrzynia, 

koła 900/20, tel. kom. 607-809-288.

 talerzówka 8x2, mieszalnik 1,2 t, 
tel. kom. 664-929-197.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz do 
siana, słoma ze stodoły duże bele, 
tanio, tel. kom. 509-838-266.

 części używane do bizona i innych, 
silosy lejowe, tel. kom. 602-522-478.

 sprzedam kombajn Anna, 
tel. kom. 725-805-698.

 Pług 4-skibowy, przetrząsacz 
do siana i owijarka, słoma 
ze stodoły duże bele, tanio, 
tel. kom. 509-838-266.

 sprzedam kultywator z agregatem, 
brony 5, siewnik lejek i silniki 5,5 KW, 
tel. kom. 692-892-162.

 sprzedam prasę sipma 
farma 2, 2006 rok, stan bdb, 
tel. kom. 515-291-421.

 sprzedam łuskarkę do bobu, duża 
wydajność, taśmociąg, spłuczka, 
tel. kom. 609-705-840.

 siewnik, waga, talerzówka, 
tel. kom. 530-930-104.

 sprzedam cyklop oraz 
kultywator 3 m w dobrym stanie, 
tel. kom. 724-041-546.

 Prasa rolująca class 250, Massey 
ferguson 3080, gruber 3 m, 
tel. kom. 694-918-190.

 sprzedam rozrzutnik 
2-osiowy w dobrym stanie, 
tel. kom. 665-974-254.

 sprzedam cyklop stan dobry, 
tel. kom. 695-451-219.

 Adaptacja do tura do 
ciągnika John Deere 2250, 
tel. kom. 518-647-407.

 ursus c-355, 1986 ro, nowe tylne 
opony, tel. kom. 788-993-352.

 Rozrzutnik 10-tonowy, 
cyklop, siewnik zbożowy, 
tel. kom. 665-103-042.

 oryginalne tylne koła c-330, 
20% zużycia tanio sprzedam, 
tel. kom. 606-901-931.

 sprzedam orkan, 
tel. kom. 507-544-380.

 sprzedam rozrzutnik 
obornika, siewnik poznaniak, 
tel. kom. 517-415-026.

 Waga inwentarska, 
tel. kom. 607-494-146.

 żmijka z wózkiem 4m, mocny 
silnik, wydajna; felgi z pierścieniami 
do przyczepy na 8 otworów, 
tel. kom. 504-561-585.

 Grabiarka 7, karuzela, Kos, 
tel. kom. 570-980-770.

 sprzedam podbierak do rzepaku 
do kombajnu, tel. kom. 601-227-927.

 Wóz paszowy 6m3, 
tel. kom. 663-127-473.

 sprzedam agregat podorywkowy 
3 m, 7 łap, mało używany, 
tel. kom. 608-022-269.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża 
w silosach.

 Rozrzutnik obornika 3-tonowy, 
przyczepa samozbierająca t072, 
tel. kom. 607-318-501.

 Prasa rolująca 6700, 
tel. kom. 793-022-959.

 Zetor 5320, 1997 rok, szerokie 
opony; prasa Z-224/1, 2006 rok, 
stan dobry; kombajn zbożowy Z-056 
z kabiną, tel. kom. 502-037-679.

 Dmuchawa ssąco-tłocząca, pługi 
obrotowe, zagonowe, opryskiwacze, 
grubery, wycinak do kiszonki, 
rozrzutnik obornika, śrutownik 
bijakowy, tel. kom. 509-293-050.

 Ładowacze czołowe do 
ursus c-330, c-360, 3512, 
t-25 hydrauliczne lub na linkę, 
tel. kom. 608-686-489.

 sprzedam ciągnik 
c-330M, zarejestrowany, 
tel. kom. 660-099-072.

 Prasa sipma 279/1 farma ii, 2008 
rok, stan bdb., tel. kom. 501-389-031.

 Kupię kombajn (Bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 sprzedam tylne koła do c-360, 
tel. kom. 508-448-858.

 sprzedam talerzówki nowe, 
grubera 2,6 m, 3 m, beczki 
asenizacyjne, tel. kom. 883-760-108.

 Bizon Z-56, cyklop, ursus u-902, 
prasa Z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, tel. kom. 512-179-465.

 Dwukółka ciągnikowa 4,20x2,20; 
sortownik do ziemniaków, 
tel. kom. 727-538-966.

 sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, 
tel. kom. 729-304-322.

 sprzedam Kombajn zbożowy 
foRtschRitt 514. Gotowy do 
żniw. 18 000 zł brutto do negocjacji, 
garażowany. dorotaskierska@wp.pl.

 Kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
1.700zł, tel. kom. 602-584-266.

 Śrutownik sipma h752, 3-walcowy, 
tel. kom. 517-415-026.

 Rozrzutnik 2-osiowy, 
tel. kom. 669-482-486.

 Zbiornik hydroforowy, 
tel. kom. 669-482-486.

 sprzedam mieszalnik do pasz 
suchych, śrutownik walcowy 500 zł, 
tel. kom. 662-752-205.

 sprzedam prasę Z224 
z prowadnicami kostki, i właściciel, 
pług obrotowy 4 skibowy 
z zabezpieczeniem resorowym, 
tel. kom. 698-750-121.

 sprzedam pług 5 skibowy 
zagonowy i 5 skibowy podorywkowy, 
tel. kom. 661-848-494.

 sprzedam ciągnik c363 
t z turem dwusekcyjnym 
i przyczepę dwutłokową 
likwidacja gospodarstwa, 
tel. kom. 669-346-302.

 trząsałka claas, rozsiewacz 
Kos, dojarka, basen 330-litrowy, 
tel. kom. 502-764-235.

 Likwidacja gospodarstwa: siewnik 
famarol 3m, przyczepa 3t wywrot, 
opryskiwacz 600l, rozrzutnik 
1-osiowy, Gruber 2,2m, agregat 
uprawowy 3,6m, ładowacz czeski, 
pług 4 Akpil, tel. kom. 665-560-113.

 talerzówka 1,8m, 16 talerzy, 
tel. kom. 723-030-883.

 sprzedam prasę kostka Z-224 
i orkan, tel. kom. 693-532-739.

 sprzedam prasę class mała 
kostka, słoneczko 4, słoma mała 
kostka, tel. kom. 797-385-959.

 Bizon 87, 20.000: 80, 10.000, 
tel. kom. 697-892-925.

 cyklop, tel. kom. 692-370-686.

 Beczkowóz 6.000 litrów 
+ przyczepy rolnicze, 
tel. kom. 666-548-515.

 Kosiarka sadownicza 1,8 Lisiecki, 
stan bdb, śrutownik Bąk 5,5 kW, 
tel. kom. 507-894-715.

 Agregat talerzowy, 
tel. kom. 606-192-202.

inne
 W sprzedaży folie rolnicze 

(pryzmowe, do owijania), tunelowe, 
siatki, ekogroszek workowany. 
Dostawa - wysyłka, hurt - detal, 
Janinów 13, 99-423 Bielawy, 
tel. kom. 504-504-783.

 schładzalnik do mleka 570 litrów, 
tanio, tel. kom. 692-996-054.

 obornik, tel. kom. 603-243-414.

 Zbiornik na mleko 650 litrów 
frigomilk, tel. kom. 781-192-860.

 obornik od trzody, 
tel. kom. 669-482-486.

 Karcher 698 Eko ciepła/zimna 
woda, waga do żywca 1 tona, 
rozdrabniacze bijakowe 11kW 
odolanów, 15 kW sobmetal, 
tel. kom. 604-112-568.

rolnicze  
- usługi

 Białkowanie obór, 
tel. kom. 518-168-598.

 serwis traktorów: new 
holland, Massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

zwierzęta

sprzedaż
 oddam małe kotki, 

tel. kom. 532-365-546.

 Gęsi, kaczki  
małe i dorosłe, likwidacja, 
tel. kom. 515-277-426.

inne
 Budy na gołębie, 

tel. kom. 669-482-486.



 www.lowiczanin.info24

Informator
9 lipca 2020      nr 28   

 ŁoWicZ i oKoLicE

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGe: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
Dworcowa: 602-774-552
 Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie

  Infolinia NFz w sprawie koronawirusa  
czynna całą dobę – 800 190 590

  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 Powiatowa Stacja Sanitarno-epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, Przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, Pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00, 
20.00 (wakacje).
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 zGM tel. 837 60 63
 zUK tel. 837 36 62
 zUM tel. 46 830 91 82
 zakład obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MoPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 śDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
Wydział cywilny 46 830-43-01,  
Wydział Karny 46 830-43-02  
Wydz. Rodzinny i nieletnich 46 830-43-03; 
Wydział Ksiąg Wieczystych 46 830-43-05;  
obsługa interesanta 46 830-43-10
 PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 zAz „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG Chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30;
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 Hala oSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 lo im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne osiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta osiR, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 
do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 
(ostatnie wejście o 15.30). Bilety do 
muzeum: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, 
rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 
30 zł, na wystawy czasowe 3 zł, wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe - wtorek
Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w Polsce 
•Historia miasta i regionu
•etnografia Księstwa Łowickiego
•Izba Pamięci żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
• „Natura i abstrakcja w twórczości 
zenony Klepaczki – Joanny Grabow-
skiej – Alicji Wolskiej” – czynna do 
30 sierpnia
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  
czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).Bi-
lety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek
 Skansen w Maurzycach czynny 
codziennie w godzinach 10.00-18.00 
(ostatnie wejście o 17.30). Bilety: normal-
ny 10 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 
2 dzieci do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.
• „Plakat w skansenie polskim” – 
wystawa: zbiór ponad 40 prac, głównie 
plakatów historycznych oraz fiszek,  
które powstały w polskich skansenach 
oraz w muzeach zrzeszonych w stowa-
rzyszeniu Muzeów na Wolnym Powietrzu; 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu, ul. Po-
drzeczna 17, tel. 691 979 262, 46 838 56 
53; wystawa malarstwa: Robert Bubel 
„Real i[n]sta[nt]” 
 „Mama pozuje – dziecko rysuje” – 
wystawa pokonkursowa nagrodzonych  
i wyróżnionych prac; hol wejściowy Miej-
skiej Biblioteki im. A. K. cebrowskiego  
w Łowiczu, Aleje sienkiewicza 62.
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45; czyn-
ne: od poniedziałku do czwartku  
w godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty  
w godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
i piętro Baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie do 30 września 
czynny we wtorki, środy, czwartki w godz. 
10.00–16.00, w piątki, soboty i niedziele 
w godz. 12.00–18.00; od 1 października  

do 30 listopada we wtorki, środy, 
czwartki, piątki, soboty i niedziele w 
godz. 12.00–16.00. Do zwiedzania 
udostępnione wnętrze Pałacu w 
nieborowie z wyłączeniem Gabinetu 
żółtego, sypialni Wojewody i Gabinetu 
Zielonego na piętrze pałacu. Wyłączone 
do odwołania: stała ekspozycja Majoliki 
nieborowskiej w budynku Manufaktury, 
stara oranżeria w nieborowie, Świątynia 
Diany w Arkadii (z zachowaniem wglądu 
do wnętrza sali Panteonu). Bilety: do 
Pałacu w nieborowie 20 zł – normalny, 
15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł 
– normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci 
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.
 ogrody w Arkadii czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł – 
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii i 
w nieborowie: 28 zł – normalny, 16 zł – 
ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież (ucząca 
się) 7–26 lat.
 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
Bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy). na teren parku – wstęp wolny. 
• „ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
nt. historii kolejnych właścicieli dóbr 
sannickich.
 Park przy Pałacu w Sannikach  
czynny codziennie w godz. 8.00-22.00:
„Jedwabne motyle” – zewnętrzna 
wystawa fotografii Jana Drzewieckiego
 Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie pałacu wyłącznie po 
wcześniejszej rezerwacji, tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, Podrzeczna 30.

koncerty
 Niedziela, 12 lipca:
godz. 16.30 – „z muzyką w tle”  
– cykl koncertów na żywo w skansenie 
w Maurzycach; wystąpi: Weronika Mońka 
i przyjaciele. 
godz. 17.00 – Koncert letni przy basz-
cie: Łowicka orkiestra Kameralna; 
w programie polskie przeboje muzyki fil-
mowej; park przy baszcie gen. Klickiego 
w Łowiczu; wstęp wolny; liczba widzów 
ograniczona do 150 osób. 
godz. 17.00 – „Wakacje na miarę 
Chopina” – koncert plenerowy, 
wystąpią: Anna Jeremus-Lerwandowska 
i Monika hladikova-Kolasa oraz laureaci 
iV mistrzowskich warsztatów wokalnych 
„Wokół chopina”; muszla koncertowa 
przy pałacu w sannikach, wstęp wolny.
 Wtorek, 14 lipca:
godz. 19.30 – Koncert inauguracyjny 
XXXII Międzynarodowego Festiwalu 
organowego J.S. Bach – wystąpią: 

tomasz Ślusarczyk – trąbka i Karola 
Gołębiowski – organy; Bazylika Kate-
dralna w Łowiczu, stary Rynek. Bilety: 
10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do nabycia 
bezpośrednio przed  koncertem przy 
wejściu do bazyliki.
 Niedziela, 19 lipca:
godz. 17.00 – Koncert letni przy 
baszcie: ewa Smerecka – recital 
autorski; park przy baszcie gen. Klickiego 
w Łowiczu, wstęp wolny, liczba widzów 
ograniczona.
 Wtorek, 21 lipca:
godz. 19.30 – XXXII Międzynarodowy 
Festiwal organowy J.S. Bach – 
wystąpi: Wiktor Łyjak – organy; Bazylika 
Katedralna w Łowiczu, stary Rynek. 
Bilety: 10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do 
nabycia bezpośrednio przed  koncertem 
przy wejściu do bazyliki.
niedziela, 26 lipca:
godz. 17.00 – Koncert letni przy basz-
cie: szymon Mońka z zespołem; park 
przy baszcie gen. Klickiego w Łowiczu; 
wstęp wolny; liczba widzów ograniczona 
do 150 osób.
 Wtorek, 28 lipca:
godz. 19.30 – XXXII Międzynarodowy 
Festiwal organowy J.S. Bach – 
wystąpią: Krzysztof Jakowicz – skrzypce, 
Krzysztof Marosek – organy; Bazylika 
Katedralna w Łowiczu, stary Rynek. 
Bilety: 10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do 
nabycia bezpośrednio przed  koncertem 
przy wejściu do bazyliki.

kino
 Sobota, 11 lipca:
godz. 21.30 – Kino plenerowe: „Winni” 
– thriller duński w reżyserii Gustava 
Möllera; dziedziniec Łowickiego ośrodka 
Kultury, ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.
godz. 21.30 – letnie kino samo-
chodowe: „Need for speed” – film 
stoP shoP Łowicz, ul. Władysława 
Broniewskiego 5-9; ze względu na wiel-
kość parkingu ilość miejsc ograniczona, 
decyduje kolejność przyjazdu na parking. 
udział w wydarzeniu mogą brać wyłącz-
nie osoby w samochodach osobowych. 
Wstęp wolny. 
 Sobota, 18 lipca:
godz. 21.30 – letnie kino samochodo-
we: „Pozycja obowiązkowa” – parking 
stoP shoP Łowicz, ul. W. Broniew-
skiego 5-9
 Sobota, 25 lipca:
godz. 21.30 – letnie kino samocho-
dowe: „Body. Ciało” – parking stoP 
shoP Łowicz, ul. W. Broniewskiego 5-9
 Sobota, 1 sierpnia:
godz. 21.30 – letnie kino samochodo-
we: „Teraz albo nigdy” – parking stoP 
shoP Łowicz, ul. W. Broniewskiego 5-9

Turbowakacje
 Piątek, 10 lipca:
godz. 12.30 – Warsztaty „Mały Artysta” 
–Ewelina Jędrachowicz; baszta Klickiego, 
wiek 4-6 lat (grupa 12 osób),zapisy: Ewa 
Kochanek-Zbróg, tel. 46 837 40 01
 Wtorek – piątek, 14–17 lipca: 
godz. 11.00 – Willy ŁoK prezentuje – 
animacje z instruktorami; baszta Klickie-
go, wiek 7-12 lat (grupa 12 osób); zapisy 
Mateusz Rudak, tel. 46 837 40 01

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 9 lipca:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 10 lipca:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
sobota, 11 lipca: 
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
niedziela, 12 lipca: 
ul. swoboda 17, tel. 42 685-78-11
poniedziałek, 13 lipca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 14 lipca:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
środa, 15 lipca:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: niedziela 12 lipca:  
pl. Łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85. 
Dyżur w godz. 9.00-14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294;  
Stryków, 665-529-866

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy

 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 Urząd Miejski w Głownie- sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 Urząd Stanu Cywilnego w Głownie:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 Miejski ośrodek Kultury 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718

 Urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77
 Urząd Miasta i Gminy Stryków – 
sekretariat 42-719-80-02
 oKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDR Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie 42-719-70-
94;  516-049-886; 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 Muzeum żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej; Dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Bank&DM w Głownie.  
Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
– wystawy indywidualne i zbiorowe; Głow-
no, ul. Młynarska 5/13, i piętro budynku 
Banku spółdzielczego.

 „Moje jedyne marzenie” – pokonkurso-
wa wystawa on-line prac laureatów  
7. Konkursu „Zabierz mnie tam wyobraźnią 
2020”; http://zmtw.mok.glowno.pl/

inne
 Niedziela, 12 lipca:
godz. 7.00 – zawody o mistrzostwo 
koła PzW Głowno w wędkarstwie 
gruntowym – feeder; zbiornik – huta 
Józefów w Głownie.

GŁoWno i stRyKóW 

ważne telefony
 Policja w żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 oSP w żychlinie 24 285-12-10
 oSP w Pacynie 604-349-406
 oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 zakład energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 energetyk-Serwis 24 285-46-60

 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:  
606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, nZoZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  
Tel. zaufania dla Dzieci i Młodzieży  
726 611 611, codziennie w godz. 
12.00–20.00 infolinia; w godz. 20.00–0.00 
wsparcie specjalistów na snapchacie i 
Messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 orlik, żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446

 Stadion Miejski w żychlinie,  
ul. Waryńskiego 8 – Piotr Wojciechowski, 
tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – zamek w oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

kino samochodowe
 Piątek, 10 lipca:
godz. 21:00 – Vicky Cristina Barcelona 
– parking przy hali sportowej sP nr 9 w 

Kutnie. Bilety: 35 zł/samochód do kupie-
nia wyłącznie przez www.kdk.net
 Sobota, 11 lipca:
godz. 21:00 – laleczka – parking przy 
hali sportowej sP nr 9 w Kutnie. Bilety: 
35 zł/samochód na www.kdk.net

inne
 Czwartek, 20 sierpnia:
godz. 17:00 – „Granice Wytrzymało-
ści”– stand-up: Piotr zolA Szulowski; 
KKDK, ul. żółkiewskiego 4; bilety: 
przedsprzedaż online 50 zł, 60 zł.
 Piątek – niedziela, 4–6 września:
46. święto Róży Kutno: ogólnopolska 
Wystawa Róż; aranżacje florystyczne 
najlepszych florystów z całej Polski, Ple-
nerowe targi Różane, Jarmark Różany, 
koncerty, lunapark i inne. 

SKARB RolNIKA
notoWAniA Z tARGoWisKA MiEJsKiEGo 
– ceny z dnia 7.07.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
agrest kg 4,50-7,00 5,00
borówki 0,25 kg 10,00 8,50
botwinka pęczek 2,50-3,00 2,50
bób kg 9,00-10,00 10,00
brokuły szt. 4,00-5,00 4,00
buraki czerwone kg 3,50 4,00
brzoskwinie kg 6,00 -
cebula kg 4,00-5,00 3,50-4,00
cebula dymka pęczek 2,50 3,50
cukinia kg 6,00 -
czereśnie kg 12,00-14,00 14,00-15,00
czosnek szt. 1,50-3,50 -
fasola zielona kg 12,00-15,00 11,00
fasola żółta kg 15,00-18,00 12,00
gruszki kg 8,00-9,00 -
jabłka kg 5,00-7,00 7,00
jagody litr 15,00-18,00 13,00
jaja fermowe 15 szt. 10,00-12,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 13,00 6,00-13,00
kalafior szt. 3,50-4,00 3,50
kapusta biała szt. 3,00 4,50
kapusta kiszona kg 6,00-8,00 -
kapusta pekińska kg 3,00-3,50 -
koperek pęczek 2,50 2,50
maliny 0,25 kg 6,00-10,00 7,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00 -
marchew kg 4,00 4,00
natka pietruszki pęczek 2,50 2,50
ogórki kiszone kg 8,00 -
ogórek gruntowy kg 4,00 2,50-5,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00 5,00
papryka czerwona kg 12,00 -
pieczarki kg 8,00-10,00 9,00
pietruszka kg 4,00 4,00
pomidor malinowy kg 5,50-6,50 5,50
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00 3,50-4,00
por szt. 2,00 2,50
porzeczka czarna kg 8,00-10,00 -
porzeczka czerwona kg 8,00-10,00 12,00
rzodkiewka pęczek 2,00-3,00 2,00
sałata szt. 1,50-2,50 2,00
seler szt. 2,50 2,50
szczypiorek pęczek 1,50 2,50
truskawki kg 5,00 7,00
wiśnie kg 12,00 -
włoszczyzna pęczek 3,00-3,50 1,50-2,50
ziemniaki kg 2,00-2,50 -
ziemniaki młode kg 1,50-2,50 1,00-1,20

oFeRTy PRACy
z dnia 7.07.2020 r.

PoWIAToWy URząD PRACy W ŁoWICzU:
  Monter sieci i urządzeń telekomunikacyjnych
  Kasjer-sprzedawca
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Kierowca-magazynier
  Robotnik gospodarczy
  Pizzerman
  Kelner
  Kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  Magazynier
  operator maszyn tartacznych
  Recepcjonista hotelowy
  Pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  sprzątaczka biurowa
  sortowacz surowców wtórnych
  obsługa klienta i strony www
  Pracownik budowlany
  Dekarz
  Konfekcjonowanie wskazanych produktów

PoWIAToWy URząD PRACy W zGIeRzU:
  Kierowca mechanik samochodu do 3,5t
  Robotnik gospodarczy
  Pracownik magazynu
  Pomocnik mechanika
  nauczyciel
  Wychowawca
  Pedagog
  sekretarz szkoły
  Pracownik socjalny
  Wytwarzacz włóknin
  Pomoc kuchenna
  Kucharz
  Monter
  Pracownik fizyczny
  Kierowca - dostawca
  Pomoc nauczyciela
  ogrodnik/pracownik gospodarczy

PoWIAToWy URząD PRACy W KUTNIe:
  Asystent ds. optymalizacji produkcji.
  Manager regionu
  Kierowca kat.c+E
  Pomoc kucharza
  Kucharz
  Bibliotekarz
  Pracownik budowlany

żychLin i oKoLicE
RolNIK SPRzeDAJe
ceny z dnia 7.07.2020 r.

żywiec wieprzowy:
  Domaniewice: 4,50 zł/kg+VAt
  Różyce: 4,50 zł/kg+VAt
  Kiernozia: 4,50 zł/kg + VAt
  skowroda Płd.: 4,70 zł/kg+VAt
  chąśno: 5,00 zł/kg+VAt
  Karnków: 4,80 zł/kg+VAt

żywiec wołowy:
  Domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAt,  

krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 6,50 zł/kg+VAt
  Różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAt,  

krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 6,50 zł/kg+VAt
  skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAt,  

krowy 5,20 zł/kg+VAt; byki 6,80 zł/kg+VAt
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Punkt zapalny
Gmina Łyszkowice | spór wójta z większością Rady

Zarzuty z obu stron
Publikujemy niżej w całości dwa oświadczenia: wójta Adama Ruty  
oraz przewodniczącej Rady Gminy Grażyny Rykały, dotyczące opisywanego 
przez nas obszernie incydentu, gdy niemożliwe okazało się, z braku miejsca, 
zorganizowanie obrad zaplanowanej na 1 lipca sesji Rady Gminy.  
Niech Czytelnicy sami ocenią postępowanie każdej ze stron. 

Szanowni Państwo
W związku z nieodpowiedzial-

nymi, bezpodstawnymi i niepraw-
dziwymi informacjami wypo-
wiedzianymi pod moim adresem  
w dniu 01.07.2020r. przez Prze-
wodniczącą Rady Gminy w Łysz-
kowicach w sprawie zwołanej na 
ten dzień Sesji Rady Gminy

Oświadczam
1. Nie występowałem z wnio-

skiem do przewodniczącej rady  
o zwołanie na dzień 01.07.2020r. 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy  
w Łyszkowicach. Przesłanie mate-
riałów do uwzględnienia w porząd-
ku obrad nie jest wnioskiem o zwo-
łanie nadzwyczajnej sesji.

Znajomość przepisów regulują-
cych działalność jednostek samo-
rządu terytorialnego oraz czytanie 
ze zrozumieniem i analiza podstaw 
prawnych podanych w pismach 
kierowanych do przewodniczącej 
powinna być podstawą dobrej or-
ganizacji pracy rady. Ponadto z tre-
ści zaproszenia na tę sesję jedno-
znacznie wynika, że zwoływana 
jest sesja zwyczajna na podstawie 
art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie 
gminnym, a nie na podstawie art. 
20 ust. 3 jako sesja nadzwyczajna;

2. W dniu 24.06.2020r. prze-
wodnicząca została przeze mnie 
poinformowana pisemnie o tym, 
że w GOKiS w dniu 01.07.2020 r.  
o godz. 10:00 sala jest zarezerwo-

wana na wcześniej zaplanowane 
zajęcia z dziećmi (umowa podpi-
sana w dniu 15.06.2020r. z osobą 
prowadzącą zajęcia). Ponadto  
w rozmowie telefonicznej z Panią 
Dyrektor Ośrodka Kultury i Spor-
tu ustaliłem, że i druga sala jest  
w też w tym czasie zarezerwowana 
na zajęcia członków Klubu seniora 
„Jutrzenka” w Łyszkowicach;

3. Termin wyznaczony na dzień 
01.07.2020 r. był niewłaściwy rów-
nież dla organizacji pracy urzędu 
i rady. W tym dniu i na tą godzi-
nę zaplanowano rozstrzygnięcie 
przetargu na zakup samochodu 
dla Referatu Rolnictwa, Gospodar-
ki Przestrzennej i Spraw Komu-
nalnych Urzędu Gminy. Złożenie 
oferty na kwotę wyższą niż zapla-
nowano w budżecie powodowało 
konieczność zwoływania nadzwy-
czajnej sesji z uwagi na związa-
nie terminem podpisania umowy. 
Przesunięcie sesji na inny dzień da-
łoby możliwość przygotowania pro-
jektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie oraz nie powodowało-
by konieczności zwołania sesji nad-
zwyczajnej;

4. Zgodnie z ustawą o samorzą-
dzie gminnym art. 19 ust. 2 zada-
niem przewodniczącej rady a nie 
wójta jest organizacja pracy rady;

5. Z przykrością przyjąłem wy-
powiedzi przewodniczącej o nad-
rzędności pracy rady. Nasuwa się 

pytanie nad kim, nad czym? Bo je-
śli miała na myśli dzieci, czy też se-
niorów to ta nadrzędność pokazuje 
brak szacunku i kultury wobec in-
nej osoby. I ta wypowiedź jest po 
prostu skandaliczna.

6. Umiejętność właściwej or-
ganizacji pracy wymaga tego, że 
przed podjęciem decyzji dokonuje 
się ustaleń, np. czy w planowanym 
terminie jest wolna sala, a jeżeli nie, 
to jaki jest najbliższy wolny termin. 
Po dokonaniu tych i innych ustaleń 
dopiero podejmuje się decyzję i wy-
znacza termin sesji;

7. Zwołanie sesji na dzień 
01.07.2020r. w trybie art. 20 ust. 
1 pozostaje w sprzeczności i na-
rusza uchwałę Rady Gminy Nr 
XVI/73/2019 z dnia 31 grudnia 
2019 r. w sprawie przyjęcia pla-
nu pracy Rady Gminy Łyszkowice.  
W miesiącu lipcu nie zaplanowano 
zwołania sesji rady.

Trzeba pamiętać o tym, co się 
uchwala a jeszcze bardziej co się 
podpisuje.

To wszystko pokazuje brak do-
brej woli ze strony przewodniczącej 
do dialogu i współpracy z urzędem.

Z poważaniem
Wójt Adam Ruta

Szanowni Państwo,
W związku z opublikowanym 

w dniu 3 lipca 2020 r. Oświadcze-

niem Wójta Gminy Łyszkowice 
Adama Ruty stanowczo zaprze-
czam, że upublicznione w dniu 1 
lipca 2020 r. informacje są niepraw-
dziwe, bezpodstawne i nieodpo-
wiedzialne. To oświadczenie Pana 
wójta jest kolejną jego manipulacją 
wprowadzającą opinię publiczną  
w błąd i dzielącą społeczeństwo 
Gminy Łyszkowice.

W czerwcu sesja była zaplano-
wana, zgodnie ze zwyczajem pa-
nującym w gminie od lat, w ostat-
nią środę miesiąca, która wypadała 
na dzień 24 czerwca. W dniu 24 
czerwca otrzymałam materiały do 
uwzględnienia w porządku obrad 
na najbliższej sesji, którą zwołałam 
zgodnie z przepisami na środę 1 lip-
ca, mając świadomość, że jeśli nie 
zwołam sesji przed sezonem urlo-
powym wójt Adam Ruta publicz-
nie będzie podnosił, że złożył wnio-
sek o zwołanie sesji w ważnych 
dla Gminy sprawach a Przewod-
nicząca Rady znów utrudnia pra-
cę Urzędowi, o czym mieszkańcy 
Gminy przekonali się już wielokrot-
nie. Warto wskazać, że plan pracy 
rady Gminy Łyszkowice na 2020 r. 
w czasie koronawirusa jest martwy, 
czego dowodem są m.in. 3 (trzy) 
wnioski wójta o zwołanie nadzwy-
czajnych sesji w maju br. 

W dniu 29 czerwca 2020 r. 
otrzymałam (datowaną na 24 
czerwca 2020r.) informację (załą-
czoną do wójta oświadczenia), że 
w dniu 1 lipca o godz. 10.00 „zosta-
ły zaplanowane zajęcia dla dzieci, 
które będą prowadzone przez ani-
matora zatrudnionego na podsta-
wie umowy” i wskazanie, że nie 
ma możliwości zorganizowania 
sesji. Wójt zapomniał, że w GOK-
-u są co najmniej dwie sale, na któ-
rych może odbyć się sesja. W piśmie 
nie ma nawet słowa, że nie będzie 
obecny na sesji, bo w tym czasie ma 
inne zajęcia i że będzie się odbywać 

spotkanie klubu Seniora „Jutrzen-
ka”. Pismo zostało wysłane mi rów-
nież przy użyciu e-maila, jednakże 
w tym wypadku nie otrzymałam 
smsa/zgodnie z przyjętym zwycza-
jem/ z urzędu, że na mojej skrzynce 
znajduje się informacja służbowa. 
Ciekawe dlaczego?

Należy dodać, że na ten sam 
dzień na godzinę 9.00 w GOK-u 
zwołane były posiedzenia wszyst-
kich Komisji Rady Gminy (4), któ-
re zwołuje każdy przewodniczący 
samodzielnie. Przewodniczący Ko-
misji nie otrzymali od wójta infor-
macji, że o godz. 9.00 nie mogą się 
odbyć posiedzenia stałych Komi-
sji Rady. Przybyli na godz. 9.00 na 
posiedzenia Komisji radni również 
nie zostali wpuszczeni do budynku 
GOK-u. Drzwi zostały zamknięte, 
a to wszystko ze spokojem obser-
wował wójt Adam Ruta, który nie 
znalazł cywilnej odwagi, aby wyjść 
do radnych.

Spotkanie klubu seniora „Ju-
trzenka” zostało zwołane 30 czerw-
ca. Na spotkaniu było obecnych 7 
Pań, które obradowały w drugiej 
sali w GOK-u, gdzie mogła spokoj-
nie odbyć się sesja. Panie obrado-
wały przy stole do tenisa stołowego, 
co tylko świadczy, że wójt nie chciał 
dopuścić do obrad sesji i sala w ża-
den sposób nie była przygotowana, 
mimo, że miał na to tydzień czasu. 

Pisanie, że będą trwać „cykliczne” 
zajęcia śpiewu, gdy było to spotkanie 
organizacyjne nie wymaga w takich 
okolicznościach żadnego komenta-
rza. O spotkaniu seniorów dowie-
działam się z informacji otrzymanej 
30 czerwca na skrzynkę e-mailową 
o 14.23, gdy Urząd pracuje do 15. 
W tym wypadku również nie otrzy-
małam smsa z urzędu, że na mo-
jej skrzynce znajduje się informacja 
służbowa. Przypadek?

Wójt w swoim oświadczeniu 
przywołuje szereg przepisów bez 

wyjaśnienia ich znaczenia. Zgod-
nie z przytoczonym przez wójta 
art. 19 ust. 2 ustawy o samorządzie 
gminnym wyłącznym zadaniem 
przewodniczącego rady jest organi-
zowanie sesji rady gminy i jej pro-
wadzenie. „Poprzez organizowa-
nie prac rady należy rozumieć wiele 
czynności, głównie o charakterze 
materialno-technicznym, takich 
jak przygotowywanie projektu se-
sji, zawiadomienie radnych o miej-
scu, terminie sesji oraz porządku 
obrad, przygotowanie dla radnych 
stosownych dokumentów i innych 
materiałów, odbieranie skarg lub 
wniosków kierowanych do rady.” 
Patrz: wyrok NSA z dnia 1 sierp-
nia 2020 r. II OSK 1362/18, pojęcie 
„organizowania prac rady” w rozu-
mieniu art. 19 ust. 2 u.s.g.. Wójt za-
pomniał, że to do jego obowiązków 
jako organu wykonawczego gminy 
należy zapewnienie sali na obrady, 
transmisji, itp. 

Z jednym muszę się zgodzić  
z wójtem, że „trzeba pamiętać  
o tym co się uchwala, a jeszcze bar-
dziej co się podpisuje” w szczegól-
ności w sytuacji, gdy pracownik 
urzędu bez mojej zgody i wiedzy 
podpisał za mnie kwalifikowanym 
podpisem elektronicznym podjęte 
uchwały rady gminy co zostało po-
świadczone wyrokiem sądu i gdy 
kilka razy otrzymałam do podpisu 
uchwały w innej wersji niż, te pod-
jęte przez Radę. Kolejne przypadki 
Panie Wójcie?

Ponadto bardzo przykre jest to, 
że w wywołanym przez Pana kon-
flikcie na linii Wójt -Rada wykorzy-
stuje Pan do swoich „gierek” dzieci 
i seniorów. Przy odrobinie dobrej 
woli Pana, sesja mogła się odbyć. 

To jasno pokazuje brak dobrej 
woli ze strony wójta do dialogu  
i współpracy z radą.

Przewodnicząca Rady Gminy 
Grażyna Rykała
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dokończenie ze str. 19
Obecnie są emerytami. Mają 

czworo wnucząt: trzy dziewczyn-
ki i chłopca. – Dzięki temu, że to, 
co zaiskrzyło 50 lat temu, płonie 
nadal i mam nadzieję, nie zaga-
śnie, jakoś się trzymamy – zgod-
nie deklarowali. 

Irena i eugeniusz Rosa 
poznali się na zabawie tanecznej 
wiosną 1969 roku. Wówczas już 
oboje pracowali: pan Eugeniusz  
w Powiatowej Radzie Narodowej 
w Łowiczu, natomiast pani Ire-
na w oddziale Narodowego Ban-
ku Polskiego w Łowiczu. Po rocz-
nej znajomości, 18 kwietnia 1970 
roku, zawarli związek małżeński 
w USC w Chąśnie. Natomiast 10 
maja ślubowali sobie w koście-
le w Złakowie Kościelnym i rów-
nież tego dnia odbyło się huczne, 
tradycyjne wesele w domu panny 
młodej w Mastkach. 

Po ślubie zamieszkali w wynaj-
mowanym mieszkaniu w Łowi-
czu, a po kilku latach oczekiwania 
przeprowadzili się na os. Starzyń-
skiego. W 1989 r. przeprowadzi-
li się na na os. Bratkowice, gdzie 
mieszkają do dzisiaj. Mają dwój-
kę dzieci: Michała i Martę. Oby-
dwoje po ukończeniu studiów za-
łożyli swoje rodziny. Syn z żoną 
Agnieszką mieszka w Łodzi,  
a córka z mężem Markiem w War-
szawie. Mają czworo wnucząt: 
Monikę, Piotra, Anię i Michała. 

Od kilkunastu lat są na emery-
turach, czas wolny często spędzają 

na działce rekreacyjnej. – Patrząc 
z perspektywy młodszych poko-
leń 50 lat wydaje się być wiecz-
nością, lecz gdy spotka się swoją 
bratnią duszę, to wcale nie jest to 
długo. Każdego dnia uzupełniamy 
się nawzajem, dzięki czemu two-
rzymy niezastąpiony zespół – mó-
wią o sobie. 

Mieczysława i Krzysztof 
Wysoccy poznali się w 1969 
roku, ślub wzięli w kolejnym 
roku. Doczekali się dwójki dzieci 
i wnuka. Pan Krzysztof tego dnia 
nie mógł być w razem z panią 
Mieczysławą w ratuszu, ponieważ 
od ponad 12 lat jest ciężko chory  
i pozostał w domu pod opieką syna. 

Jadwiga i Stefan Tukowie 
poznali się przez wspólnych zna-
jomych. – Na oświadczyny nie 
musiałam długo czekać – wspo-

minała pani Jadwiga. – Zawie-
rając małżeństwo byliśmy ludź-
mi bardzo młodymi. Nie bez 
obaw podejmowaliśmy decyzję 
o wspólnej drodze przez życie. 
Stworzyli jednak rodzinny, cie-
pły dom, wychowali i wykształci-
li dzieci i byli świadkami narodzin  
i dorastania wnuków. 

lucyna i Tadeusz Łon ślu-
bowali sobie w 1969 roku. Pocho-
dzą z Kiernozi, od wielu lat jed-
nak mieszkają w Łowiczu, mają 
dwóch synów: Eryka i Patryka. 
Wnuków nie mają.  mak

zachęcamy do obejrzenia 
zdjęć oraz filmu na naszym por-
talu www.lowiczanin.info
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PTTK Łowicz | Dyżury przewodnickie 

My tu jeszcze wrócimy  
– zapowiadają turyści 
Doświadczona 
przewodniczka PTTK 
Jagoda Lendzion 
poprowadziła w ostatnią 
niedzielę, 5 lipca, pierwszy 
wakacyjny spacer po 
Łowiczu w ramach akcji 
„Przewodnik czeka!”.

Zwiedzanie miasta z przewod-
nikami będzie możliwe w każdą 
niedzielę do 20 września. Będą 
oni co niedzielę czekać na tury-
stów (oraz wszystkich innych za-
interesowanych historią miasta) 
przed siedzibą oddziału PTTK  
na Starym Rynku. 

Jak na pierwszy spacer w no-
wym sezonie przystało, Jago-
da Lendzion opowiadała przede 
wszystkim o początkach Łowicza. 
W spacerze uczestniczyło kilka-
naście osób, a co ciekawe, wśród 
nich kilka osób z Warszawy, któ-
re wraz z małymi dziećmi specjal-
nie przyjechały do Łowicza, by 
uczestniczyć w spacerze z prze-
wodnikiem. 

O tym, że coś takiego regular-
nie odbywa się w naszym mie-
ście, dowiedzieli się od rodziców... 
również mieszkańców Warszawy. 
Ci z kolei znaleźli stosowną infor-
mację w ubiegłym roku „gdzieś  
w internecie” i uczestniczyli  
w jednym z ubiegłorocznych spa-
cerów z przewodnikiem. 

– Mama rzuciła hasło, że je-
dziemy do Łowicza, ponieważ są 

bezpłatne spacery z przewodni-
kiem, więc jesteśmy. Dzisiaj pew-
nie dużo więcej nie zobaczymy, 
bo nasze maluchy pewnie nam nie 
pozwolą, ale oprócz spaceru spę-
dzimy tutaj kilka godzin po pro-
stu odpoczywając. Dzisiaj zwie-
dzamy tylko Łowicz, ale podobno  
w okolicach też jest co oglądać, 
więc nie jest to nasze ostatnia wi-
zyta. My tu jeszcze wrócimy – po-
wiedziała nam pani Agata. 

Wcześniej Łowicz kojarzył się 
jej głównie z dżemami i innymi 
produktami należącymi do Agro-
su marki „Łowicz”. Po spacerze 
zapewne również i z innymi rze-
czami. 

Kolejny spacer, który jest za-
planowany na niedzielę, 12 lipca. 
Spotkanie jak zawsze przy PTTK 
na Starym Rynku o godz. 13.00. 
Szlakiem łowickich bernardy-
nów turystów będzie prowadzić 
Agnieszka Walczak-Caban.  mak

Łowicz | Złote Gody 9 par małżeńskich w ratuszu i medale od prezydenta

Przeżyli 50 lat razem

Pierwszy niedzielny spacer 
przewodnicki poprowadziła 
Jagoda Lendzion. 

Pamiątkowe zdjęcie z uroczystości w ratuszu. 
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Łowicz | XXXii Międzynarodowy festiwal organowy J.s. Bach 

Melomani powinni 
rezerwować wtorki 
Niepewna sytuacja 
związana z epidemią 
koronawirusa do niedawna 
jeszcze wstrzymywała 
decyzję o organizacji 
XXXII Międzynarodowego 
Festiwalu Organowego 
J.S. Bach – tej najstarszej 
międzynarodowej imprezy 
w Łowiczu. 

Ponieważ sytuacja epidemicz-
na cały czas stabilizuje się, a i ob-
ostrzeń jest coraz mniej, postano-
wiono, że festiwal odbędzie się,  
a na pierwszy koncert organiza-

torzy zapraszają już we wtorek,  
14 lipca. Oczywiście jak co roku 
do łowickiej bazyliki katedralnej. 
Planowanych jest 9 koncertów,  
w każdy wtorek o godz. 19.30. 

Koncert inauguracyjny na orga-
nach zagra mieszkający w Bruk-
seli Karol Gołębiowski, na trąbce 
wystąpi Tomasz Ślusarczyk, mu-
zyk z Przemyśla. 

Ponadto w lipcu wystąpią: 21 
lipca o godz. 19.30 – kierownik 
artystyczny festiwalu Wiktor Ły-
jak (organy), zaś 28 lipca o godz. 
19.30 – Krzysztof Marosek (or-
gany) oraz Krzysztof Jakowicz 
(skrzypce). Program koncertów 

jest w trakcie ustalania i organiza-
torzy będą na bieżąco informować 
o kolejnych koncertach. Bilety  
w cenie 10 zł normalny i 5 zł ulgo-
wy są do nabycia bezpośrednio 
przed koncertami w przedsionku 
katedry. 

Festiwal jest organizowany od 
1989 roku przez Warszawskie To-
warzystwo Muzyczne im. Stani-
sława Moniuszki i Łowicki Ośro-
dek Kultury, przy współudziale 
Bazyliki Katedralnej w Łowiczu. 
Koncerty z udziałem organistów 
europejskich i zaproszonych gości 
odbywają się w lipcu i sierpniu. 
 mak 

Nieborów | filmowe Lato w Radiu Łódź

Fronczewski o roli Pana Kleksa  
w siedzibie akademii

Piotr Fronczewski przed kil-
koma dniami gościł w Muzeum  
w Nieborowie, gdzie w 1982 roku 
nagrywano część scen ekraniza-
cji Akademii Pana Kleksa. Ak-
tor wcielił się wtedy w tytułową 
rolę. Przyjechał teraz, aby uczest-
niczyć w nagraniu audycji z cyklu 
Filmowe Lato w Radiu Łódź. Ak-
tor przyznał w czasie rozmowy, 
że pałac w Nieborowie odwiedza 
po raz pierwszy od czasu nagrań. 
Wspominał też pracę nad filmem 
i co działo się na planie zdjęcio-
wym. Audycję można było usły-
szeć w minioną niedzielę, 5 lipca, 
a od poniedziałku jest dostępna  
na stronie internetowej radia.

O innych filmach kręconych  
w pałacu nieborowskim w audy-
cji opowiedziała też kurator pla-

cówki Monika Antczak, która  
w rozmowie z nami zdradziła, że 
Piotr Fronczewski zadeklarował,  

że skorzysta z zaproszenia i od-
wiedzi Nieborów w niedalekiej 
przyszłości na dłużej.  tb

Sanniki | Koncert chopinowski

Pałac w Sannikach znów brzmi Chopinem
Koncert w sannickim pałacu 
znowu z publicznością. 
Tradycją jest już występ 
muzyków i recytujących 
znanych aktorów  
lub aktorek.

W niedzielę, 5 lipca, w Euro-
pejskim Centrum Artystycznym 
w Sannikach odbył się kolejny 
koncert chopinowski. Zgodnie  
z przepisami o limicie osób, co 
drugie miejsce pozostawało puste, 
a każdy z publiczności miał ma-
seczkę. Nie zniechęciło to jednak 

wielbicieli koncertów i obie, są-
siadujące ze sobą sale koncertowe, 
były wypełnione maksymalną do-
puszczalną liczbą osób.

W tym miesiącu na koncercie 
chopinowskim zagrał Jacek Kor-
tus, laureat ogólnopolskich i mię-
dzynarodowych konkursów pia-
nistycznych. Towarzyszyła mu 
recytująca aktorka, Magdalena 
Kumorek. Przedstawiła wiersze 
Bolesława Leśmiana, Juliana Tu-
wima i Wisławy Szymborskiej. 

Po koncercie odbyła się wy-
stawa prac „Sztuka bez Maski”, 
której pomysłodawcą i kuratorem 

jest Jarosław Kukowski. Wystawę 
prac siedemnastu artystów moż-
na oglądać w sannickim pałacu 
do końca lipca, następnie zagości 
ona w innych galeriach, a zakoń-
czy się ekspozycją organizowaną 
przez Galerię Quantum w Paryżu.

Jak mówili nam organizatorzy, 
zarówno koncert, recytacja, jak  
i późniejsza wystawa cieszyły się 
dużym zainteresowaniem i widzo-
wie nie kryli zadowolenia z po-
nownego obcowania ze sztuką.

Lipcowy koncert, tak jak i po-
przednie, był nagrywany. Moż-
na go więc oglądać w płockiej 

telewizji i na kanale YouTube 
Europejskiego Centrum Arty-
stycznego im. Fryderyka Chopi-
na. Dzięki temu pośrednio mogą  
w nim uczestniczyć także ci, któ-
rzy z różnych powodów nie mo-
gli dotrzeć do Sannik. Koncert jest 
współfinansowany przez Narodo-
we Centrum Kultury w ramach 
programu Kultura w sieci.

Kolejny koncert, tym razem 
plenerowy – w muszli koncer-
towej przy pałacu, odbędzie się  
w najbliższą niedzielę, 12 lip-
ca, o godzinie 17.00. Wystąpią na 
nim Anna Jeremus-Lewandow-
ska i Monika Kolasa-Hladikova, 
Towarzyszyć im będą laureaci  
IV Mistrzowskich warsztatów wo-
kalnych „Wokół Chopina”.  ks

Łowicz | PBP w trybie wakacyjnym

W wakacje też czytamy!
Na czas wakacji Powiatowa 
Biblioteka Publiczna  
w Łowiczu zmieniła 
godziny swojej pracy. 

W lipcu i sierpniu zaprasza czy-
telników w poniedziałki w godz. 
10-18, w pozostałe dni robocze  
w godz. 9-16. Jednocześnie, od 
6 lipca przywrócono dostęp do 
półek – czytelnicy mogą do nich 
dojść i poszukać czegoś ciekawe-
go do czytania. 

Nadal muszą mieć maseczki. 
Nieczynna jest jeszcze czytelnia 
internetowa. 

Swoją działalność wznowił 
za to Dyskusyjny Klub Książki, 
który w poniedziałek, 29 czerw-
ca, spotkał się po raz pierwszy po 
kilkumiesięcznej przerwie. Spo-
tkanie odbyło się w restauracji 
„Na Poddaszu” i dotyczyło książ-
ki Zofii Papużanki „Świat dla cie-
bie zrobiłem”. 

Klub nie planuje przerwy wa-
kacyjnej. Kolejne spotkanie,  
w tym samym miejscu, zaplano-
wano 23 lipca. Tym razem dysku-
sja odbędzie się na temat książki 
Ignacego Karpowicza „Sońka”. 
 mwk

Piotr Fronczewski w czasie nagrywania audycji przed pałacem  
w nieborowie.

fo
t.

 R
A

D
io

 Ł
ó

D
ź



 www.lowiczanin.info28 9 lipca 2020      nr 28   

REKLAMA

Historia
Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 12.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

3–9 lipca 
3 lipca Józef Piłsudski, w imieniu 
Rady obrony Państwa, ogłasza 
odezwę mobilizującą do walki 
cały naród. 4 lipca na całym 
froncie Zachodnim – od grani-
cy z Łotwą aż do błot poleskich 
– rozpoczyna się ofensywa 
wojsk sowieckich; natarcie na 
linii smoleńsk–Warszawa–Ber-
lin. Po przejściu horynia Armia 
Konna Budionnego zajmuje 
twierdzę Równe. 6 lipca premier 
Władysław Grabski udaje się 
do spa na konferencję przed-
stawicieli Ententy, by prosić  
o pośrednictwo w rokowaniach 
pokojowych z Moskwą. 7 lipca 
powstaje Generalny inspektorat 
Armii ochotniczej (przyjmowani 
są wszyscy obywatele spoza 
służby wojskowej). 8 lipca po 
sforsowaniu Berezyny wojska 
tuchaczewskiego kontynuują 
natarcie w kierunku na Mińsk  
i Wilno. oddziały polskie cofają 
się w panice. 

z komunikatu Ministerstwa 
Spraw Wojskowych:
Po 16 dniach strajku robotnicy 
przystąpili do pracy. [...] Mimo 
że w pewnych chwilach ten-
dencja robotników stawała się 
jawnie wywrotową (zamierzony 
strajk generalny), czynnikom 
rewolucyjnym [...] nie udało się 
jednak nic zrobić z biernym 
oporem mas, które rewolucji nie 
chcą. (...)

Warszawa, 3 lipca 1920
[Archiwum Akt nowych, 

Prezydium Rady Ministrów, 
Rektyfikat 49, t. 4]

Gen. Kazimierz Raszewski 
(dowódca 2 Armii WP):
nieprzyjaciel, obchodząc Rów-
ne od zachodu, ze wszystkich 

stron zaatakował miasto. [...] 
udałem się do gen. [Leona] 
Berbeckiego w przekonaniu, że 
zastanę go na pozycjach prze-
ze mnie wskazanych, leżących 
na wschód od Równego. Zasta-
łem go natomiast w środku mia-
sta w marszowej kolumnie. [...]  
A więc miał zamiar, co jest rze-
czą niesłychaną, bez rozkazu i 
bez zameldowania się, odma-
szerować z dywizją, pozosta-
wiając załogę Równego, wraz 
ze mną, jako dowódcą armii – 
na łasce losu. [...] Gdy dywizja 
doszła mniej więcej do skrzyżo-
wania drogi wiodącej do Alek-
sandrii z torem kolejowym, nad-
jechał pociąg z moim sztabem, 
na który załadowano jeszcze  
22 tanki. na widok maszeru-
jącej 3 Dywizji Piechoty tanki 
otworzyły ogień w przypuszcze-
niu, że są to oddziały nieprzyja-
cielskie. skutki tej pomyłki były 
fatalne, gdyż zabito 48 ludzi, któ-
rym granaty poobcinały głowy. 
[...] uciekający żołnierze strzela-
li na oślep na wszystkie strony.

4 lipca 1920
[Kazimierz Raszewski, 

Wspomnienia z własnych 
przeżyć do końca roku 1920, 

Poznań 1938]

Gen. Jan Niesiołowski (szef 
Sztabu Ministerstwa Spraw 
Wojskowych) w depeszy do 
gen. Tadeusza Rozwadow-
skiego: 
Agitacja wśród robotników 
portowych w Gdańsku, celem 
uniemożliwienia dowozu mate-
riału wojennego, wzmaga się. 
[...] należy niezwłocznie [...] in-
terweniować u kompetentnych 
czynników, by zabezpieczyły 
wyładowanie i przewóz wszel-
kich dla nas do Gdańska nad-
chodzących transportów [...]. 
Proszę podkreślić, że państwa 
sprzymierzone […] nie mogą  
– szczególnie w obecnej sytu-
acji – pozwolić, by ta ostatnia 
furtka była zamknięta. [...]
Właśnie nadchodzą wiado-
mości o dwóch wypadkach 
ostatnich dni, w których robot-

nicy gdańscy wzięli czynny 
udział. 2 lipca wstrzymali przez 
trzy godziny odejście pociągu  
z V Dywizją syberyjską, pomi-
mo że władze gdańskie na wy-
jazd pozwoliły. Pociąg odjechał 
po rozbiciu drzwi przez naszych 
żołnierzy za pozwoleniem poli-
cji gdańskiej. 5 lipca na dworcu  
w Gdańsku nasi żołnierze 
eskortujący jeńców, zaopatrze-
ni w legalne pozwolenia do 
przejazdu władz gdańskich, 
zostali pobici, jeden zraniony, 
a jeńcy oswobodzeni. Zarówno 
policja gdańska, jak i angielskie 
dowództwo dworca, zachowali 
się biernie.

[sąsiedzi wobec wojny 1920 
roku. Wybór dokumentów, 

Londyn 1990]

Kanonier Stanisław Rembek 
(10 Pułk Artylerii Polowej):
Wczoraj był straszny dzień. [...] 
Wszystko uciekało w zupełnym 
pomieszaniu. Piechurzy w heł-
mach różnych kształtów i barw 
pędzili z karabinami maszyno-
wymi oraz z aparatami i centra-
lami telefonicznymi. Mijały ich  

w galopie wozy i powózki. Jakiś 
żołnierz jechał na dwukółce  
z karabinem maszynowym. na-
kryty był białą celtą [plandeką]  
i trzymał kosę na ramieniu, więc 
wyglądał jak śmierć na rydwa-
nie. Jeźdźcy wymijali wszyst-
kich, wznosząc chmury kurzu, 
który zasłaniał wszystko. tylko 
ranni wlekli się wolno, poowija-
ni zakrwawionymi bandażami. 
niektórych podtrzymywali towa-
rzysze. [...] 
nagle gwizdnął nad nami cięż-
ki pocisk, aż jezdni pokładli się 
na karkach koni. Ziemia przed 
działem wzniosła się olbrzymim 
słupem. Rozpędzony zaprzęg 
przewrócił się, wpadłszy widocz-
nie w lej od granatu, a ja wylecia-
łem pod koła głową naprzód. 
[...] chłopi wychodzili z chałup  
źi przyglądali się naszemu od-
wrotowi. Jeden żołnierz roz-
wścieczony zastrzelił jakiegoś. 

5 lipca 1920
[stanisław Rembek, Dzienniki. 

Rok 1920 i okolice,  
Warszawa 1997] 

Gen. Maxime Weygand (se-
kretarz Rady Wojskowej 
Francji) w liście do żony:
Los Polski nie wygląda zachę-
cająco i pewne niepokoje wyda-
ją się uzasadnione. Polacy nie 
chcą nikogo słuchać, postępu-
ją według własnego widzimisię, 
podsycają nienawiść wokół sie-
bie. czy w tych warunkach uda 
się ich nielicznym przyjaciołom 
oświecić i pokierować tymi 
ślepymi pegazami, które nie 
znoszą żadnego wędzidła? oto  
pytanie, które stawiam sobie co-
dziennie, bez znalezienia na nie 
odpowiedzi.

spa (Belgia), 7 lipca 1920
[Jacques Weygand, 

Weygand. Mój ojciec, „Zeszyty 
historyczne” z. 19, 1971]

z listu pasterskiego bisku-
pów polskich do narodu: 
Bądźcie w służbie ojczyzny 
ofiarni, bo tylko wielką ofiarą 
okupicie nadal jej wolność i siłę. 
Pomnijcie, że czego poniecha-
cie dać z Waszych powinności 
ojczyźnie, to odbieracie sobie 
samym i przyszłym pokoleniom. 
W czym ją pokrzywdzicie przez 
Wasze samolubstwo, w tym 
ukrzywdzicie i siebie samych. 
nie skąpi więc, nie liczący się  
z każdym wysiłkiem, nie szem-
rzący na krzyże i znoje, ale 
hojnymi bądźcie w dawaniu. 
Dawajcie jej Wasze mienie, gdy 
Was dziś ojczyzna wzywa do 
Pożyczki odrodzenia. Dawajcie 
jej ofiarę z Waszego życia, gdy 
zagrożona o nią woła. nie mó-
wimy już nawet o tym, byście 
wszyscy ochotnie stawali do po-
boru, […] bo znamy Was i wie-
my, że się w powinności Waszej 
jak jeden mąż stawicie. Ale wzy-
wamy Was, byście też dali za-
stępy ochotnicze […]. Przez jej 
szeregi [armii ochotniczej] daje-
my wojsku naszemu niezbędne 
rezerwy, […] ożywiamy nowym 
duchem zwątlałe siły armii.
Warszawa, 7 lipca 1920
[List pasterski biskupów pol-
skich do narodu, „Wiadomości 
Archidiecezjalne Warszawskie” 
nr 6-8/1920]

Gen. Józef Haller (generalny 
inspektor Armii ochotniczej) 
w wywiadzie:
Dużo się u nas mówiło i mówi 
o tym, że społeczeństwo nie od-
czuwa wojny, którą od półtora 
roku prowadzimy, że trzyma się 
z dala od niej, że cały ciężar po-
zostawia nielicznemu wojsku,  
o które mało się troszczy. Ja 
bym tego zarzutu nie stawiał 
i jestem głęboko przekona-
ny, że społeczeństwu czyni 
on krzywdę niezasłużoną. [...] 
społeczeństwo odczuje, że  
w takich chwilach można nie tyl-
ko czekać na rozkaz i niejako na 
pozwolenie bronienia ojczyzny, 
lecz można garnąć się do tej 
obrony ochotniczo. [...] uważam 
to po prostu za konieczność. 
Wszak płynie taka dążność  
w tej chwili z ducha narodu, któ-
ry rozumie, iż  walka toczy się  
o wolność i nawet o byt.

Warszawa, 8 lipca 1920
[stanisław stroński, Pierwsze 

lat dziesięć (1918–1928), Lwów 
1928]

Cykl przygotowany przez ośro-
dek KARTA na zlecenie Biura Pro-
gramu „niepodległa” w ramach ob-
chodów setnej rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości i odbu-
dowy polskiej państwowości. Do-
wiedz się więcej: www.niepodle-
gla.gov.pl, www.karta.org.pl

Warszawa, lipiec 1920. Generalny inspektor Armii ochotniczej, generał 
Józef haller, w otoczeniu oficerów swego sztabu. 
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Plakat z 1920 roku autorstwa 
stanisława sawiczewskiego. 
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lekka atletyka | ii Mityng Kwalifikacyjny ŁoZLA

Wysokie miejsca, cenne wyniki
Swoje startowe zaległości 

z okresu zamrożenia sportu nadra-
biają podopieczni trenera Mieczy-
sława Szymajdy z  UKS Błyska-
wica Domaniewice. W sobotę, 4 
lipca 2020 roku, na stadionie Aka-
demickiego Związku Sportowego 
w Łodzi odbył się II Mityng Kwa-
lifikacyjny organizowany przez 
ŁOZLA. Wystąpiły w nim trzy za-
wodniczki UKS Błyskawica Do-
maniewice, które osiągnęły cenne 
wyniki i miejsca na podium. 

W skoku o tyczce, w gronie 6 
tyczkarek, wystąpiła trenowana 
w  tej konkurencji przez trenera 
Piotra Ostojskiego 14-letnia Mał-
gorzata Jakóbiec, która z  wyni-
kiem 2.60 m zajęła II miejsce. 

– Występ Gosi cieszy. Widać, 
że praca z  trenerem Ostojskim 
przynosi dobre efekty. Będzie 
jeszcze lepiej, jak Gosia będzie 
miała nowe tyczki – komentuje 
trenera Mieczysław Szymajda. 

Mało chętnych było do spraw-
dzenia formy w  konkurencji 
pchnięcia kulą w kategorii wieko-
wej U18 3 kg i już przed startem 
wiadomo było, że konkurs wygra 
zawodniczka Błyskawicy, ponie-
waż wystartowały w nim jedynie 
dwie podopieczne trenera Szy-

majdy. Wygrała Julia Perzyńska 
(17 lat) wynikiem 9.66 m, którym 
ustanowiła swój rekord życiowy 
z  otwartego stadionu, a  16-letnia 
Paulina Pakuła, pchnęła kulę na 
odległość 7.40 m i była druga. 

Ta sama dwójka dziewcząt bie-
gała na dystansie 100 m przez 
płotki (wysokość 76.2 cm), gdzie 
frekwencja startujących była za-
dziwiająco niska. Startowały łącz-
nie tylko trzy zawodniczki. 

W eliminacjach przy wie-
trze +0,5 m/s Perzyńska pobiegła 
w czasie 17.72 s, a Pakuła 18.61 s. 
Był to drugi i trzeci czas elimina-
cji. Bezkonkurencyjna okazała się 

brązowa medalistka tegorocznych 
Halowych Mistrzostw Polski U18 
na 60 przez płotki Julia Góreczna 
z MKS MOS Wrocław, która po-
biegła w czasie 14.87 s. 

W finale przy wietrze +1,9 m/s 
Julka pobiegła w  czasie 18.35 s, 
a  Paulina ustanowiła rekord ży-
ciowy z  wynikiem 18.38 s. Na-
sze lekkoatletki zajęły pierwsze 
i drugie miejsce, ponieważ fawo-
ryzowana zawodniczka z Wrocła-
wia przewróciła się i nie ukończy-
ła biegu.

– Starty dziewcząt są ich przy-
gotowaniem do walki o  prawo 
startu w  Mistrzostwach Polki 
w kategorii wiekowej U18 w sied-
mioboju, stąd różne konkurencje, 
w których się pojawiają – powie-
dział trener Szymajda.

Siedmiobój to bardzo wyma-
gająca konkurencja i wymaga od 
zawodniczek wszechstronnego 
przygotowania. W skład siedmio-
boju kobiet, który na otwartym 
stadionie rozgrywany jest przez 
dwa dni, wchodzą: I dzień – bieg 
na 100 metrów przez płotki, skok 
wzwyż,  pchnięcie kulą i  bieg 
na 200 metrów, II dzień – skok 
w  dal,  rzut oszczepem i  bieg na 
800 metrów.  zł

lekka atletyka | iii edycja Warszawskiej Ligi Lekkoatletycznej

Bliźniaczki świetnie zadebiutowały
Pracowity weekend ma za sobą 

trener Mieczysław Szymajda 
z UKS Błyskawica Domaniewice. 
Po sobotnich startach w Łodzi, po-
jechał w niedzielę, 5 lipca, ze swo-
imi podopiecznymi do Warszawy, 
gdzie na stadionie AWF Warsza-
wa odbyła się III edycji Warszaw-
skiej Ligi Lekkoatletycznej, 

Tu świetnie zaprezentowały się 
bliźniaczki Julia i Aleksandra Mo-
szura, które od dwóch lat trenują 
pod okiem Mieczysława Szymaj-
da, ale wcześniej reprezentowały 
barwy RKS Łódź. Konkurs w sto-
licy wygrała 18-letnia Julia Mo-
szura znakomitym wynikiem 166 
cm, a następnie przeskoczyła po-
przeczkę zawieszoną na wysoko-
ści 168 cm, zatem w jednym kon-
kursie dwukrotnie ustanawiała 
rekord życiowy. 

Świetnie spisała się również 
jej siostra bliźniaczka Aleksandra 
Moszura, która wynikiem 160 cm 
wyrównała swój rekord życiowy 
i była trzecia. 

 – Choć od obozu w Sopocie 
w  2018 roku dziewczyny trenują 
ze mną od dwóch lat, dojeżdża-
jąc na treningi aż z  Pabianic, to 
dzisiaj po raz pierwszy oficjalnie 
zadebiutowały w  barwach Bły-

skawicy. Wcześniej oficjalnie były 
zawodniczkami RKS Łódź. Z dzi-
siejszego ich występu jestem bar-
dzo zadowolony. A myślę, że gdy-
by Ola dzisiaj nie skręciła lekko 
kostki przy próbie pokonana wy-
sokości 163 cm to była szansa na 
lepszy wynik – powiedział trener 
Szymajda.

W Warszawie pojawiły się też 
inne zawodniczki, które spraw-
dzały swoją formę. W konkursie 
rzutu młotem o wadze 3 kg U18 
(ten konkurs odbył się na obiek-
cie Skry) startowała Martyna Or-
lińska, która w  wyniku porozu-
mienia i  współpracy trenerów 

Szymajdy i  Emanuela Zimnego 
przeszła z Aktywnych Sochaczew 
do Błyskawicy. 

– Martyna spisała się dobrze. 
Z wynikiem 42.49 m ustanowi-
ła rekord życiowy i  była szósta.  
Trochę wolniej, niż było ją na 
to stać, pobiegła natomiast Julia 
Perzyńska, która w biegu na 200 
metrów w kategorii U18 uzyska-
ła wynik 28.43 s (+0,4l) i łącznie 
zajęła 8. lokatę. Dalszą, bo 14. po-
zycję zajęła w tej samej konkuren-
cji Paulina Pakuła z czasem 31.79 
m (+1,8), ale cieszy to, że ustano-
wiła rekord życiowy – relacjonuje 
szkoleniowiec Błyskawicy.  zł

W Łodzi nasze lekkoatletki  
nie miały za wielu rywali.
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Podopieczne trenera Mieczysława Szymajdy dobrze zaprezentowały 
się w Warszawie.
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PRoGNozA PoGoDy | 9.07.2020 – 15.07.2020

SyTUACJA SyNoPTyCzNA: 
Pogodę kształtuje skraj niżu, od piątku układ 
wyżowy. napływa ciepła masa powietrza 
polarno-morskiego.

CzWARTeK – PIąTeK: 
W czwartek zachmurzenie umiarkowane  
do dużego, lokalnie przelotne opady deszczu.  
W piątek przelotne opady deszczu i burze.  
Wiatr zachodni i południowo-zachodni, słaby,  
2-4 m/s, w czasie burz silny i porywisty.  
temp. max w dzień: od + 20 st. c w czwartek  
do + 24 st. c w piątek. temp. min w nocy:  
+ 15 st. c do + 12 st. c.

SoBoTA – NIeDzIelA: 
słonecznie, zachmurzenie małe  
do umiarkowanego, bez opadów oraz ciepło. 
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, słaby,  
2-4 m/s. temp. max w dzień: + 20 st. c w sobotę 
do + 21 st. c w niedzielę.  
temp. min w nocy: + 12 st. c do + 10 st. c.

PoNIeDzIAŁeK – WToReK – śRoDA: 
słonecznie, zachmurzenie małe  
do umiarkowanego, bez opadów, coraz cieplej. 
Widzialność dobra. Wiatr zachodni, słaby  
do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
temp. max w dzień: + 21 st. c do + 24 st. c. 
temp. min w nocy: + 15 st. c do + 12 st. c.

BiuRo MEtEoRoLoGicZnE cuMuLus

PRoGNozA BIoMeTeoRoloGICzNA:  
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

Szachy | Powiat Łowicki

Kluby zakończyły sezon szachowy
UkS „Jedynka” Łowicz
W sezonie 2019/2020 rozegra-

no cykl comiesięcznych turniejów 
szachów szybkich przeznaczony 
dla uczniów SP 1 Łowicz. W tym 
roku szkolnym w Jedynkowej Li-
dze Szachowej udało się rozegrać 
z wiadomych względów 6 z 10 za-
planowanych turniejów. Najwięcej 
punktów w tych możliwych do ro-
zegrania turniejach zgromadzili:

1. franciszek Wojciechowski (8c) 545

2. Emmanuel topolski (8c) 304

3. Maciej ciesielski (3c) 253

4. Bartosz Dębiński (8c) 252 

5. Paulina Łazarska (8b) 252

6. Marcelina Guzek (7c) 250

7. szymon Karolak (2c) 232

8. Jakub tarkowski (7a) 194

9. Małgorzata Karolak (5b) 194

10. Jan Rabikowski (8b) 159

W okresie kwarantanny został 
również rozegrany cykl 10 tur-
niejów szachowych online dla za-
wodników UKS Jedynka Łowicz. 
Tam klasyfikacja końcowa przed-
stawia się następująco: 

1. szymon Karolak (Pusheen123456) 4

2. Maciej ciesielski (Maciekciesielski28) 3

3. Emmanuel topolski (EmQo) 2

4. Małgorzata Karolak (zolwiksami) 1

Po ostatnich w tym sezonie za-
wodach w Powiecie Łowickim, 
Mistrzostwach Łowicza w sza-
chach szybkich P-25’+5” zawod-
nicy klubowi zostali nagrodzeni 
przez trenera Pawła Wysockiego 
za swoją aktywność szachową pa-
miątkowymi medalami. 

UkS „Pijarski kS” 
Łowicz
22 czerwca zakończyła swoje 

treningi grupa początkująca. W III 
Turnieju Początkujących „Lesz-
czyk ’2020” mistrzem został 
Adam Fijołek, który w 7 partiach 
uzyskał 6 punktów. Drugi był Ni-
kodem Kostrzewa (5,5), a trzeci 
Dawid Wiśniewski (5,0). 

W klubie w grupie zawodni-
ków zaawansowanych od stycznia 
trwał turniej drabinkowy, który był 
rozgrywany na każdym treningu. 
Wystartowało w nim 17 zawod-
ników, a najlepszym na dzień za-
kończenia, czyli 24 czerwca oka-
zał się Ernest Wolski. Drugi był 
Jan Beta, a trzeci z grupy B Bar-
tosz Bolimowski, dla którego był 
to duży indywidualny sukces. 

Każdy zawodnik otrzymał na-
grodę rzeczową i dyplom, któ-
re wręczał prezes klubu, Tadeusz 
Rutkowski.

 Rozwiązywanie zadań szacho-
wych:
Grupa zaawansowana:

1. Jan Beta

2. Ernest Wolski

Grupa średniozaawansowana:

1. Aleksander Dąbrowicz

2. izabela Przybysz

3. Wiktoria Wiśniewska

Grupa początkująca:

1. Dawid Wiśniewski

2. Maciej chróścielewski

3. nikodem Kostrzewa

Gok Domaniewice
W piątek, 26 czerwca,  

w Gminnym Ośrodku Kultury  
w Domaniewicach zostały wrę-
czone puchary i nagrody dla 
czwórki dziewcząt trenujących 
nieprzerwanie od 4 lat w sekcji 
szachowej. Po kilkumiesięcznej 
rywalizacji o Puchar Dyrektora 
na pierwej lokacie „zameldowała” 
się Viviana Żak, druga była Mar-
tyna Winiatorska, trzecia Marce-
lina Witkowska, a czwarta Zofia 
Lis. 

W dodatkowej klasyfikacji – 
rozwiązywaniu zadań szacho-
wych Marcelina Witkowska wy-
przedziła Vivianę Żak. Nagrody 
wręczała gospodarz obiektu, Edy-
ta Baleja.

UkS „Pałac”  
nieborów
W czwartek, 25 czerwca, na 

obiekcie LKS „Orzeł” Nieborów 
odbyło się zakończenie w sekcji 
szachowej klubu z Nieborowa. 
Tego dnia swój finał miały roz-
grywki w XXXI Turnieju Dra-
binkowym „Wiosna ’2020” oraz 
mini turnieju dla początkujących 
IV Turniej „Żółtodziób ‚2020”.  
W rywalizacji zawodników za-
awansowanych puchar za 1 miej-
sce odebrał Kacper Zakrzewicz, 
który wyprzedził Wiktorię Mitrę-
gę i Magdalenę Walczak. 

W grupie młodszej zwyciężył 
Franciszek Cieślak zdobywając 
komplet 6 punktów. Zostawił on 
w pokonanym polu Kingę Tarta-
nus, Zofię Mądraczyk i Jerzego 
Kowalczyka. 

Po oficjalnym wręczeniu na-
gród przyszedł czas na rekreację. 
W III Mistrzostwach Klubu Trój-
ek w boules triumfowała „drużyna 
rodzinna” Lena, Wiktoria i Jaro-
sław Mitręgowie, którzy zwycię-
żyli we wszystkich swoich poje-
dynkach. 

Na zakończenie dnia w trady-
cyjnym meczu piłkarskim Szachi-
ści vs Rodzice padł hokejowy wy-
nik 14:1. Jak się okazało kondycja 
rodziców wymaga natychmiasto-
wej poprawy. Honor „starszych 
Panów” uratował w drugiej poło-
wie wiceprezes Jarosław Mitręga. 
Wszystkie nagrody tego dnia wrę-
czał Prezes Pałacu Nieborów, Mi-
chał Wiązowski oraz trener Robert 
Chojnowski.  Fischer

 Rozwiązywanie zadań szacho-
wych:
Grupa zaawansowana:

franciszek Wojciechowski

Kacper Zakrzewicz

Wiktoria Mitręga

Grupa średniozaawansowana:

Karol Biernat

hanna Przydatek 

Adrian Bibo

Grupa początkująca:

Kinga tartanus

natalia Pawlata

Zofia Mądraczyk

ekipa „żabek” z trenerem Pawłem Wysockim.
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Wspólne zdjęcie po meczu piłkarskim w nieborowie szachiści-Rodzice.
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Piłka nożna | Pelikan ii Łowicz

Zmiany w rezerwach
Do sporych zmian doszło w ze-

spole Pelikana II Łowicz, który 
ma występować w skierniewickiej 
klasie okręgowej. Zimą funkcję 
trenera w zespole przejął Maciej 
Grzegory i wydawało się, że po 
solidnie przepracowanym okresie 
przygotowawczym uda się zbudo-
wać zaangażowaną i młodą druży-
nę która ma dostarczać młodych 
zawodników do kadry I zespołu. 

Przygoda trenera Grzegorego  
z rezerwami trwała jednak krótko, 
ponieważ w nowym kształcie dru-
żyny Grzegory nie zdecydował się 
na kontynuowanie pracy, a jego 
miejsce zajął Paweł Kutkowski.

36-letni trener jest wycho-
wankiem Pelikana, a ostatnio 
prowadził MUKS Pelikan Ło-
wicz 2003/2004, z którym wy-
stępował w I lidze wojewódz-
kiej. Przed nowym trenerem 
nie lada wyzwanie, ponieważ  
w składzie Pelikana II ma znajdo-
wać się wielu zawodników (po-
łączone zespoły Pelikana II oraz 
juniorów), a zespoły mają rywa-
lizować na dwóch frontach – se-
niorskim (klasa okręgowa) i ju-
niorskim (I liga wojewódzka).  
Z drużyny odszedł jak na ten mo-
ment Jan Haczykowski (trafił do 
IV-ligowego Orła Nieborów). 

– Organizacyjnie wygląda 
to w tej chwili słabo. Nie wia-
domo jeszcze, co z chłopaka-
mi, czy odchodzą, czy zostają. 
Na razie wszystko jest niepew-
ne. Obie drużyny są zgłoszone, 
ale jak nic się nie zmieni kadro-
wo, to nie damy rady grać dwóch 
lig. Za mało jest ludzi. Ale bę-
dziemy się starali pozyskiwać za-
wodników, będziemy dalej szu-

kać, żeby stworzyć dwie drużyny. 
Trzeba pamiętać o tym, że druga 
drużyna będzie się posiłkować 
pierwszą drużyną, ale nie zawsze 
tak może być, bo czasami mecze 
będą się pokrywać i nie można li-
czyć tylko na zawodników z ka-
dry pierwszego zespołu. Trzeba 
mieć też swoją kadrę. Na liście, 
którą stworzyłem dzisiaj funkcjo-
nuje dwudziestu pięciu zawod-
ników, jeżeli wszyscy podejmą 
treningi, to się uda, ale dociera-
ją do mnie różne informacje i nie 
wszystko wygląda tak kolorowo, 
jak się wydaje patrząc na listę – 
powiedział trener Paweł Kutkow-
ski.  ever

Sparingi KS Pelikan II Łowicz 
i KS Pelikana-2002/04 Łowicz: 

 2020.07.10 (pt.), godz. 18.30: 
MLKs Widok-2004 skierniewice – 
Ks Pelikana-2002/04 Łowicz

 2020.07.12 (niedz.): sKf Zryw 
Wygoda – Ks Pelikan ii Łowicz

 2020.07.15 (śr.), godz. 18.30: 1. 
runda Puchar Polski: LKs start Zła-
ków Borowy – Ks Pelikan ii Łowicz

 2020.07.18 (sob.), godz. 10.30: 
RKs Mazovia-2003 Rawa Maz. – 
Ks Pelikan-2002/04 Łowicz

 2020.07.19 (niedz.): GKs olimpia 
chąśno – Ks Pelikan ii Łowicz

 2020.07.25 (s), godz. 10.30: RKs 
Mazovia Rawa Mazowiecka – Ks 
Pelikan ii Łowicz 

 2020.07.26 (n): Ks Promyk nowa 
sucha – Ks Pelikan-2002/04 Ło-
wicz 

 2020.08.02 (n): Gra wewnętrza 
Ks Pelikan 2002/04 Łowicz 

 2020.08.07 (ptk): GLKs Laktoza 
Łyszkowice – Ks Pelikan-2002/04 
Łowicz

Piłka nożna | Klasa okręgowa i klasa A

Sparingowe gry na czasie
Zespoły z naszego regionu ro-

zegrały kolejne mecze kontro-
lne przed zbliżającymi się roz-
grywkami ligowymi w sezonie 
2020/2021. Tym razem dobrze 
spisał się Zryw Wygoda, który 
pokonał na własnym boisku Unię 
Iłów 5:3. Hat-trickiem w tym me-
czu popisał się Kacper Rześny,  
a dwa kolejne gole dołożył Michał 
Fabijański. 

– Pierwsza połowa dość słaba, 
gdzie stworzyliśmy kilka sytuacji, 
z których dwie zamieniliśmy na 
bramki, ale niestety nie ustrzegli-
śmy się sporej ilości prostych błę-
dów, po których przeciwnik do-
chodził do sytuacji. Na szczęście 
po przerwie, podczas której omó-
wiliśmy kilka rzeczy, które trzeba 
poprawić, gra zaczęła wyglądać 
dużo lepiej i to nasz zespół ciągle 
utrzymywał się przy piłce. Do ligi 
zostało już niedużo czasu i musi-
my jeszcze dużo pracować na tre-
ningach i sparingach, żeby oglą-
dać tylko Zryw z drugiej połowy 
– skomentował trener Zrywu, Se-
bastian Sumiński.

W pozostałych meczach rów-
nież nie brakowało skuteczności  
i padało wiele goli. Korona Wej-
sce wygrała ze Startem Złaków 
Borowy aż 6:2, a trafienia w tym 
meczu zaliczyli Piotr Buczek 
(dwa), Mariusz Zydlewski (dwa), 
Kamil Bogusz i jeden gol padł po 
bramce samobójczej gracza Star-
tu. Po stronie Startu bramki zdo-
byli Sebastian Malinowski oraz 
Krzysztof Motyl. 

Sześć goli strzelił inny zespół 
ze skierniewickiej klasy okręgo-

wej czyli Olimpia Chąśno. Ze-
spół trenera Jarosława Burzykow-
skiego pokonał Victorię Rąbień aż 
6:3. Zespół z Rąbienia w poprzed-
nim sezonie zanotował komplet  
13 zwycięstw w klasie A i awan-
sował do klasy okręgowej. Dwa 
mecze kontrolne rozegrał również 
Vagat Domaniewice. W pierw-
szym domaniewiczanie ulegli 
Czarnym Smardzew (łódzka klasa 
A) 1:5, a drugi mecz kontrolny ro-
zegrany w Łęczycy z tamtejszym 
Górnikiem zakończył się po za-
mknięciu tego numer NŁ.  ever

Sparingi:
 SKF zryw Wygoda – SKF Unia 

Iłów 5:3 (2:2); br.: Kacper Rześny 
3 (15, 55 i 60) i Michał fabijański 2 
(41 i 71) – 3 (33, 36 i 83).
zryw: zawodnik testowany – szy-
mon Panek, tomasz Wudkiewicz, 
Rafał Kowalczyk, Paweł Dróżdż 
– Łukasz Dominika, Wojciech Gu-
zek – Patryk sekuła, Kacper Rze-
śny, zawodnik testowany – Michał 
fabijański na zmiany wchodzili: 
zawodnik testowany 1, zawodnik 
testowany 2, zawodnik testowany 
3, zawodnik testowany 4, Mateusz 
Miazek i Adrian Winciorek.

 lKS Start złaków Borowy – Ko-
rona Wejsce 2:6; br.: sebastian 
Malinowski, Krzysztof Motyl – Piotr 
Buczek 2, Mariusz Zydlewski 2, Ka-
mil Bogusz i samobójcza.

 Victorią Rąbień – GKS olimpia 
Chąśno 3:6; br.: Rafał Bogus 2, 
Kamil Gać 2, Marcin Matuszewski, 
Przemysław Bury

 Vagat Domaniewice – Czarni 
Smardzew 1:5



31www.lowiczanin.info nr 28      9 lipca 2020         

nowy Łowiczanin 
tygodnik Ziemi Łowickiej
członek stowarzyszenia Gazet Lokalnych

WyDAWCA: 
oficyna Wydawnicza „nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

ReDAKCJA W ŁoWICzU: 
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: 
Agnieszka Antosiewicz, tomasz Bartos,  
Marcin A. Kucharski, tomasz Matusiak,  
Mirosława Wolska-Kobierecka,  
Agnieszka Wojcieszek, Paweł A. Doliński (sport)

Stale współpracuje: 
mł. asp. urszula szymczak (kronika policyjna) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania  
nadesłanych tekstów, zmiany ich tytułów,  
dodawania śródtytułów. 
nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie: 46 837-37-51,  
46 830-34-08, e-mailem: reklama@lowiczanin.info, 
ogloszenia@lowiczanin.info lub osobiście 
w biurze ogłoszeń, ul. Pijarska 3a,  
w pon., wt. i pt. w godz. 7.30-18.00,  
śr. i czw. w godz. 7.30-16.00, sob. w godz. 8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 20, a także przez www.lowiczanin.info
Skład tekstu własny. 

Druk: PoLsKA PREss sp. z o.o. 
90-532 Łódź, ul. skorupki 17/19.

Nakład nowego Łowiczanina 5.900 egz.  
nakład wraz z wydaniem głowieńskim  
(Wieści z Głowna i strykowa):  
7.470 egz.

100%
własności polskiej

Koszykówka | turniej 3x3 

Księżacki Basket  
na rozpoczęcie wakacji

W sobotę na boisku przy Szko-
le Podstawowej nr 2 w Łowiczu 
rozegrany został turniej koszy-
kówki 3x3 Księżacki Basket, któ-
ry był podsumowaniem projektu 
Księżak Summer Camp 2020. 
Imprezę zorganizował UMKS 
Księżak razem z KS Księżak 
Łowicz, Fanklub Księżak Ło-
wicz i Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Łowiczu. 

Zawody przeprowadzono  
w sześciu kategoriach wiekowych, 
a do rywalizacji zgłosiło się 50 mi-
łośników basketu. Wśród nich byli 
najmłodsi zawodnicy, dla których 
była to pierwsza boiskowa rywa-
lizacja oraz doświadczeni gracze, 
którzy trenują lub trenowali ko-
szykówkę. Najmłodszy uczestnik 
miał 7 lat, a najstarszy 40. Można 
powiedzieć, że koszykówka łączy 
pokolenia. Pogoda i atmosfera do-
pisała, zatem już można szykować 
się na kolejny turniej, zaplanowa-
ny na koniec wakacji.

– Ja najbardziej się cieszę, że 
coraz więcej dzieci decyduje się 
na treningi. To z myślą o nich ro-
bimy takie imprezy, które przycią-
gają ich do sportu. Widać, że bar-
dzo przeżywają swoje pierwsze 
mecze. Na zawodach pojawia się 
też zawsze doświadczona grupa 
koszykarzy, która lubi ograć 3x3 – 
mówi trener Maciej Siemieńczuk.

W pięciu kategoriach wieko-
wych rywalizowały po trzy zespo-
ły. Tylko jedna ekipa zgłosiła się 
do walki w gronie kadetów (U16). 
Zespoły zagrały systemem każdy 
z każdym. Na zakończenie uczest-
nicy dostali pamiątkowe medale, 
sportowe worki i różne upominki. 
Nagrody ufundowali: Urząd Miej-
ski i OSiR Łowicz, pizzeria Da-
Grasso, stowarzyszenie Łączy nas 
Łowicz oraz Michał Smela (Part-
ner Canal+). 

Przeprowadzono także kon-
kurs rzutów „za trzy” i tu zwycię-
żył Sylwester Pawlak, a tuż za nim 
uplasował się Wojciech Szygulski. 
Najbardziej prestiżową kategorie 
Open wygrali: Sylwester Pawlak, 

Marcin Chondzyński i Adam Ko-
walik. 

Poniżej prezentujemy zwycięz-
ców i miejsca w kategoriach mło-
dzieżowych.  zł

 Kategoria U9:
1. Girl time (hanna szymańska, 
Zuzanna Durka i Agata okraska). 
2. 3-5-8 (iga Jabłońska, Aleksan-
dra Podsędek i Makary Zaremba). 
3. summer team (Adam szafaro-
wicz, Roksana osadowska i Ame-
lia Bolimowska). Gwiazdy Basketu 
(Maria Wolska, Alicja Wochna  
i Pola Wolska).

 Kategoria U14K:
1. Koszykareczki (Julia Puchal-
ska, chelsea Puchalska, Zuzanna 

Wiercioch i Aleksandra Wróbel). 
2. Jogobella (Antonina Kuleta, 
Kornelia Markus i nikola Bajon). 
3. Danonki (Blanka Pawlak, Alek-
sandra szczepanik, Elwira Białas 
i Maja Mitek).

 Kategoria U14M:
1. Kromki chleba (Konstanty Bo-
guszewski, Marcin szczęsny i Ma-
ciej fudała). 2. Ks team Bambo 
(Krystian Dutkiewicz, szymon szy-
gulski i Kacper Dziedziela). 3. Jor-
dany z Łowicza (Mateusz Pińkow-
ski, Marcel socha, Dawid Gładki  
i oleksandr tovpenko).

 Kategoria U16M:
1. Łukasz Pińkowski, Bartosz Mysz-
kowski, Kajetan Kowalski i Woj-
ciech szygulski.

Najbardziej zacięta walka była w kategorii open.
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Koszykówka | Księżak summer camp 2020

Koszykarski Camp już za nami 
W minionym tygodniu na hali 

sportowej OSiR nr 2 w Łowiczu 
rządziła koszykówka. Koszykar-
skie półkolonie o nazwie Księ-
żak Summer Camp 2020 zaczęły 
się od poniedziałku, 29 czerwca  
i trwały do soboty, 4 lipca. 

Prowadzone były zajęcia  
z koszykówki w ramach projek-
tu Summer Camp, którego po-
mysłodawcą jest wiceprezes  
i trener UMKS Księżak, Maciej 
Siemieńczuk. Była to druga edy-
cja tej imprezy, w której wzięło 
udział 40 młodych koszykarek 
i koszykarzy. 

Treningi trwały po dwie godzi-
ny i odbywały się dwa razy dzien-
nie. Prowadzone były pod okiem 
szkoleniowców UMKS Księżak 
Łowicz, Macieja Siemieńczuka, 
Bartosza Włuczyńskiego i  Ma-
teusza Gładkiego, w godzinach 
przedpołudniowych i popołudnio-
wych. Oprócz zajęć koszykówki 
realizowano treningi motoryczne, 
konkursy rzutowe, turnieje 1x1, 
turniej 3x3. Był też konkurs rzu-
tu z połowy, który wygrał Kac-
per Dziedziela. Artystycznym ak-
centem był konkurs piosenki, do 
którego zgłosiło się trzech odważ-
nych, a zwycięzcą został Marcin 
Szczęsny. 

Odbyła się także kontrola moto-
ryczna zawodników i testy spraw-
nościowe. Każdy zawodnik miał 
możliwość rozpisania indywidu-
alnego planu treningu na okres 
wakacyjny. 

Jak zwykle była świetna atmos-
fera i niespodzianka dla każde-
go uczestnika. Camp zakończył 
się turniejem koszykówki ulicz-
nej 3x3 na boisku przy SP 2 Ło-
wicz, o którym piszemy w odręb-
nym materiale. Ponownie pomysł 
na aktywne spędzanie czasu  
z koszykówką okazał się trafiony. 
W treningach uczestniczyło pra-
wie czterdzieścioro dzieci w róż-
nym wieku, dlatego też wszyscy 
uczestnicy zostali podzieleni na 
trzy grupy wiekowe. 

– Summer Camp okazuje się 
dobrym pomysłem. Frekwen-
cja jest dobra i widać, że dzie-
ciaki potrzebują ruchu i kontaktu  
z rówieśnikami. My zapewniamy 
dzieciom aktywne spędzenie cza-
su wolnego, a przy okazji, trenin-
gi koszykówki, żeby ich choć na 
chwilę odciągnąć od komputera. 
Było dużo pracy, ale też dużo do-
brej zabawy. Myślę, że każdy za-
wodnik był zadowolony i chętnie 
zapisze się na kolejną edycję, którą 
planujemy już w sierpniu, zamiast 
obozu wyjazdowego – mówi wi-
ceprezes UMKS Księżak, trener 
Siemieńczuk.

– Bardzo ważne też było wspar-
cie i współpraca rodziców. To 
dzięki nim na zajęciach był su-

per frekwencyjna. Każdy uczest-
nik był praktycznie na wszystkich 
treningach – dodaje. 

W sierpniu Księżacy zawsze 
wybierali się na zgrupowanie 
(ostatnio do Brennej), gdzie je-
chało około 40 zawodniczek  
i zawodników. W tym roku obo-
zu nie będzie, ale władze klubu 
już myślą o jakieś alternatywie, 
aby dobrze przepracować okres 
przygotowawczy i wystartować 
w nowym sezonie. Łowicki klub 
ma zamiar wystawić sześć zespo-
łów w lidze wojewódzkiej, które 
od października zaczną walczyć  
o ligowe punkty. Sezon zacznie 
się w październiku, zatem jest 
jeszcze sporo czasu na przygoto-
wania. 

Rodzice, którzy myślą o zapi-
saniu dzieci na zajęcia już mogą 
planować czas. Księżak planu-
je organizację treningów w gru-
pach: przedszkolaki, klasy 1-3, 
klasy 4 dziewczynki (rocznik 
2010), klasy 4 chłopcy (rocznik 
2010), dziewczynki U14 (2008)  
i U15 (2007), chłopcy U14 (2007 
i młodsi), chłopcy U17 (2004  
i młodsi). Dodatkowo będą tre-
ningi indywidualne i motoryczne 
dla wszystkich chętnych zawod-
ników.  zł

Koszykarska ekipa Księżaka na summer camp 2020.
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Piłka nożna | Puchar Wójta Gminy Łowicz

Triumf Daru Placencja
Dar Placencja okazała się naj-

lepszą drużyną w turnieju o Pu-
char Wójta Gminy Łowicz, który 
odbył się 28 czerwca na boisku 
sportowym w Niedźwiadzie.  
W turnieju wzięły udział drużyny: 
Dar Placencja, Naprzód Jamno, 
Zryw Wygoda, Olimpia Niedź-
wiada i Victoria Zabostów.

Dar w rozgrywkach grupo-
wych okazał się lepszy od Na-
przodu Jamno (zwycięstwa 3:1) 
oraz Victorii Zabostów (wygra-
na 2:1) i awansował do meczu 
finałowego. W drugiej grupie  
w dwumeczu lepiej spisali się gra-
cze Zrywu Wygoda, którzy po-
konali Olimpię Niedźwiada naj-
pierw 3:0, a następnie 3:1. 

W meczu o brązowe meda-
le zwyciężyli gospodarze, czy-
li Olimpia Niedźwiada, która aż 
4:1 pokonała zespół trenerki Zofii 
Kucharskiej z Victorii Zabostów. 
Z kolei w meczu finałowym były 
nie lada emocję. W regulamino-
wym czasie gry padł bowiem wy-
nik 2:2, a o wygranej w tegorocz-
nej edycji Pucharu Wójta musiały 
zadecydować rzuty karne. Zawod-
nicy Daru wykonywali je bezbłęd-
nie i mogli cieszyć się z wygranej 
5:4.

Puchar z rąk wójta gminy Ło-
wicz Andrzeja Barylskiego odbie-

rał prezes Daru – Dariusz Szyma-
nik.  ever
Puchar Wójta Gminy Łowicz:
Grupa A:

 lzS Dar Placencja – SKF Na-
przód Jamno 3:1; br.: Adrian  
Kromski 2 i Łukasz Janicki – Grze-
gorz czerbniak.

 lzS Dar Placencja – lKS Victo-
ria zabostów Duży 2:1; br.: Piotr 
Kunikowski i Adrian Kromski – Da-
wid Pisarek.

 lKS Victoria zabostów Duży 
– SKF Naprzód Jamno 2:0; br.: 
Rafał Gładki 2.
Grupa B:

 SKF zryw Wygoda – lzS olim-
pia Niedźwiada 3:0; br.: Kacper 
Rześny 2 i Michał fabijański.

 lzS olimpia Niedźwiada – SKF 
zryw Wygoda 1:3; br.: samobój-
cza – Kacper Rześny, szymon Pa-
nek i Mateusz Krysiak.
Mecz o 3. miejsce:

 lzS olimpia Niedźwiada – lKS 
Victoria zabostów Duży 4:1; br.: 
Maciej Perzyna, Przemysław Za-
bost, Dziedzic i Daniel Bończak – 
Rafał Gładki.
Mecz o 1. miejsce:

 lzS Dar Placencja – SKF zryw 
Wygoda 2:2; w rzutach karnych 
5:4; br.: Jakub Kędziora i Adrian 
Kromski – Kacper Rześny i samo-
bójcza.

Dar Placencja okazał się najlepszy w Pucharze Wójta Gminy Łowicz.
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Piłka nożna | Wakacyjne treningi

Udany trening Soccer Kids
Uczniowski Klub Sportowy 

Soccer Kids w sobotę, 4 lipca po 
raz pierwszy przeprowadził bez-
płatny trening dla zawodników  
i zawodniczek z roczników 2014, 
2015 i 2016. W treningu który od-
był się na boisku Orlik przy uli-
cy Bolimowskiej wzięło udział aż  
23 zawodników, którzy ćwiczyli 
pod okiem trenerów Patryka Se-
kuły i Pawła Dziedzieli.

Dla większości młodych za-
wodników i zawodniczek była to 
pierwsza styczność z piłką nożną  
i zabawami w większej grupie. 
Trenerzy na początku zajęć po-
dzielili grupę na dwie podgru-
py, tak by zoptymalizować jakość 
przeprowadzonych zajęć. Dzieci 
chętnie uczestniczyły w zabawach 
i zadaniach powierzonych przez 
trenerów. U niektórych widać było 
jeszcze tremę i pewnego rodza-
ju zawstydzenie, ale jak twierdzili 
obaj trenerzy, w takim wieku nie 

jest dziwne. Zajęcia zostały prze-
prowadzone płynnie, a z niektóry-
mi zawodnikami aktywny udział 
w treningu brali również rodzice. 

Kolejne zajęcia dla osób uro-
dzonych w roku 2014, 2015 czy 
2016 odbędą się w kolejną sobo-
tę na boisku Orlik w godz. 10.00-
12.00. 

Więcej informacji o letnich tre-
ningach można uzyskać u trenera 
Macieja Grzegorego pod nume-
rem telefonu 662-55-38-64.

– Najważniejsze, że dzieciaki 
były zadowolone, na ich twarzy 
towarzyszył uśmiech i z tego mo-
żemy być najbardziej zadowoleni. 
W klubie planujemy otworzyć ko-
lejną grupę najmłodszych. Obec-
nie mamy dwie grupy treningo-
we zawodników i zawodniczek  
z roczników 2014/2015, a w pla-
nie jest dołączenie kolejnych wraz  
z rocznikiem 2016 – powiedział 
trener Grzegory.  ever

„Koszykareczki” z Księżaka były 
najlepsze w kategorii u14.
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3x3 Księżacki Basket
na zakończenie
Księżak Summer Camp 2020. str. 31

Kluby szachowe
z powiatu łowickiego
zakończyły sezon. str. 30

Piłka nożna | Przygotowania Ks Pelikan Łowicz

Po raz pierwszy od czterech miesięcy
kS PeLikan Łowicz 5 (3)
wiSŁa ii PŁock 2 (2)
Bramki dla Pelikana: 1:0 – Paweł 
Graczyk (10), 2:0 – Krystian Białas 
(15), 3:2 – Grzegorz Wawrzyński 
(43), 4:2 – Krystian Mycka (55 kar-
ny), 5:2 – filip Bućko (83).
Pelikan: Patryk orzeł – Krystian 
Rutkowski, Grzegorz Wawrzyński, 
Bartosz Wojciechowski, Maciej 
Wyszogrodzki – Patryk Pomia-
nowski, Jan sejdak – Damian 
Kozieł, Paweł Graczyk, Krystian 
Kruk – Krystian Białas. na zmianę 
wchodzili: Eryk niemira – Krystian 
Mycka, Grzegorz Wawrzyński, Piotr 
tkacz, Kamil Woźniak – hubert 
Matyjas, Kuba Wardzyński – filip 
Kowalczyk, filip Bućko, Marcel 
Wnuk – Dawid Kieplin.

Na początku marca piłkarze Pe-
likana zagrali ostatni mecz z prze-
ciwnikiem. Później – z  powodu 
pandemii koronawirusa – treno-
wali i rywalizowali tylko we wła-
snym gronie. Niebezpieczeństwa 
związanego z Covid-19 wciąż nie 
można lekceważyć, ale rząd zno-
si kolejne obostrzenia. Wiadomo 
już, że w sierpniu wystartują roz-
grywki ligowe sezonu 2020/21, 
a od niedawna drużyny z niższych 
lig mogą rozgrywać sparingi.

Biało-zieloni, tak jak inni ry-
wale, muszą się do nich przygoto-
wać. W ostatni weekend rozegra-
li pierwszy mecz sparingowy tego 
lata i tym samym pierwsze spotka-

nie od blisko czterech miesięcy. 
W Chąśnie zmierzyli się z  Wi-
słą II Płock. Rezerwy grających 
w ekstraklasie Nafciarzy poprzed-
ni sezon zakończyły na dziewią-
tym miejscu w  grupie północnej 
mazowieckiej IV ligi.

W sobotę w  zespole Ptaków 
nie pojawili się żadni nowi pił-
karze. Trener Dremliuk dał szan-
sę pokazania się młodym zawod-
nikom Pelikana, którzy ostatnio 
występowali w  rezerwach bądź 
juniorskich zespołach. I chociaż 
biało-zieloni odnieśli okazałe 
zwycięstwo i  sprawiali wrażenie 
drużyny, która mocno stęskniła się 
za futbolem – w szczególności za 
strzelaniem bramek, to szkolenio-
wiec Ptaków przyznał po meczu, 
że momentami gra wyglądała do-
brze, ale wciąż są elementy do po-
prawy. Zwrócił uwagę na stracone 
bramki, które jego zdaniem padły 
po juniorskich błędach w  defen-
sywie. 

Spotkanie w Chąśnie dużo le-
piej rozpoczęli łowiczanie. Po 
kwadransie prowadzili już 2:0. 
Wynik spotkania otworzył młody 
Paweł Graczyk, a pięć minut póź-
niej na listę strzelców wpisał się 
Krystian Białas. Te szybko strze-
lone gole chyba za bardzo rozluź-
niły łowiczan, bo niecałe dwadzie-
ścia minut później był już remis. 
Tuż przed przerwą Pelikan zdołał 
ponownie wyjść na prowadzenie 
– tym razem za sprawą trafi enia 
Grzegorza Wawrzyńskiego.

I właśnie wspomniany przed 
chwilą Wawrzyński to jedyny 
piłkarz, który przeciwko rezer-
wom Wisły Płock rozegrał pełne 
90 minut. Mykola Dremliuk do-
konał w  przerwie dziesięciu 
zmian. Ta druga „jedenastka” wy-
kazała się większym wyrachowa-
niem i przypieczętowała wygraną 
Ptaków. Dziesięć minut po wzno-
wieniu gry prowadzenie podwyż-
szył Krystian Mycka skutecznie 

wykonując rzut karny. Wynik ry-
walizacji już w końcówce meczu 
ustalił Filip Bućko.

Wygraną sparingowym biało-
-zieloni zadedykowali Andrzejowi 
Miziołkowi. Wieloletni kierownik 
Pelikana zmarł 30 czerwca po na-
głej chorobie. Miał 72 lata. Mecze 
bez jego obecności już nigdy nie 
będą takie same…

Podopieczni trenera Dremliuka 
weszli teraz w stały rytm przygo-

towań. Przed nimi kolejny tydzień 
treningów, który zwieńczony zo-
stanie meczem sparingowym. 
W sobotę w  Nieborowie na sta-
dionie Orła biało-zieloni zmierzą 
się z ligowym rywalem – Pogonią 
Grodzisk Mazowiecki.

Tymczasem w  sobotę 18 lip-
ca pierwszy od  dawna mecz Pta-
ków o stawkę. Pelikan w ramach 
ćwierćfi nału wojewódzkiego 
Pucharu Polski zagrają z  rezer-
wami Widzewa Łódź. To jest 
oczywiście spotkanie w  ramach 
dokończenia rozgrywek z sezonu 
2019/2020.

Wiadomo, że pierwsze mecze 
nowego sezonu rozegrane zosta-
ną w sobotę 8 sierpnia. Do zakoń-
czenia rozgrywek II ligi nie będzie 
znany pełny skład grupy pierw-
szej III ligi. Pewna jest degrada-
cja Legionovii, która straciła już 
choćby matematyczne szanse na 
utrzymanie. Niepewne ligowe-
go bytu wciąż są Znicz Pruszków 
i Pogoń Siedlce, które co prawda 
są w środku stawki, ale przewagę 
nad strefą spadkową mają mini-
malną. Ostatnia ligowa kolejka zo-
stanie rozegrana 25 lipca. Ponadto 
z pełnym spokojem w przyszłość 
nie mogą patrzeć w Tomaszowie 
Mazowieckim. Lechia to jedyny 
klub, który nie otrzymał licencji 
na grę w III lidze. Tomaszowianie 
odwołali się od tej decyzji i złoży-
li brakujące z ZUS-u dokumenty, 
ale ostateczne decyzje jeszcze nie 
zapadły. Mateusz lis

Siatkówka plażowa | i turniej o mistrzostwo i Lo w Łowiczu 

Dziewczyny walczyły na plaży 
 Dla większości dziewczyn 

„plaża” to leżenie i opalanie, 
ale są też takie, które wolą ak-
tywnie spędzić czas wolny i za-
grać w „plażówkę”. We wtorek, 
30 czerwca, na dwóch boiskach 
przy I LO odbyły się mistrzostwa 
„Chełmońskiego” w plażowej pił-
ce siatkowej. Pomysłodawcą i or-
ganizatorem zawodów nauczyciel 
wychowania fi zycznego Tomasz 
Piasecki.

– Dziewczyny od połowy maja 
chętnie przychodziły na zajęcia 
Szkolnego Klubu Sportowego 
i trenowaliśmy na dworze na bo-
isku do plażówki. Widziałem, że 
to im się zaczyna podobać i radzą 
sobie bardzo dobrze. Pomyślałem, 
że taki turniej na zakończenie roku 
będzie fajnym podsumowaniem 
naszego projektu i okazało się, że 
dziewczyny chętnie przystąpiły do 
gry – opowiada nauczyciel w-f. 

Można powiedzieć, że nieofi -
cjalnie były to pierwsze mistrzo-
stwa Łowicza, ponieważ do tej 
pory, oprócz szkolnej rywalizacji, 
nie grano takich zawodów, a więk-
szość dobrych siatkarek z naszych 
okolic chodzi właśnie do I LO 
w Łowiczu. 

– Przy pięknej pogodzie sie-
dem par rywalizowało w syste-
mie ,,każdy z każdym”, łącznie 
rozegrano 21 meczów. Większość 

z nich była niezwykle zacięta 
i choć nie chodziło o wynik, to 
emocji nie brakowało. Poziom 
sportowy był wysoki, zabawa 
doskonała, a pizza ufundowana 
przez Radę Rodziców wyśmienita 
– relacjonował Tomasz Piasecki. 

– We wrześniu powtarzamy, 
może nawet w większym gronie. 
Najlepiej spisały się dwie pary: 
Julia Cieślak i Ilona Wojenka oraz 
Dorota Głowacka i Michalina Ru-
cińska. Dziewczyny wygrały po 
5 spotkań. Paulina Deka i Mar-
tyna Liberacka uzyskały cztery 
zwycięstwa, a Aleksandra Pierz-

chała i Natalia Szymczak wygrały 
3 mecze – dodaje. 

Sędzią głównym zawodów był 
Jakub Zagórowicz. Pomysł spodo-
bał się siatkarkom z „Chełmona” 
i mamy nadzieję, że będą kolejne 
takie imprezy w Łowiczu.  zł

 W turnieju zagrały pary: 1. Mile-
na Płacheta, natalia Gawryszczak, 
2. natalia cieślak i Julia Liberacka, 
3. Julia cieślak, ilona Wojenka, 
4. natalia szymczak, Aleksandra 
Pierzchała, 5. Dorota Głowacka, 
Michalina Rucińska, 6. Martyna 
Liberacka, Paulina Deka, 7. Magda 
Walewska, Justyna Dłubisz 

Siatkarki z „Chełmońskiego” aktywnie spędziły czas na „plaży”.
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Piłka nożna | Przygotowania do sezonu

Pelikan-2008 lepszy 
od UKS SMS

Zawodnicy trenera Macie-
ja Grzegorego z MUKS Peli-
kan-2008 Łowicz wygrali wyjaz-
dowy sparing z UKS SMS Łódź 
3:0. Mecz rozegrany został przy 
ul. Milionowej w Łodzi i trwał 
80 minut (4 tercje po 20 minut). 

Gole dla łowickiej drużyny 
strzelili: Filip Miazek, Witold Ma-
tusiak i Jakub Lach. Ten ostatni 
trafi ł do zespołu z rocznika 2008 
z Widoku Skierniewice i co cieka-
we w poprzednim sezonie strzelił 
Pelikanowi w dwóch meczach 3 
gole na 5 zdobytych przez Widok 
w dwumeczu z „biało-zielonymi”.

Łowiczanie w meczu prze-
ciwko UKS SMS radzili sobie 
chociażby bez jednego z liderów 
drużyny Eryka Zabosta, który 
przebywał na obozie sportowym 
czy Szymona Gawlika, który jest 
kontuzjowany. Brak dwóch waż-
nych graczy nie przeszkodził Pe-
likanowi w dobrej grze i zdomi-
nowaniu rywala z Łodzi, który 
awansował do II ligi wojewódzkiej 
z 10 drużynowej ligi, ustępując je-
dynie Widzewowi Łódź. 

– Można powiedzieć, że „wali-
liśmy głową w mur” przez prawie 
60 minut. Mieliśmy bardzo dużą 
przewagę, ale nie mogliśmy jej 
spożytkować. Bardzo dobrze dys-

ponowany był bramkarz gospoda-
rzy, którego udało się pokonać do-
piero w 59. minucie po składnej 
akcji zapoczątkowanej w środku 
pola przez Antka Haczykowskie-
go, który umiejętnie uruchomił 
skrzydłowego Witka Matusiaka, 
ten z kolei wyłożył piłkę do pustej 
bramki Filipowi Miazkowi, który 
dopełnił formalności – ocenił tre-
ner Maciej Grzegory. 

– Druga bramka to świetnie za-
kończona kontra przez Matusiaka. 
Wynik meczu ustalił Kuba Lach 
po świetnej indywidualnej akcji. 
Bramek mogło być zdecydowa-
nie więcej, ale cieszy mnie przede 
wszystkim gra. Graliśmy pew-
nie w defensywie i kreatywnie 
w ataku. Już za tydzień w sobotę 
jeden zespół zagra z FEA Gosty-
nin, a drugi z AP Żyrardów – do-
dał.  ever

 UKS SMS Łódź – MUKS Peli-
kan-2008 Łowicz 0:3 (0:0, 0:0, 
0:1, 0:2); br.: filip Miazek (59), Wi-
told Matusiak (73) i Jakub Lach (79).
Pelikan: Kacper Pisarek – Maciej 
Majchrzak, Przemysław Garstka, 
Mateusz Wojda, Patryk Banasz-
czak – Witold Matusiak, Paweł 
Płachetka, Antoni haczykowski – 
Kuba Lach. na zmiany wchodzili: 
szymon Kucharek i filip Miazek.

Pelikan w pierwszym sparingu tego lata okazał się lepszy od iV-ligowej 
Wisły ii Płock. Kibice zobaczyli aż siedem bramek.
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CzWARTeK, 9 lIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 15/19; 
„Sportowe Wakacje 2020”: 
Gry i zabawy – szkoły podsta-
wowe;

PIąTeK, 10 lIPCA:
 19.00 – Boisko sportowe sKf 

Zryw w Wygodzie, Wygoda 2; 
Sparingowy mecz piłki noż-
nej: SKF zryw Wygoda – KS 
Pelikan II Łowicz;

SoBoTA, 11 lIPCA:
 11.00 – stadion sportowy LKs 

orzeł nieborów, nieborów 26; 
Sparingowy mecz piłki noż-
nej: KS Pelikan Łowicz – GKS 
Pogoń Grodzisk Mazowiecki;

 16.00 – stadion sportowy LKs 
orzeł nieborów, nieborów 26; 
Sparingowy mecz piłki nożnej: 
lKS orzeł Nieborów – KS Bło-
nianka Błonie;

NIeDzIelA, 12 lIPCA:
 16.00 – Boisko sportowe LKs 

Pogoń Bełchów, ul. Ruciana 6; 
Sparingowy mecz piłki nożnej: 
lKS Pogoń Bełchów – KS Pro-
myk Nowa Sucha;

WToReK, 14 lIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 15/19; 
„Sportowe Wakacje 2020”: 
Gry i zabawy – szkoły podsta-
wowe;

śRoDA, 15 lIPCA:
 18.30 – Boisko sportowe w Zła-

kowie Kościelnym; 1. runda Pu-
charu Polski w piłce nożnej 
– grupa 4: lKS Start złaków 
Borowy – KS Pelikan II Łowicz;

CzWARTeK, 16 lIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 15/19; 
„Sportowe Wakacje 2020”: 
Gry i zabawy – szkoły podsta-
wowe;

SoBoTA, 18 lIPCA:
 9.00-10.00 – Korty tenisowe w 

Łowiczu, ul. Powstańców 1863 
roku; Nauka gry w tenisa ziem-
nego;

 10.00 – Boisko sportowe przy 
i Liceum ogólnokształcącym im. 
Józefa chełmońskiego w Łowi-
czu, ul. Bonifraterska 3; I Puchar 
Łowicza w siatkówce plażo-
wej;

WToReK, 21 lIPCA:
 12.00 – Boisko sportowe orlik 

w Łowiczu, ul. Bolimowska 15/19; 
„Sportowe Wakacje 2020”: 
Gry i zabawy – szkoły podsta-
wowe.  Gogo


